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Гости Черна статистика Успех

Стр. 17

Съдбата събра в зала 1 на НДК
Ал Бано, Тото Кутуньо и У. Тоци

Стр. 6

България с най-голяма
сива икономика в ЕС

Стр. 23

Григор Димитров разби
№10 в света в Монте Карло

Стр. 16

Интервю

Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

Награда

Калфин номинира Валери Петров
за „Европейски гражданин”

Стр. 5

Протест

Пенсионер внесе жалба за
дискриминация срещу Борисов

Стр. 5
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Валентин Бобевски за хоровото
изкуство днес и в миналото

ГЕН. ТОНЧО МИХАЙЛОВ: ЦВЕТАНОВ ИЗПОЛЗВА
ВЛАСТ И СРС-ТА ЗА ЛИЧНА ЦЕЛ И ИНТРИГИ

Стр. 11

Председателят на парла-
ментарната група на социа-
листите в Европейския пар-
ламент Ханес Свобода поис-
ка Еврокомисията да раз-
следва скандалния случай,
свързан със злоупотреби при
използването на СРС в
България. Той се възмути

Евродепутати вкарват
„Цветановгейт” в ЕК
Ръководителят на предизборния щаб на ГЕРБ да се
оттегли от поста, призоваха социалистите в Европа

Водачът в 25 МИР и лидер на БСП Сергей Станишев бе посрещнат пред НДК от куклите
на Цветан Цветанов, Бойко Борисов, Симеон Дянков и Цецка Цачева. Целта ни е да върнем
София на софиянци и да разрушим политическия монопол на ГЕРБ, обяви Станишев при представянето
на листите на Коалиция за България в София. Репортаж от събитието четете утре

вчера, че в страна от ЕС
свободно могат да бъдат
шпионирани политически
опоненти и медии. Свобода
призова българските власти
за пълно изясняване на фак-
тите и обстоятелствата око-
ло случая.

“Срамота е България,

страна-членка на ЕС, да
бъде управлявана от адми-
нистрация, която очевидно е
нарушавала със знанието и
с подкрепата на българска-
та полиция правото на лич-
на свобода на огромен брой
хора. То повдига въпроси и
дали правителството е пред- Стр. 3

Няколко
ÄÓÌÈ

Таня
ДЖАДЖЕВА

Вярно ли е, че Б.Б. хук-
нал с отвертка в ръка да
отвива главата на Цв.Цв.?
- Не, мъчил се е да демон-
тира само ушите, щото
тоя модел няма памет.

Ей такъв виц се появи
вчера в интернет. Сигурно
е безнадеждна мисия да
обясниш смисъла му на кой-
то и да е европеец. То и
шефът на ОЛАФ Джовани
Кеслер вчера така и не
можа да схване как да ко-
ментира факта, че в
България МВР подслушва
незаконно, но за сметка на
това съвършено безконт-
ролно и всеобхватно. “Теле-
фонните подслушвания
подлежат на текстовете
в националното законода-
телство, които са законо-
ви текстове, и трябва да
бъдат провеждани в пълно-
то изпълнение на законови-
те норми, с които са
обвързани и независимо кой
ги извършва”, объркано из-
рецитира човекът.

Объркано мълчат доско-
рошните покровители и
ментори на лицето Бори-
сов. Нещо не се намират
особено тия дни политиче-
ски защитници откъм Ев-
ропата. Скатават се и чич-
ковците от ЕНП, ония
същите, дето съвсем ско-
ро ги докараха като на па-
наирджийско сборище до
“Арена” да дитирамбят как
вярват на ГЕРБ, как гаран-
тират за ГЕРБ, как се
възхищават на Боце, как
обичат Цветанов. И люби-
мата Меркел и тя, пусто,
дума в защита не обелва.

Ами, мълчат, щото
срам. Страшен срам. И за
тях срам. Но пък, да не сме
ги ние карали да се правят
на глухи и слепи с какви
несъстоятелни, агресивни
игноранти комуникират
четири години! Ние поне
безотказно всеки път на
наглата простотия сме й
казвали в лицето, че е на-
гла простотия, зловеща и
вредна за държавата. Хай-
де сега тия синковци, по-
кровителите на Боце и “мо-
дела без памет”, ако оби-
чат, да кажат нещо. Да
направят отговорен комен-
тар. Да оценят скандала.

Страшен
срам приемало и други подобни

действия и като цяло дали е
спазвало демократичните
ценности”, коментира Свобо-
да. Той настоя Цветан Цве-
танов незабавно да подаде
оставка като председател на
предизборния щаб на ГЕРБ.

Стр. 8
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xПРЕДИЗБОРНА
ХРОНИКА

КАМПАНИЯ “ВИЕ СТЕ
ВАЖНИТЕ” ЗАПОЧВА В ПЛОВДИВ

Под мотото “Вие сте важните” кандида-
тите за народни представители от Коа-
лиция за България в Пловдив започват
информационна кампания със срещи и
разговори по квартали и микрорайони.
Листата с номер 5 е разделена в екипи,
които включват експерти и специалисти
в областите икономика, образование,
здравеопазване, социални и младежки
дейности. Пловдивчани могат да разго-
варят с тях в информационния офис на
Главната - арт кафе “При Ламбо”, да се
запознаят с управленските приоритети
на левицата, да споделят мнения и
позиции. Същото могат да направят
жителите на район “Западен” днес в 18
ч. в парка до Гарнизонната фурна. Там
ще бъдат кандидатите за народни
представители Калин Милчев, доц.
Георги Йорданов, Вера Аврионова,
Атанаска Тенева, Георги Търновалийски.
От 16 до 18 ч. Димитринка Вакрилова и
колегите й кандидат-депутати от район
“Централен” ще имат рейд по бул.
“Свобода”. Доц. д-р Красимир Мурджев и
младите кандидати Мина Маринова и
Красимир Трифонов ще бъдат на разпо-
ложение за въпроси и мнение.

ДОРА ЯНКОВА ОБЕЩА
ПО-ВИСОКИ ДОХОДИ
НА СОЦИАЛНИТЕ РАБОТНИЦИ

Повишаването на доходите на социални-
те работници ще бъде лична моя кауза
в работата на 42-ото Народно събрание,
заяви водачът на листата на Коалиция
за България Дора Янкова на среща с
жителите на смолянските села Белев
дол, Петково, Славейно, Кутела и Виево.
Янкова отбеляза, че служителите в
социални домове, като този в Петково,
който е основен работодател в района,
получават несправедливо ниски заплати
спрямо тежкия труд, който полагат.
Заедно с фармацевтите ще се разработи
вариант за разкриване на аптечни
пунктове в селата, а в градове от ранга
на Смолян да има задължително дено-
нощна аптека.

БСП ТРЪГНА ОТ ВЕЛИКО
ТЪРНОВО СЪС СИЛВИЯ
КАЦАРОВА И “МИЛА РОДИНО”

Със Силвия Кацарова, “Мила родино” и
“Одата на радостта” Коалиция за Бълга-
рия откри предизборната си кампания
във Велико Търново. В препълнената
зала на Музикално-драматичния театър
“Константин Кисимов” водачът на листа-
та Марияна Бояджиева представи канди-
дат-депутатите, определяйки ги като
“силен отбор, който ще се бори да
сложи край на пагубното за България
управление на ГЕРБ и да върне държа-
вата на хората”. Втори в листата е зам.-
председателят на Конфедерацията на
работодателите и индустриалците в
България Петър Кънев, който е предста-
вител на гражданската квота.

КОАЛИЦИЯ ЗА БЪЛГАРИЯ
ПРЕДСТАВИ ПРОГРАМАТА СИ
ЗА УПРАВЛЕНИЕ В ПОМОРИЕ

Националната програма за управление
на Коалиция за България до 2017 г.
представи пред жители на града, симпа-
тизанти и съмишленици в Поморие
председателят на ОбС на БСП Никодим
Стоянов на първата среща с обществе-
ността на кандидатите за народни
представители за 2 МИР - Бургас. Недо-
пустимо е хората да бъдат докарани до
ръба на отчаянието от досегашното
калпаво, некадърно, крадливо управле-
ние, сподели в емоционално изявление
вторият в листата психологът Христо
Монов, чийто екип е работил по преодо-
ляване на последиците от атентата на
летището в Сарафово.

исията на Органи-
зацията за сигур-
ност и сътрудни-
чество в Европа

Приходите на ГЕРБ за
финансовата 2012 г. са 24
550 000 лв., от които 23 925
159 - държавна субсидия на
партията, 64 хил. лв. от
членски внос, 550 000 лв. -
приходите от лихви по
депозити в банки, и 11 000
лв. - други приходи. ГЕРБ
отчели разходи за регламен-
тирана дейност в размер на
10 357 000 лв., от които 3536
хил. лв. са за направени
дарения. Това показват
данните от годишния им
доклад, публикуван в сайта
на Сметната палата.
Лидерът на БСП Сергей
Станишев декларирал 118
511 лв. партийни дарения,
показва справката на СП.
Към нетекущите дълготрайни
активи на партията в графа
“Сгради” балансовата стой-
ност е 1 140 000 лв., за
транспортни средства балан-
совата стойност е 919 000
лв., за офис обзавеждане и
офис техника е 394 000 лв.
Иван Костов декларирал 11
793,38 лв. дарения за ДСБ.
Лично той направил дарение

екар от ТЕЛК в Пловдив е бил арестуван
за подкуп от 300 лв., съобщи вчера говори-
телят на Окръжна прокуратура Галина Ан-
дреева. 68-годишният д-р Марин Маринов
в момента е освободен от ареста, най-вече
поради напредналата му възраст и
съпътстващите й заболявания, обясни Анд-
реева. По думите й вече му е повдигнато
обвинение за подкуп. Ортопедът поискал
300 лв. от пациент, за да му “оправи” доку-
ментите. Последният се обърнал към поли-
цията, които маркирали парите и впослед-
ствие задържали лекаря. Акцията е прове-
дена в понеделник в сградата на РЗИ,
където се намира пловдивският ТЕЛК. Към
момента д-р Маринов е невинен до доказ-
ване на противното и ще изчакаме да се
произнесат прокуратурата и съдът, за да
преценим дали той ще бъде освободен,
заяви д-р Аргир Аргиров, директор на МБАЛ
“Пловдив”, под чието разпореждане е
ТЕЛК. В експертните комисии работят само
двама ортопеди, които са пенсионери. 600
лв. е основната заплата на служителите в
ТЕЛК, като съобразно броя на решенията,
които издава съответната комисия, им се
начисляват допълнителни средства, уточ-
ни Аргиров. По думите му средната запла-
та става не по-малко от 1000 лв. Според
договорите, подписани с Министерството
на здравеопазването, едно решение се за-
плаща по 20 лв., поясни той. Аргиров смята,
че съществен проблем за всички лекарски
комисии е липсата на млади специалисти.

Номинираният за кандидат-премиер
Пламен Орешарски се срещна вчера с
представители на бизнеса от Стара Заго-
ра и региона. Той посочи четири конкрет-
ни мерки, които трябва да се направят за
стабилизиране на българската икономи-
ка. Според Орешарски трябва да се нор-
мализира инвестиционният климат и да се
преустановят практиките с неясни мотиви
да се притискат фирми. Втората мярка спо-
ред него е подобряване на събираемостта
на приходите, преди всичко от акцизни
стоки. Привличането на инвестиции и бла-
гоприятстване на малко по-ниски лихви
чрез привличане на външни ресурси през
Банката за развитие е друго важно усло-
вие според Орешарски за стабилна ико-
номика. Той е на мнение, че в областта на
енергетиката страната се нуждае от стра-
тегически планове за развитие за години
напред и по-дългосрочна визия.

Кандидат-премиерът заяви, че обеща-
ните от социалистите 250 хил. работни
места могат да бъдат постигнати при рас-
теж на брутния вътрешен продукт с 3-4%
годишно. Според него ефектът от премах-
ването на плоския данък ще се отрази най-
вече на т.нар. работещи бедни. Около 300
до 350 млн. лв. Орешарски очаква да се
върнат в потреблението от освобождава-
не на най-ниските доходи от данъци.

Наблюдатели от
19 страни праща ОССЕ
Експертите ще следят много
внимателно процедурите в изборния ден,
особено преброяването на гласовете

България 22 краткосрочни
наблюдатели, които ще се
занимават точно с избор-
ния ден. Експертите ни ще
внимават за спазването на
правните рамка, включи-
телно финансирането на
кампаниите и регистраци-
ята на кандидатите, обяс-
ни Харащи. Експертът
допълни, че ОССЕ ще
наблюдава много внима-
телно процедурите в из-
борния ден, особено пре-
брояването на гласовете,
но също така и как диспу-
тите за изборите се раз-
решават от властите.

Според ОССЕ пред-
стоящите избори ще бъдат
важен тест за отговорност-
та на България към орга-
низирането на такива де-
мократични процеси.

“Не сме тук с предва-
рително формирани впе-
чатления и скрити наме-
рения. Ние сме тук, за да
наблюдаваме провежда-
ните на изборите в съот-
ветствие със стандартите
за избори, приети от нас,
наричани “Златните стан-
дарти”. Тук сме, за да ос-
тавим фактите да говорят
сами за себе си”, заяви

Харащи. Той припомни, че
ролята на ОССЕ е да гле-
да, отчита, но не и да се
намесва. Ние като органи-
зация не сме заинтересу-
вани от изхода на избори-
те, а изборите като про-
цес, доколко проведените
избори са били прозрач-
ни и проведени в съответ-
ствие с поетите ангажи-
менти към ОССЕ”, каза
още Харащи. Самото об-
щество и партии са тези,
които трябва да решат как
да използват нашите кон-
статации и заключения,
добави той.

ОРЕШАРСКИ
ОБЯВИ 4 МЕРКИ
ЗА СТАБИЛНА
ИКОНОМИКА

550 000 лв. спечелили ГЕРБ
от лихви за 2012 г.

за партията си в размер на
9000 лв., д-р Петър Москов е
дарил 600 лв. и пр. дребни
суми. Към нетекущите дългот-
райни активи на партията ДСБ
имат като балансова стойност
за машини, производствено
оборудване и апаратура 52
000 лв.
Активите на ДПС са в размер
на 10 688 000 лв. за текущата
година. Лидерът на ДПС
Лютви Местан не е деклари-
рал никакви дарения за
партията за 2012 г. Задълже-
нията на ДПС към доставчици
са 30 000 лв. за 2012 г. и 42
000 лв. за предходната
година.
158 партии са подали в Смет-
ната палата годишните си
финансови отчети и деклара-
ции със списъците на дарите-
лите си за 2012 г. и са спази-
ли срока по Закона за полити-
ческите партии. 23 партии не
са представили годишни
финансови отчети, сред които
няколко земеделски, няколко
ромски, Нова СДП 1990,
Обединена партия на пенсио-
нерите в България и др.

В деня на Конституцията и юриста и в
Районната прокуратура в Бургас се проведе “Ден

на отворени врати”, където пред посетителите
бе представена информация за структурата,

правомощията и дейността на прокуратурата

Лекар от ТЕЛК
е арестуван
с подкуп от 300 лв.

Л

М
ще се състои от 22 посто-
янни наблюдатели от 19
европейски страни. Това
обяви вчера Миклош Ха-
ращи, директор на мисия-
та на ОССЕ и Офисa за
демократични институции
и човешки права, която ще
наблюдава изборния про-
цес преди, в и след избор-
ния ден.

Харащи ще поиска
страните-членове на
ОССЕ да изпратят в

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА
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Цитат на деняЦитат на деня

Íàïðàâèõìå âñè÷êî ñàìî ñ 20 ïðîöåíòà
îò âàøèòå ïàðè, äðóãèòå ãè äàâà Åâðîïà,
à âñè÷êèòå ñòî îñòàâàò çà áúëãàðèòå‘ БОРИСОВИ СМЕТКИ

Павлета ДАВИДОВА

Цветан Цветанов тряб-
ва да понесе и политиче-
ска, и наказателна отго-
ворност за скандала със
злоупотребите в СДОТО,
заяви вчера лидерът на
БСП Сергей Станишев.
Той припомни, че по за-
кон службата е пряко
подчинена на министъра
на вътрешните работи, а
между него и изпълнени-
ето на задачите няма ни-
какви посредници. Стани-
шев призовава прокурату-
рата да извърви докрай
пътя на разследването.
Соцлидерът коментира,
че Цветанов и ГЕРБ са
нанесли много тежък удар
върху авторитета на

Станишев настоя Цветанов
да понесе наказателна
отговорност
Гаранциите на Бойко Борисов нямат никаква
тежест, категоричен е лидерът на БСП

ПРЕДЛОЖЕНИЯ

България. Според него,
ако в момента България
кандидатстваше за при-
съединяване в ЕС, тя не
би изпълнила условията
за прием.

Соцлидерът изтъкна,
че проверката на проку-
ратурата не обхваща фи-
зическото проследяване
на лица, не е ясно и как
ДАНС ползва техниката
за подслушване, с която
разполага. Станишев
предположи, че и в други
служби за сигурност тече
унищожаване на доказа-
телства за подслушване,
а разкритията на проку-
ратурата са само “горна-
та част на айсберга”. Той
отказа да посочи кога
точно е бил подслушван,

но заяви, че един от слу-
чаите е бил в периода
около избора му за пре-
зидент на ПЕС. Да му
мислят премиерите и
председателят на ЕП, ко-
ито разговарят с мен по
телефона, пошегува се
той. Соцлидерът подчер-
та, че това е една от при-
чините да твърди, че
скандалът прехвърля гра-
ниците на България.

“Това, че Борисов и
партия ГЕРБ изцяло за-
стават зад Цветанов, го-
вори, че те са едно цяло,
неразривна е връзката
между тях. Съществува
въпросът дали тези под-
слушвания не са правени
по указания на Бойко
Борисов. Той заяви, че

ще слуша всички”, анали-
зира Станишев. Според
него с подкрепата си за
Цветанов бившият преми-
ер е закачил на врата си
воденичен камък, който
ще го тегли към дъното.
“Борисов гарантираше
така и за Дянков. Кой е
Дянков сега - никой.
Същото се случи и с Ми-
рослав Найденов. Гаран-
циите на Борисов нямат
никаква тежест, мнение-
то му е несигурно и про-
менливо”, обобщи Стани-
шев. Той предположи, че
Цветанов не напуска ли-
стите на ГЕРБ, за да си
гарантира имунитет като
народен избраник. Спо-

ред соцлидера Борисов
не може да си позволи
да се откаже от бившия
вицепремиер, защото
“двамата знаят твърде
много един за друг”, а
Цветанов е основният му
инструмент за контроли-
ран вот и сплашване на
хора. Станишев опреде-
ли реакцията на Цвета-
нов като истерична и ма-
лодушна, визирайки на-
чина, по който бившият
министър прехвърли ви-
ната на подчинените си.

Мая Манолова подчер-
та, че оставането на Цве-
танов като шеф на предиз-
борния щаб на ГЕРБ и
като водач на листи е из-

Кръгът на обвиняемите около скандала с нерегламентираното
подслушване ще се увеличи, стана ясно от думите на Сотир Цаца-
ров вчера. Дотук повдигнатите обвинения не са всичките, ще се
продължи и нагоре, увери той, но отказа да потвърди дали бившият
вътрешен министър Цветан Цветанов ще се присъедини към обви-
няемите. Цацаров подчерта, че законът задължава именно ръково-
дителя на МВР да осъществява контрол над подслушването.

Днес или утре прокуратурата ще назначи експертиза по слу-
чая с нерегламентираното подслушване и подозираните злоупо-
треби в СДОТО, добави главният прокурор. Той отказа да се
ангажира със срок, в който наказателното производство ще
приключи. Цацаров подчерта, че разследването е в ръцете на
български и чужди експерти, които трябва да възстановят изтри-
тите от мобилната техника записи, които може би ще обяснят
дали посочените в сигнала на Сергей Станишев лица наистина
са били подслушвани.

Главният прокурор отново прочете законовите разпоредби,
вменяващи отговорност на Цветан Цветанов. Разпоредбата на
чл. 34а, ал.1, т.1 от ЗСРС гласи, че “контролът върху прилагането
и използването на специалните разузнавателни средства се
осъществява от министъра на вътрешните работи, когато специ-
алните разузнавателни средства се прилагат и използват от
структурите на Министерството на вътрешните работи”. Чл. 37а
от Закона за МВР ясно определя, че Специализираната дирек-
ция “Оперативно-технически операции” (СДОТО), занимаваща
се със СРС, е на пряко подчинение на министъра, който назна-
чава нейния директор.

Главният прокурор Сотир Цацаров (вляво) индиректно призна, че техниката за подслушване
е в употреба по времето на ГЕРБ с министър Цветан Цветанов. На снимката: Цацаров,

Мишел Конинкс (президент на Евроджъст), Джовани Кеслер (генерален директор на
Европейската служба за борба с измамите OЛАФ)

Цацаров: Ще има
още обвинения

ключително сериозна за-
плаха за честността на
предстоящите избори.
Според нея най-големият
проблем е страхът на хо-
рата, всяван от ГЕРБ чрез
МВР. 115 000 телефона са
локализирани, това озна-
чава, че са слушани не
само лицата на опозици-
ята, висши магистрати,
журналисти и др., а че са
слушани и редови граж-
дани с една цел - да
бъдат изнудвани, рекети-
рани чрез средствата на
незаконното подслушва-
не, алармира Манолова.
Според нея МВР е стана-
ло средище за извършва-
не на престъпления.

Социалистите предлагат да бъде
възстановено Бюрото за контрол
върху употребата на СРС, което бе
въведено от предишното правител-
ство, но бе унищожено от ГЕРБ.
Друга идея е свързана с разширя-
ване на парламентарния контрол,

който да бъде подкрепен и от
съвет, включващ в себе си пред-
ставители на неправителствени
организации. Така отчетът по
дейността ще е по-прозрачен и
качествен, коментира бившият
вътрешен министър Михаил Миков.

Снимка БГНЕС

Борисов гарантира за Цветанов
и заподозря прокуратурата

Предпочитам съдия да стане главен прокурор, а Цацаров
е, защото е най-добрият окръжен съдия, с който съм рабо-
тил като главен секретар на МВР

Бойко Борисов, 19 ноември 2012 г.
Сотир Цацаров има безупречна репутация в Пловдив и

това мисля, че е достатъчно, за да бъде избран за главен
прокурор

Цветан Цветанов, 9 ноември 2012 г.
Цацаров е един от може би най-стабилните съдии в

България
Цветан Цветанов, април 2010 г.

Много вярвам в главния прокурор Сотир Цацаров, че ще
предприеме действия по контрола, който трябва да бъде
осъществяван на подобни високи нива във всяка една от
институциите, която представлява

Цветан Цветанов, 8 януари 2013 г.

Гарантирам, че Цветанов не
се е подвел и не е правил тези
неща, и рано или късно исти-
ната за това ще излезе наяве,
заяви Бойко Борисов в Смолян
в коментар на скандала с не-
законното подслушване в МВР
и разкритията на прокуратура-
та. “Аплодираме бързите дей-
ствия на прокуратурата. Чакам
Корнелия Нинова със следова-
телките, чакам Ахмед Доган за
Цанков камък. Защо три годи-
ни и половина Мирослав Най-
денов не го вкараха в затвора,
а чакаха да повдигнат обвине-
ние преди изборите”, потъна в
мрачни подозрения Борисов.

В пространна реч, в която
се разходи по всички теми,
експремиерът отново се похва-
ли с магистралите и строежи-
те. Само войната е по-тежка, а

иначе да управляваш в това
време е по-тежко от война,
понеже във война народът се

Скандалът за злоупотребите със СРС стигна до Европа и вчера
председателят на парламентарната група на социалистите в Евро-
пейския парламент  Ханес Свобода поиска Европейската комисия
да разследва случая. “Европейските институции, и конкретно Ев-
ропейската комисия, трябва да имат предвид това, което се случ-
ва - то не е нещо, за което можем да мълчим. Тук не става дума
за политическо противопоставяне, а за спазване на европейски-
те ценности и стандарти. Затова искаме Комисията да провери
дали има нарушения на правилата и нормите, и ако това се
потвърди, да вземе мерки”, категоричен бе Свобода.

“Срамота е България, страна членка на ЕС, да бъде управля-
вана от администрация, която очевидно е нарушавала - със зна-
нието и с подкрепата на българската полиция - правото на лична
свобода на огромен брой хора. То повдига въпроси и дали пра-
вителството е предприемало и други подобни действия и като
цяло дали е спазвало демократичните ценности”, каза лидерът на
левите депутати в ЕП. Той настоя Цветан Цветанов да подаде
оставка от предизборния щаб на ГЕРБ. “Мисля, че е очевидно, че
е загубил всякаква легитимност и доверие и не може повече да
заема политическа длъжност в България. Фактът, че въпреки новото
развитие бившият премиер Бойко Борисов потвърди пълната си
подкрепа за Цветанов, само подчертава липсата на всякакви
демократични ценности в неговата партия”, обобщи Свобода.

консолидира, ожали се Бори-
сов. Защо всичко това не ни се
зачита, попита риторично той.

Едно към едно

Ханес Свобода призова
за разследване от ЕК
Ханес Свобода призова
за разследване от ЕК
Ханес Свобода призова
за разследване от ЕК
Ханес Свобода призова
за разследване от ЕК
Ханес Свобода призова
за разследване от ЕК
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ÏÀÌÅÒ

От близки и приятели

Преди 10 ГОДИНИ премина
в небитието незабравимата

Остана нейното непреходно
жизнено дело на достойна спътница

на НИКОЛА ВАПЦАРОВ.
В атмосфера на сърдечна заимност,

на грижовност, съпричастност и
съдействие от нейна страна, вклю-

чително за издаването на “Моторни
песни”, поетичният талант получи
възходящо развитие - най-верния
критерий за спътница на творец.
Самият поет посочи мястото на

Бойка в живота му. Той се сбогува
с народа и с нея в “Прощално”. До

БОЙКА
ВАПЦАРОВА

края на земните си дни тя живя, работи, и си отиде
с изпълнен дълг към неговата памет, творчество и личност.

ДЪЛБОК ПОКЛОН И ПРИЗНАТЕЛНОСТ!

„В Апелативния съд във Варна има бум на
търговски дела. Причината са многото фалирали
фирми. Те са 40 процента при 20 на сто наказа-
телни. Много тежки са делата по несъстоятел-
ност. От началото на годината в съда са постъпи-
ли над 120 дела. Съдът ли е виновен за това?
Фирмите фалираха, държавата не се разплати с
тях, те не се разплатиха помежду си и се стигна
до делата”. Това обяви вчера председателят на
Апелативния съд във Варна Виолета Бояджиева
на семинар, организиран от Добричкия окръжен
съд с финансовата подкрепа на фондация “Фри-
дрих Еберт”.

Случайното разпределение на делата според
магистратите не се прилага във всички страни от
ЕС и заради мониторинга системата у нас се ста-
рае повече, отколкото трябва.

“Има и субективност в съдилищата при при-
ключване на делата в срок. Когато това не се
случва, се увеличава броят на висящите дела,
което означава, че съдът е пренатоварен, което
е основание за искане на повече щатове”, каза
Милка Итова, председател на комисията по пред-
ложения и атестация към Висшия съдебен съвет.

“Нашата коалиция
не се бори за власт
или за да седнем на

местата на ГЕРБ-
ерите. Ние искаме
промяна, която да

се усети от всеки
човек”, обяви на
откриването на

кампанията на
левицата в Стара

Загора в понеделник
вечерта лидерът на

БСП Сергей
Станишев. Той е и

водач на листата в
града. Станишев

отново изброи
основните

приоритети от
управленската

програма на БСП -
250 000 нови

работни места,
спиране на рекета и

държавна подкрепа
за дребния и

средния бизнес,
възстановяване на

швейцарското
правило, грижа за

майчинството

Бум на търговски дела
за фалити във Варна
Дана РУСЕВА

азходите на българите за
жилище, вода, ток и горива
през 2012 г. са нараснали с
26% спрямо 2011 г. и това е
най-голямото увеличение на

Разходите за
битови сметки
скочили с 26%
Р

Расте потреблението на цигари и алкохол

харчовете за годината. Това сочат дан-
ните на Националния статистически
институт за приходите и разходите на
домакинствата през 2012 г.

За транспорт през м.г. разходите на
българите се увеличили с 24,4%, за
съобщения - с 10,5%, а за здравеопаз-
ване - с 8,2%.

През 2012 г. средният годишен до-
ход на човек от домакинство нараства
до 4541 лв., което е с 15,3% повече
спрямо предходната година. В същото
време домакинствата са изразходвали
4058 лв. средно на човек, което е с
16,1% повече от 2011 г.

За храна са похарчени 1355 лв.
средно на човек от домакинството. От-
носителният дял на разходите за хра-
на от общия разход намалява от 36,2%
през 2011 г. на 33,4% през 2012 г. През
2001 г. те са били 44,9%.

Въпреки забраната за пушене на
обществени места от средата на м.г.
статистиката отчита ръст на потребле-

нието на цигари - от 547 броя на човек
през 2011 г. на 601 през 2012 г. Уве-
личава се и потреблението на алко-
хол - от 23.2 л през 2011 г. на 26.3 л
на човек през м.г.

Заплатата продължава да бъде ос-
новен източник на доход на домакин-
ствата и формира 52,7% от общия им
доход (през 2011 г. е 51,8%). Данните
на НСИ показват, че в номинално из-
ражение доходът на домакинствата от
работна заплата се увеличава. През
2012 г. те са разполагали средно на

човек с 2281 лв., получени от заплата,
докато през 2011 г. тези средства са
възлизали на 1960 лв., т.е. доходът от
заплата се е повишил с 16,4%. В също-
то време делът на пенсиите е намалял
с над 4% за година - през м.г. те фор-
мират 26,7% от общия доход на дома-
кинствата.

Относителният дял на дохода от до-
машно стопанство остава 1,7% и през
м.г., и през предходната. Този приход
в домакинствата спада постепенно от
2002 г. насам, когато е бил 19,7%.

Н

Предлагат кметските избори
във Варна да са на 30 юни

ова не е черна прогноза, а ра-
ционално и прагматично обръ-
щане на внимание, че институ-
ционалната среда на България

а президента Росен Плевнелиев ще бъде предложено да насрочи
частичните избори за кмет на Варна да бъдат насрочени за 30
юни. Това бе решено вчера на среща в общинската избирателна
комисия, съобщи временният кмет на Варна Христо Бозов.

До частичен местен вот във Варна се стигна, след като досе-
гашният кмет Кирил Йорданов подаде оставка в началото на март
след масови граждански протести в града. Оттеглянето му от
властта след четири мандата бе поискано и от самозапалилия се
Пламен Горанов, който почина от изгарянията си.

РИСКМОНИТОР: СРИВ НА
ИНСТИТУЦИИТЕ ЗАПЛАШВА
КОНСТИТУЦИОННИЯ РЕД В СТРАНАТА

Т
Веселка ВЕНКОВА

е носител на сериозни рискове за си-
гурността на страната. Констатацията е
от концепцията “Рискове за национал-
ната сигурност на България в следва-
щите 10-15 години”, подготвена по про-
ект, финансиран от Тръст за граждан-
ско общество в Централна и Източна
Европа. Съобщи я шефът на фондация
“РискМонитор” Стефан Попов. Голяма
грижа трябва да е устойчивостта и ста-
билността на институциите, макар в по-
следните 23 години да преживяваме
трети подобен срив, посочи Попов и
даде пример с блокаж на системата
при правителствата на Луканов, Виде-
нов и Борисов - 1991, 1996-1997 и фе-
вруари-март 2013 г.

Георги Ганев отбеляза, че архи-
проблемът на България в момента е
заетостта. “Докато от 7,3 млн. гражда-

ни у нас има само 2034 хил. заети,
България винаги ще е в риск”, изтъкна
икономистът. Той призова да се гене-
рира човешки капитал, готов за из-
ползване, защото работни места се
създават само за подготвени кадри и
само когато образователната система
започне да ги “произвежда” мегарискът
пред националната сигурност ще ста-
не управляем.

Модераторът на обсъжданата кон-
цепция Георги Кръстев констатира лип-
са на междуинституционален подход -
не сработват хоризонталните механиз-
ми, отговорни за придвижването на
въпросите по вертикала. Той говори и
за феномена “работещи бедни”, харак-
терен проблем за българската държа-
ва днес. По състоянието на системата
за сигурност може да се съди за състо-
янието на обществото да се справи със
заплахите, отбеляза ексшефът на НСС
Юлий Георгиев.

“Влачим се на корем и преживяваме
сривове в сигурността”, цветисто обоб-
щи Васил Гарнизов сериозната тема.

Р
Ремонтът на трамвайните релси

по бул. “България” в София ще стру-
ва 8,4 млн. лв. Офертата е на “СК
13 Трансстрой”, която би трябвало
да спечели поръчката за основен
ремонт , стана ясно при отварянето
на ценовите оферти в Столичната
община.

Общо петима кандидати бяха
подали оферти, като до отваряне
на цените бяха допуснати само
трима. Най-евтино бе предложени-
ето на “СК 13 Транстрой” - 8.39 млн.
лв. с ДДС. Пернишката компания
на Николай Таков получи още мак-
сималните 30 точки за техническо
предложение и 8,78 точки за срок
за изпълнение и с общ резултат
98,78 точки би трябвало да спече-
ли търга.

Това е втори опит да избор на
изпълнител на поръчката, след
като м.г. тя беше прекратена, тъй
като до отваряне на ценовата
оферта остана само сегашният
очертаващ се победител.

Бъдещият изпълнител ще тряб-
ва да направи основен ремонт на
3,7 км релсов път, по който в мо-
мента се движи трамвай номер 7.
Ремонтът ще бъде в участъка от
бул.”Витоша” до крайното обръща-
телно колело в жк “Борово”. По
време на ремонта ще бъде подме-
нена още контактната мрежа и ка-
белното захранване. Ще бъдат об-
новени и 14 спирки като ще се на-
прави ремонт на пероните, ще се
поставят навеси и електронни ин-
формационни табла.

РЕМОНТЪТ НА
РЕЛСИТЕ ПО
БУЛ. „БЪЛГАРИЯ”
ЩЕ СТРУВА
8,4 МЛН. ЛВ.
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България

Калфин номинира Валери Петров
за „Европейски гражданин”

И
вайло Калфин номи-
нира известния поет
и преводач акад. Ва-
лери Петров за на-
градата “Европейски

Буря събори часовника пред варненската община

Предложението за наградата
на Европейския парламент
е на читателите на интернет
страницата на евродепутата

гражданин” на Европейския
парламент. 15 предложения за
номинации бяха дадени чрез
допитване, което Калфин ор-
ганизира сред читателите на
страницата си в интернет и
сред последователите си във
фейсбук.

“Получих много интересни
предложения. Хора, които са
направили добро на свои
съграждани и на съвсем непо-
знати хора. Реших да предпо-
чета Валери Петров, не само
защото обичам неговите поеми
и стихове, както и преводите му
на Шекспир, Гьоте и Джани Ро-
дари, а и заради несъмнените
му заслуги за развитието на
българската култура и укрепва-
нето на европейския дух”, ко-

ментира Калфин.
В мотивите си той отбеляз-

ва, че Валери Петров е сред
най-почитаните български по-
ети и преводачи, че е инте-
лектуален стожер на общест-
вото. Благодарение на неговия
труд милиони българи за
първи път са се докоснали до
творчеството на европейски
литературни гении като Шекс-
пир, Гьоте, Виктор Юго, Шан-
дор Петьофи, Луи Арагон и
много други.

“Разговарях с различни хора
и най-честото, което чувах,
беше, че Валери Петров спася-
ва души. В трудните времена, в
които живеем, това е талант,
който трябва да се уважава и

да се цени”, добави Ивайло
Калфин.

Статутът на наградата, коя-
то се връчва всяка година от
Европейския парламент, дава
възможност всеки евродепутат
да внесе една номинация. Кал-
фин реши да даде възможност
на гражданите да изберат на
кого ще засвидетелстват по-
чит и доверие, като се анга-
жира да бъде приносител на
техния избор. Крайният срок за
номинации за тази година из-
тече в полунощ срещу вторник
средноевропейско време.

Наградата на Европейския
парламент за европейски граж-
данин се присъжда за отстоя-
ване на европейските ценнос-

ти, за изключителни постиже-
ния или за действия в полза на
Европа, както и за по-доброто
разбирателство между нейните
граждани. Отличени могат да
бъдат както обичайни, ежеднев-
ни дейности, така и постиже-
ния в културата, укрепващи ев-
ропейския дух.

Призът няма финансово из-
ражение. Той е почетен медал,
изобразяващ пленарната зала
на Европейския парламент.
Процедурата за излъчване на
победителите е двустепенна.
Първо комисия в Европейския
парламент отсява кандидатури-
те до 50, след което национал-
ни журита във всяка държава
класират лауреатите.

Силен вятър събори
часовника пред
общината във Варна

С
Силният вятър, който се изви през миналата

нощ във Варна, буквално прекърши часовника
пред сградата на общината. Металната тръба,
на която стоеше кубичният часовник, се е счупи-
ла около 22,10 ч. Конструкцията е паднала на
велоалея и за щастие в този момент е нямало
пешеходци и велосипедисти.

Освен като часовник, съоръжението служеше
за информационно табло с данни за метеороло-
гичната обстановка в града. Наличието на ръжда
в основата на тръбата, държала часовника, сви-
детелства, че в нея е имало сериозни корозион-
ни процеси и той е бил оставен без необходимо-
то наблюдение.

Междувременно камион, натоварен с багер,
скъса кабелите на тролея в района на жп гарата
във Варна. Полиция отцепи района, за да бъде
отстранена аварията. Заради образувалото се
задръстване придвижването около гарата бе из-
ключително затруднено.

Снимки БГНЕС

350 свидетели са при-
зовани през юни пред
окръжния съд в Разград
по дело за източване на
здравната каса. От тях
300 са мними пациенти,
става ясно от думите на
окръжния прокурор Ог-
нян Дамянов.

Подсъдим в обемния
процес е хирургът от
Търговище Добрин Папу-
ров. Делото се гледа в

рокуратурата все още не е об-
разувала дело за катастрофата
с председателя на ДАНС Кон-
стантин Казаков в центъра на
София миналия четвъртък. Досъ-
дебно производство има само за
крадения джип, с който служеб-
ната кола на Константин Каза-
ков беше ударена, съобщиха от
Софийската районна прокурату-
ра. Автокрадецът, който причи-
ни катастрофата, все още се из-
дирва. След сблъсъка той ско-
чил от джипа и се качил в кола
на свои съучастници. Появилите
се слухове за атентат срещу
шефа на контраразузнаването
не бяха по-твърдени. ДУМА при-
помня, че миналата седмица
служебният автомобил на Каза-
ков спрял на жълто на кръстови-
щето на булевардите “България”
и “Черни връх” и тогава в колата
се врязал бял джип. Впоследст-
вие той се оказа краден.

метът на община Гълъбово Николай То-
нев е завел сто дела срещу охранител-
ната фирма “Кремък” ЕООД за изготвяне
на неистински частни документи. Това

Обвинителен акт срещу
уволнената ексшефка на
Агенцията по вписванията
Виолета Николова внесе
вчера Специализираното
звено за противодействие
на корупцията и финансо-
во-данъчните измами към
Софийската градска проку-
ратура. Заедно с нея на
подсъдимата скамейка за-
стават колежките й Райна
Иванова и Тотка Стоилова.

РАЗПИТВАТ 350 СВИДЕТЕЛИ
ЗА ИЗТОЧВАНЕ НА
ЗДРАВНАТА КАСА ОТ ХИРУРГ

Разград поради отводи
на магистратите в града,
в който са извършени
престъпленията. Според
обвинителния акт в пери-
ода февруари 2005-де-
кември 2006 г. медикът е
получил от НЗОК 211 570
лв. за лечение на паци-
енти, които всъщност не
са лекувани в клиника
“Папуров”. Второто обви-
нение е за приспадане на

неследващо се ДДС,
допълни окръжният про-
курор.

Предварителното из-
слушване по процеса бе
вчера, съдът го насрочи
по същество за периода
12-28 юни. На ден ще
бъдат разпитвани по 30
свидетели. Такова обемно
дело в разградския съд
не е гледано, коментира
съдия Светла Робева.

УВОЛНЕНАТА ШЕФКА НА АГЕНЦИЯТА
ПО ВПИСВАНИЯТА ОБВИНЕНА
ЗА ПРИСВОЕНИ 53 ХИЛ. ЛЕВА

Николова бе отстране-
на от поста си заради това,
че през 2011 г. е получила
73 000 лв. бонуси, като 48
000 от тях сама си ги е
дала. Бившата шефка на
Агенцията по вписванията
е обвинена, че за периода
19 юли-19 декември 2011
г. в съучастие с Иванова е
присвоила 53 000 лв. Две-
те ще отговарят пред съда
и за това, че са написали

писмо до Министерството
на правосъдието, в което
удостоверили неверни об-
стоятелства.

Обвиненията срещу
Стоилова са за неупраж-
нен контрол върху работа-
та на Николова. Мярката за
неотклонение на трите е
“подписка”. За присвоява-
нето законът предвижда
затвор от 3 до 15 години и
конфискация.

К

КМЕТЪТ НА ГЪЛЪБОВО
ЗАВЕДЕ СТО ДЕЛА СРЕЩУ
ОХРАНИТЕЛНА ФИРМА

обяви адвокатът на кмета Александър Желяз-
ков вчера.  Конфликтът между Тонев и охрани-
телната фирма започнал през 2003 г., малко
след като е избран за кмет на общината.
Според Желязков двете страни не стигнали до
разбирателство за цените на предлаганите
охранителни услуги, които според кмета били
твърде високи. През септември 2007 г., когато
Тонев се кандидатира за втори мандат, той
получава 417 искови молби, заведени в район-
ния съд в Гълъбово от различни физически
лица - всички до един служители на фирма
“Кремък”. По думите му целта на кампанията
била той да не спечели изборите и да бъде
“психически и физически сломен”. Освен
стоте дела, които Тонев е завел срещу фирма
“Кремък”, той смята да заведе още толкова
срещу компанията. Кметът уточни, че чрез
исковете не цели да подеме реваншистка
кампания срещу служителите на фирмата, а
настоява да бъдат разследвани хората, които
стоят зад мащабната манипулация.

ПРОКУРАТУРАТА
НЕ СЕ Е СЕЗИРАЛА
ЗА КАТАСТРОФАТА
С ШЕФА НА ДАНС

П
Пенсионерът от село Ярджилов-

ци Вангел Диманов внесе в Коми-
сията за защита от дискриминация
жалба срещу изказването на бив-
шия премиер Бойко Борисов, че
пенсионерите са изяли фискалния
резерв. В жалбата си Диманов е
написал, че е налице пряка дис-
криминация спрямо българските
пенсионери. Според него е недопу-
стимо бивш премиер и настоящ кан-
дидат за такъв да си позволява да
третира най-бедната социална гру-
па като причина за “изяждането”
на фискалния резерв на държавата.
Пенсионерът смята това за изклю-
чително безочливо и невярно,
предвид обстоятелството, че за из-
миналите 3,5 години минималният
размер на пенсията не е бил увели-
чаван изобщо. Диманов посочва, че
размерът на минималната пенсия
през 2009, 2010 и 2011 г. е бил
непроменен и е сведен до сумата
от 136,08 лв., а през 2012 г. е до-
стигнал до 145 лв.

ПЕНСИОНЕР ВНЕСЕ ЖАЛБА
ЗА ДИСКРИМИНАЦИЯ
СРЕЩУ БОЙКО БОРИСОВ

Пенсионерът от село Ярджиловци
Вангел Диманов
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България с най-голяма
сива икономика в ЕС

Б

Тя е достигнала 32,3% от БВП,
сочи изследване на
австрийски преподавател

ългария е на неза-
видното първо място
сред всички страни в
Европейския съюз
(ЕС) по дял на сивата

реките чуждестран-
ни инвестиции
(ПЧИ) в България
намаляват с 52% на

олабира промиш-
лено-монтажният
бранш, алармира
Кирил Стоянов,

икономика. През 2011 г. у нас
тя е достигнала 32,3% от брут-
ния вътрешен продукт (БВП).
Това сочат резултатите от ма-
щабно изследване на Фридрих
Шнайдер, преподавател от уни-
верситета “Йохан Кеплер” в
Линц, Австрия, и консултантска-
та компания AT Kearney. Сред-
ното ниво на сивата икономи-
ка за Европейския съюз (ЕС) е
19,2%.

На второ място в класация-
та се нарежда Румъния (29,6%),
а на трето - Литва (29%), съоб-
щава изданието “Румъния ин-
сайдър”, цитирано от econ.bg.
В северната ни съседка делът
на сивата икономика, съотне-
сен към БВП, се е увеличил
спрямо 2008 г., когато се е

състояло предното провежда-
не на изследването. Тогава е
бил 29,4%. В номинално изра-
жение обаче той е намалял от
41 млрд. евро (2008 г.) до 38,2
млрд. евро (2011 г.).

Страните с най-нисък дял
на сивата икономика в ЕС са
Австрия (8%), Люксембург
(8,2%) и Холандия (9,8%).

В номинално изражение ло-
гично най-обемната сива ико-
номика е измерена в Германия
(351 млрд. евро), или 11% от
БВП (който е и най-големият в
ЕС). На второ място по този
показател е Италия с 336 млрд.
евро сива икономика (21,2% от
БВП).

Изследването обръща спе-
циално внимание на 5 страни -
Германия, Италия, Румъния, Ис-
пания и Турция. В него е ак-
центирано върху връзката меж-
ду високото проникване на он-
лайн транзакциите и ниското

ниво на сивата икономика в
отделните страни.

В средата на 2012 г. Евро-
пейската комисия публикува
свои данни за скритата иконо-
мика на страните-членки. Из-

водите от гореописаното из-
следване до голяма степен
съвпадат с тях. Според ЕК от-
ново България е държавата с
най-голям дял на сивата ико-
номика в целия ЕС - 32 на сто.

След нея в негативния списък
се подреждат Румъния и бал-
тийските страни. Тогава ЕК
обясни, че данните са показа-
телни за мащабите на
данъчните измами и неплаща-
нето на данъци в отделните
държави.

През януари 2013 г.
Центърът за изследване на де-
мокрацията представи доклада
си “Скритата икономика в
България (2011-2012)”. В него
се констатира, че делът на си-
вата икономика в България е
намалял в периода 2011-2012
г. Скритата икономика се е по-
нижила както сред население-
то, така и сред бизнеса. Спо-
ред експертите подобряването
на макроикономическата сре-
да през 2011-2012 г. е дало
предпоставки за намаляване
на дела на скритата икономи-
ка. Делът на работещите без
трудов договор на основна
работа за 2012 г. е 3%, което е
най-ниската стойност за по-
следните 10 години. През 2003
г. този дял е бил 6%, отчитат
още експертите.

ППППП

С 52% намалели преките
чужди инвестиции

годишна база до 40,3 млн.
евро за януари-февруари
2013 г. спрямо 84,6 млн.
евро за същия период на
миналата година (преди
ревизиите), показват дан-
ни на БНБ, цитирани от
Investor.bg.

Приходите от чужди
туристи се увеличават със
7,22% на годишна база до
213,4 млн. лв. за януари-
февруари 2013 г., показ-
ват данни на БНБ.

Има и ръст на сумите,
които българските турис-
ти са похарчили при пъту-
ванията си в чужбина, като
той е с 9,13%, до 132,2
млн. евро. Нетните прихо-
ди от международен ту-
ризъм се увеличават с 3,3

млн. евро, до 81,2 млн.
евро за януари-февруари
2013 г.

Слаби са резултатите
от текущите трансфери,
които включват помощите
от българи в чужбина, ев-
росубсидиите и членския
внос на България в евро-
бюджета. Нетният размер
на текущите трансфери е

отрицателен и е 5,9 млн.
евро за януари-февруари
2013 г., спрямо плюс 105,1
млн. евро година по-рано.

Данните за износа и
вноса вече бяха обявени
от НСИ, като показаха по-
вишение на експорта с
13,2% на годишна база и
на импорта с 12,8%. Теку-
щата сметка за януари-
февруари 2013 г. е отри-
цателна в размер на 376,8
млн. евро, спрямо минус
606,5 млн. евро за същия
период на миналата годи-
на, или има намаление с
38%.

Общият платежен ба-
ланс за януари-февруари
2013 г. е отрицателен в
размер на 1,57 млрд.
евро спрямо намаление
от 685,4 млн. евро за
същия период на минала-
та година.

ългарският консуматор оценява високо каче-
ствата на родното пиво. За това говорят ре-
зултатите от национално представително про-
учване на IPSOS България за 2012 г., реали-
зирано сред граждани на възраст между 18 и
69 години от регионите София, Благоевград,
Пловдив, Стара Загора, Варна, Бургас, Русе,
Плевен и Монтана, съобщава Money.bg, като
се позовава на информация от Съюза на пи-
воварите в България. Данните от изследване-
то сочат, че през миналата година 52% от
анкетираните са консумирали бира поне
веднъж седмично, което ги поставя в катего-
рията на така наречените “активни консума-
тори”. Мъжете пият бира два пъти и половина
по-често, отколкото жените. Най-активните
почитатели на пивото са на възраст между
40-49 години. Най-голям процент от населе-
нието в пълнолетна възраст консумира бира в
София и Бургас - съответно 86% и 84%. По
честота на консумация обаче най-активни са
потребителите в Бургаски регион - те пият
бира средно по 11 пъти месечно. Следвани
са от жителите на Монтана със средна консу-
мация 10 пъти месечно и Плевен - 9 пъти.
През 2012 г. най-рядко са пили бира в Благо-
евград - 6 пъти на месец. “Проучвания на Съю-
за на пивоварите в България сочат, че у нас
по честота на консумация пивото е най-пред-
почитаната напитка след минералната вода и
газираните безалкохолни напитки. В световен
мащаб бирата е най-популярната напитка
след водата и чая. В Европа няма държава,
където да не се произвежда пиво.

ККККК
МОНТАЖНИЦИ ГОТОВИ НА ПРОТЕСТ
ЗАРАДИ НЕПЛАТЕНИ ЗАПЛАТИ

синдикален лидер в
“Монтажи” ЕАД, цитиран
от БТА. Държавният ма-
стодонт, посрещнал 10
ноември със 17 000
души персонал, сега
има едва 370 работници.
Обектите в Северна Аф-
рика, Близкия изток, Ру-
сия, Западна Европа от-
давна са само спомен в
иначе значимата биогра-
фия на бившото ДСО
“Монтажи”.

Дружеството е натру-
пало задължения за 1,5
млн. лв., а несъбраните
му вземания възлизат
на 4 млн. лв. Повечето
пари се дължат от фир-
ми, които са осъдени, но
нямат никакво имущест-
во. Само от несъществу-
ващия вече металурги-
чен гигант “Кремиковци”

са неиздължени 650 000
лв.

При обекти, финанси-
рани от чуждестранни
инвеститори, работехме
на надница 19 евро на
час, сега се спъваме и
от най-малкото препятст-
вие, дори нямаме сред-
ства да внесем гаранция
за участие в търгове,
разказа Методи Войнов,
управител на пернишкия
клон на “Монтажи”, кой-
то е най-големият в
предприятието.

Пернишките монтаж-
ници са работили на со-
фийското метро, автома-
гистрала “Тракия”, новия
валцов цех в “Стомана
Индъстри”, комплекса
“Марица изток”. Колек-
тивът на “Монтажи” - Пер-
ник, из-пълнява и сега
ремонтите в най-големи-
те промишлени предпри-
ятия.

Заради забавени пла-

щания през 2012 г. пер-
нишките монтажници ор-
ганизираха протест пред
сградата на софийското
управление и успяха да
се договорят с ръковод-
ството.

Сега отново преду-
преждават за бунт зара-
ди незаплатена работа
на магистрала “Тракия”,
във валцовия цех в Пер-
ник, който е завършен
преди 4 години, и ос-
татъчни суми от дейнос-
тите по софийското мет-
ро.

Работниците на пер-
нишкия клон си искат
изработените пари. Те са
дали отсрочка до 24 ап-
рил на централното ръко-
водство за изясняване
на взаимоотношенията в
разплащанията, след ко-
ето отново се заканват
да тръгнат към софий-
ското управление с вдиг-
нати знамена.

БББББ
Най-много бира пият в БургасОт 15 май забраняват

строителството
в курортите

троителството в курортите край Варна
ще бъде забранено от 15 май до 1
октомври, съобщи временно изпълнява-
щият длъж-ността кмет на града Христо
Бозов. Той е подготвил заповедите за
ограничаване на строителните дейности
на териториите на комплексите “Чайка”,
“Златни пясъци” и “Св.св.Константин и
Елена”, както и за местността Прибой.

С
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получат глоби категорич-
но. Това заяви председа-
телят на Държавната ко-
мисия за енергийно и вод-
но регулиране (ДКЕВР)
Евгения Харитонова, след
като на свое заседание
комисията изслушва бли-
зо два часа и половина
обясненията на ЧЕЗ за
нарушенията в дружество-
то, предаде БГНЕС.

Ще се направят про-
верки на документите,
които от ЧЕЗ “Електро-
България” и ЧЕЗ “Разпре-
деление” ще ни предо-
ставят допълнително,
каза още Харитонова.
“Ако се отнеме лицензия-
та на ЧЕЗ “Електро-
България” и ЧЕЗ “Разпре-
деление”, това трябва да
стане точно в рамките на
закона. Това е първата
процедура по отнемане
на лицензия в енергети-
ката, така че не можем
да си позволим да напра-
вим нарушение или да се
създаде опасност за еле-
ктроснабдяването на
цяла Западна България.
ДКЕВР още не е напра-
вила анализ на всичко,
което бе казано днес”,

ДКЕВР глобява ЧЕЗ, решава
за лиценза поне след 2 месеца
Най-тревожни били нарушенията на чешкото дружество
в обществените поръчки

СЪС 177% ПО-СКЪПА
ДОБАВКА „ЗЕЛЕНА
ЕНЕРГИЯ” ИСКА НЕК

Добавката за “зелена енергия” за следващия
регулаторен период (от 1 юли) да поскъпне със
176,94%. Такова предложение е внесла в
ДКЕВР Националната електрическа компания
(НЕК). В предложението е записано още добав-
ката за високоефективно комбинирано произ-
водство да бъде повишена с 44,39%, добавката
“Невъзстановяеми разходи” - с 56,51%, цената
за достъп до електропреносната мрежа да се
увеличи с 61,73%, а тази за пренос през
електропреносната мрежа - с 27,98%.
От ЕРП-тата най-скромни в исканията си са
ЧЕЗ. Най-драстичното увеличение в тяхното
предложение е на цената за пренос - с 22,13%.
Затова пък ЕВН иска цената за достъп за
стопански потребители да нарасне с 59,33%, а
за битови - с цели 74,16%. От дружеството
настояват още цената за пренос и за двата
вида потребители да бъде увеличена с 25,33%.
На фона на исканото от ЕВН някак “по-поноси-
мо” изглежда предложението на ЕНЕРГО-ПРО,
в което е записано цената за достъп за стопан-
ски потребители да нарасне с 35,05%, а за
битови - с 33,76%. Повишението на цената за
пренос за стопански и битови потребители пък
да е с 40,86%.

Евгения Харитонова

посочи шефката на
ДКЕВР. Но тя е катего-
рична, че въпросът с на-
рушенията на двете дру-
жества в областта на об-
ществените поръчки е
много тревожен и важен,
тъй като става въпрос за
много сериозни суми.
Харитонова подчерта и
че трябва да се направи
анализ на констативните
протоколи, издавани за
смяна на електромерите
на гражданите. “Днес
(вчера - б.р.) двете дру-
жества не бяха готови да
ни предоставят цялата
информация и всички до-
кументи. От дружествата
посочиха, че имат много
каси, но ние в София зна-
ем, че голямата част са
на easy pay и др. структу-
ри, така че това не са
точно техни каси. Искам
да знам колко са им кли-
ентските центрове, да
знам къде мога да се
оплача като гражданин”,
заяви Харитонова.

Тя повтори, както ста-
на ясно и на миналото за-
седание на ДКЕВР, че ще
бъде изискана информа-
ция за ЧЕЗ “Електро-
България” и ЧЕЗ “Разпре-
деление” от МО, МВР,
МТСП, МИЕТ, Столична-
та община, областните
управители на областите,

където оперира ЧЕЗ, КЗК,
КЗП, прокуратурата -
всички те да кажат пози-
цията си за ЧЕЗ. След
получаване на резултати-
те от проверките ще се
насрочи ново открито за-
седание, съобщи Харито-
нова. Процедурата ще
отнеме около два месеца.

По-рано по време на
изслушването на дирек-
торите и представители-
те на ЧЕЗ “Електро-

България” и ЧЕЗ “Разпре-
деление” стана ясно, че
от двете дружества отри-
чат и отхвърлят всичките
нарушения, които са кон-
статирани от ДКЕВР.
Също така посочиха, че
евентуалните според
ДКЕВР нарушения са от-
странени. Двете дружест-
ва се позоваха на закона
и посочиха, че отнемане
на лицензия може да ста-
не само ако има много се-

риозни основания, и оп-
ределиха като незаконо-
съобразно и неоснова-
телно искането на ДКЕВР
за отнемане на лицензия.
От ЧЕЗ “Електро-Бълга-
рия” и ЧЕЗ “Разпределе-
ние” са категорични, че
административните нару-
шения не представляват
заплаха за електроснаб-
дяването. Членовете на

ДКЕВР абсолютно и ка-
тегорично не се съгласи-
ха с повечето аргументи,
изказани от представите-
лите на двете електро-
разпределителни друже-
ства и поясниха, че очак-
ват да се запознаят с още
документи и информация,
преди да вземат катего-
рично решение по лицен-
зията на ЧЕЗ.

З
а нарушенията
си ЧЕЗ “Елект-
ро-България” и
ЧЕЗ “Разпре-
деление” ще

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

С драматичен вот в Страсбург
вчера Европейският парламент
(ЕП) отхвърли законодателна про-
мяна, която би довела до ново
поскъпване на тока, както и на
редица стоки и услуги, съобщи
службата на евродепутата Ивайло
Калфин.

Намаляването на търгуваните
квоти за въглеродни емисии би
повишило цените им, а заедно с
това и себестойността на произ-
водството на ток и на енергоемки
продукти. За това предупреди
Ивайло Калфин, който гласува
против предложението.

ЕП бламира с 343 гласа наме-
рението на Европейската комисия
(ЕК) да оттегли квоти от пазара и
да ги отложи към 2020 г., за да
повиши цените на въглеродните
емисии и така да върне привлека-
телността на инвестициите в нис-

т май започват масови проверки на всички площадки за изкупуване
и съхранение на черни и цветни метали в страната. Това каза на
пресконференция вчера Дарина Димова, началник на отдел “Иконо-
мическа полиция” към главната дирекция “Криминална полиция”, ци-
тирана от БТА.

Възобновява се износът на яйца и на млечни про-
дукти от България за Турция, съобщиха от Министерст-
вото на земеделието и храните. Това е резултат на
продължителни преговори между българското минис-
терство, представлявано от Агенцията по безопасност
на храните, и турското Министерство на храните, земе-
делието и животновъдството. Двете страни са договори-
ли сертификати за износ на яйца и млечни продукти от
мляко от крави, овце, кози и биволи. Основните изиск-
вания за млечните продукти, предназначени за човеш-
ка консумация, са да произхождат от страна, незасег-
ната от шап и чума, както и да са спазени хигиенните
изисквания, определени в европейските регламенти.

Яйчните продукти трябва да са произведени от
предприятия, в които не са регистрирани високопато-
генна инфлуенца по птиците или нюкасълска болест.

Млечни продукти от България не са изнасяни за
Турция от 1997 г., когато беше наложена забрана от
турските ветеринарни власти, припомнят от минис-
терството на земеделието.

ЕП спря ново поскъпване на тока в ЕС
ковъглеродни производства. В кри-
тичен вот предложението беше
спряно с 343 на 300 гласа.

Цените на квотите се сринаха
заради намаляването на промиш-
леното производство в ЕС в резул-
тат на продължаващата икономи-
ческа криза. От 30 евро на тон през
2008 г. цените на квотите паднаха
до 2,8 евро и цялата система на
търговия с СО2 емисии е под
въпрос. През 2011 г. 955 млн. квоти
в ЕС се оказаха излишни.

За да ограничи щетите и да сти-
мулира инвестициите в зелена
енергия, ЕК поиска от ЕП да
задържи част от планираните кво-
ти, за да вдигне цените им, се по-
сочва в съобщението.

Калфин коментира като недо-
обмислена позицията, заета от
българското правителство по вре-
ме на преговорите по законода-

телното предложение. Страната
ни е съгласна да подкрепи раз-
срочването на търговете, стига то
да е еднократно. Според Калфин
обаче ако се създаде прецедент,
пазарът на търговия с въглеродни
емисии ще стане непредвидим, ще
се загуби доверието на участници-
те и в последна сметка няма да се
стигне до търсения ефект, се
допълва в съобщението.

Анализът на въглеродния пазар
в ЕС, направен от Европейската
комисия, показва, че тенденцията
за намаляване на цените на квоти-
те ще продължи и ако не се пред-
приемат мерки за ограничаване на
количеството им на пазара, из-
лишъкът ще достигне 2 милиарда,
което още повече ще намали це-
ните и ще обезсмисли съществува-
нето на системата за търговия с
квоти.

Полиция ще проверява всички
площадки за изкупуване на скрап

ОООООО
Полицаите ще разполагат с контролен лист за проверките, изготвен съвме-

стно от представители на бизнеса, МОСВ и полицията. По думите на Димова
това ще ги улесни, тъй като площадките ще се проверяват по един и същи
начин. Според Милчо Енев, заместник-директор на главната дирекция “Наци-
онална полиция”, така контролните органи ще бъдат подготвени и ще се из-
бегне субективизмът.

Предвижда се проверка на всички площадки, работили законно към август
2012 г., чийто брой е 1198, като по думите на Дарина Димова стремежът е
контролните органи да приключат работата си до 2-3 месеца.

Председателят на Българската асоциация по рециклиране Борислав Мали-
нов заяви готовност да предостави информация за всички места, които някога
са приемали метални отпадъци, които са около 6000 в цялата страна.

Изготвените контролни листове за проверките на площадките за метали са
два вида - единият вид е за МВР, съобразно с неговите компетенции, а другият
- за специалистите от Регионалната инспекция по околна среда и води, съглас-
но екологичното законодателство. Представителите на МВР призоваха да се
подават сигнали за нередности или незаконна дейност с метали и заявиха
готовност за справяне с проблема с кражбите и с незаконната дейност с
метали.

Пак ще изнасяме яйца
и сирене за Турция
Пак ще изнасяме яйца
и сирене за Турция
Пак ще изнасяме яйца
и сирене за Турция
Пак ще изнасяме яйца
и сирене за Турция
Пак ще изнасяме яйца
и сирене за Турция
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налите има осемгодишно дете.
Ранените са над 140 души. 17 от

пострадалите са в критично състояние.
От медицинските служби съобщават, че
на 10 души се е наложило да им бъдат
извършени ампутации.

Около 26 000 души участваха в
Бостънския маратон, най-старият в
САЩ, който привлича бегачи от цял
свят, и хиляди хора се бяха събрали по
трасето, за да ги окуражават. Двете ек-
сплозии бяха извършени едновремен-
но близо до финиша на маратона, на
разстояние от около 50 до 100 метра,
съобщи началникът на полицията в
Бостън Ед Дейвис. Първата експлозия
станала в долната част на маршрута на
бегачите, където се бяха струпали зри-
телите, предизвиквайки огромен облак
от прах. Хората започнали да крещят,
някои отчаяно се опитвали да избягат,
прескачайки бариерите. Втората ек-
сплозия станала няколко секунди по-
късно. Очевидци на трагедията разказ-
ват за взрив, подобен на изстрел от
“огромно оръдие”. Според властите две-
те бомби са избухнали на разстояние
около 40-90 метра една от друга.

Телевизиите показаха кадри с из-
паднали в паника хора, кръв по трото-
арите, осеяни с отломки. Началникът на
полицията призова населението към

Терор в Бостън
Бомби превърнаха Бостънския маратон в касапница
предпазливост, като препоръча на хо-
рата да си останат по домовете. Губер-
наторът на Масачузетс поиска от граж-
даните на Бостън да съобщават на по-
лицията всяка информация, която може
да помогне на разследването.

Първоначално полицията съобщи и
за трета експлозия в библиотеката
Джон Кенеди в Бостън, но по-късно
опроверга тази информация, като уточ-
ни, че инцидентът е свързан с пожар.
Много градове, сред които Ню Йорк,
Вашингтон и Сан Франциско, засилиха
мерките за сигурност след драмата.
Сенатът във Вашингтон запази минута
мълчание в памет на жертвите.

Междувременно разследването
продължава. До момента няма задържа-
ни във връзка с експлозиите. Дирек-
торът на полицията в Бостън Едуард
Дейвис съобщи, че не е имало данни
за очаквана атака. До момента никой
не е поел отговорността за атаките.
ФБР е начело на разследването, в ко-
ето са се включили всички щатски и
федерални агенции.

Президентът Барак Обама обеща в
телевизионно обръщение, че САЩ ще
открият кой е виновен и той ще понесе
отговорност.

Губернаторът на щата Масачузетс
Дивал Патрик съобщи, че в Бостън оста-
ват в сила засилени мерки за сигурност.
Избирателно ще се проверяват раници
и пакети. Губернаторът призова хората
да са изключително внимателни.

Следователите, които поеха раз-
следването на атентата в Бостън, за-

явиха, че издирват “тъмнокож или чер-
нокож мъж”, вероятно с чуждестранен
акцент, който може да има връзка с
трагедията. Мъжът е бил с черна рани-
ца и се е опитал да влезе в зона с
ограничен достъп около 5 минути пре-
ди първия взрив.

В разследването участва тричленен
екип от сапьорския отдел към амери-
канския флот. Неизбухнало взривно ус-
тройство бе намерено в хотел на
“Бойлстън стрийт”, близо до мястото на
атентата. Още едно устройство е откри-
то на неуточнено засега място. Според
член на Комисията за вътрешна сигур-
ност в парламента на САЩ нападение-
то е “добре извършена, координирана
и планирана атака”.

ФБР и ЦРУ имат две версии за
извършителите, подготвили двойния
взрив, който отне живота на трима души
в Бостън, предаде вестник “Фигаро”.
Разузнавателните служби допускат, че
зад атаката може да стои крайнодясна
група, както и че нападението може да
е дело на изолиран джихадист.

Хипотезата за нападение от край-
нодесни активисти е приета насериоз-
но. Следователите се опитват да разга-
даят символиката на датата, избрана
за нападението - 15 април. По принцип
в живота на САЩ 15 април е Денят на
патриота, както и денят, в който данъ-
коплатците внасят дължимите на държа-
вата данъци. Взривовете на този ден
може да подсказват, че организаторът
се противопоставя на фискалната по-
литика на Вашингтон, което води сле-

дователите към предположението за
крайнодясна група.

В същото време бомбите, които са
били използвани в Бостън, приличат на
устройство, описано от пропагандно
списание на “Ал Кайда”. В него ислями-
стите, живеещи в западни страни, са
призовани да действат самостоятелно,
използвайки описаното взривно устрой-
ство. Според анонимен източник бом-
бите не са толкова добре изработени,
че да се предполага участието на цяла
организация.

Маломощните експлозиви били с
много барут, както и с много метални
предмети, съобщи Ройтерс, позовавай-
ки се на високопоставен представител
от правоохранителните структури. Таки-
ва взривни устройства, в които има
повече барут и много поразяващи еле-
менти, а не пластичен взрив, водят до
два извода. Първият е, че експлозивът
е самоделка. И което е много важно,
престъпникът или престъпниците са
целяли не да убият, а именно да осака-
тят максимален брой хора.

Американските власти засега се
въздържат да изказват конкретни пред-
положения за организаторите и
изпълнителите на атентата.

В същото време президентът Барак
Обама свика кризисна среща с шефа
на ФБР Робърт Мълър и министъра по
въпросите на националната сигурност
Джанет Наполитано, а в големите аме-
рикански градове бяха обявени специ-
ални мерки за сигурност. Но в часовете
след експлозиите всичко това не пред-

Н
ай-малко трима души
загинаха, след като две
бомбени експлозии
разтърсиха американ-
ския град Бостън по вре-
ме на ежегодния между-
народен маратон. Спо-
ред официалните данни
на полицията сред заги-

Световни лидери заклеймиха смъртоносните нападения и изразиха солидарност с
американците.

Генералният секретар на ООН Бан Ки-мун осъди смъртоносните нападения на
Бостънския маратон и поднесе съболезнования на семействата на жертвите. “Този акт на
насилие е толкова по-ужасяващ, защото се случва на проява, известна с това, че събира
хора от цял свят в дух на спортсменство и хармония”, заяви Бан.

Британският външен министър Уилям Хейг сподели, че е шокиран от станалото. “Мис-
лите ми са с всички пострадали и хората, които очакват новини”, написа Хейг в Туитър.
Британската полиция прави преглед на плановете по сигурността на Лондонския мара-
тон, който ще се състои в неделя. Подобно на Бостънския, той е изключително популярно
състезание. Миналата година в него участваха около 37 500 души.

Франция увери САЩ в своята подкрепа и солидарност. “В тези тежки моменти мис-
лите ни са със семействата на жертвите и с ранените. Държим също да уверим местните
и федералните власти в нашата подкрепа и пълна солидарност”, заяви говорителят на
френското външно министерство. Френският вътрешен министър Манюел Валс поиска
от областните управители и силите за сигурност незабавно да усилят присъствието на
патрули в страната, както и мерките за сигурност на обществените сгради.

В Япония също бяха засилени мерките за сигурност на места, където се събират голям
брой хора. Повишена е и охраната на американските военни бази в страната.

В Брюксел генералният секретар на НАТО Андерс Фог Расмусен изрази дълбоки
съболезнования на американския народ заради бостънската трагедия. Расмусен пожела
скорошно оздравяване на ранените в атентатите.

Руският президент Владимир Путин също изпрати съболезнователна телеграма до
американския си колега във връзка с терористичните актове в Бостън. Президентът е
подчертал, че Русия е готова да окаже съдействие във връзка с разследването на вла-
стите в САЩ. И премиерът на Русия Дмитрий Медведев изрази своите съболезнования на
роднините и близките на загиналите при атентата в Бостън. “Атентатът в Бостън е чудо-
вищно престъпление. Особено цинично е, че атаката бе извършена по време на Бостънския
маратон - спортен празник, на който се събират хора от цял свят, включително и руснаци”,
пише на страницата на Медведев във фейсбук.

Засилени мерки за сигурност ще бъдат въведени по време на Световното първенство
по лека атлетика в Москва. Решението е взето след бомбените експлозии по време на
Бостънския маратон. “Ще бъдат предприети много строги мерки. Сигурността в Москва е
на високо ниво, но ще си направим изводи от случилото се в Бостън”, съобщи президентът
на Руската федерация по лека атлетика Валентин Балахничев.

Световни лидери заклеймиха атентата

Двете експлозии всяха паника и ужас в присъстващите на маратона

Няма данни за пострадали български граждани в резултат на ек-
сплозиите в Бостън, съобщи Министерството на външните работи.
Българското посолство във Вашингтон и генералното консулство в Ню
Йорк са в контакт с американските власти и организации на българите.
МВнР препоръчва на българите, пребиваващи в Бостън, стриктно да
спазват указанията на местните власти.

Телефоните за връзка с генералното консулство са +1 212 935
4646 и +1 202 387 0174.

Няма данни
за пострадали българи

Кофите за боклук около района на експлозиите бяха събрани и отнесени,
полицията претърсваше съмнителни кутии недалеч от финала на маратона



9 СРЯДА 17 АПРИЛ 2013

Свят кратки
www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

‘

Œ˜‡Í‚‡ÈÚÂ ÛÚÂ

¬ ÔËÎÓÊÂÌËÂÚÓ ˜ÂÚÂÚÂ:

Меркел предлага
ранно пенсиониране

Като начин за справяне с
младежката безработица гер-
манският канцлер Меркел пред-
ложи въвеждането за няколко
години на програма за ранно
пенсиониране, както направи
Германия. Подобни схеми може
да се комбинират с регулации,
задължаващи компаниите да
наемат по-млади служители.

Искат забрана
на „Златна зора”

Комисарят по човешки права
към Съвета на Европа Нилс
Муизниекс призова Гърция да
разгледа възможността да за-
брани крайнодясната партия
“Златна зора”. Муизниекс доклад
за посещението си в страната.
В него “Златна зора” е определе-
на като “неонацистка политиче-
ска партия, използваща насилие”,
която трябва да бъде изолирана
съгласно международните кон-
венции за човешките права.

Масови арести
на ислямисти
в Белгия

Полицията в Белгия в под-
дръжка на специалните части
проведоха обиски в Брюксел и
Антверпен на 46 адреса на пред-
полагаеми ислямистки екс-
тремисти, съобщи федералната
прокуратура. Няколко човека
бяха задържани. Сред тях е и
скандално известният активист
на радикалната организация
Шериат за Белгия Фуад Белка-
сем. Той е заподозрян за органи-
зацията на мрежа за вербуване
на белгийски младежи за война-
та в Сирия.

Сеул отхвърли
ултиматума
на Пхенян

Тъжно е, че КНДР използва
съобщенията на нашите сред-
ства за информация, за да за-
плашва страната ни, заяви пред-
ставителят на южнокорейското
министерство на отбраната
Ким Мин-сок по повод ултимату-
ма, който отправи Пхенян към
Сеул. В него бе подчертано, че
ответните мерки от северноко-
рейска страна ще последват “без
предупреждение”, ако Сеул пред-
приеме каквито и да било дейст-
вия, оскърбяващи “висшето до-
стойнство” на Пхенян.
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Най-малко
3-ма души загинаха,
а други над 140 са
ранени след двете
бомбени експлозии
близо до финала на
Бостънския маратон

ставляваше особен интерес за амери-
канските медии - техните камери и
обективи бяха насочени към улиците на
Бостън. Кадрите ставаха все по-стряс-
кащи, виждаше се все повече кръв, а
очевидци отговаряха през сълзи на
въпросите на репортерите, които вече
не говореха за експлозии, а за атентат.
Не е ясно само кой е извършителят.
Изведнъж обаче телевизия “Фокс нюз”
съобщи, че вече имало заподозрян. Той
бил в болница в Бостън с тежки изгаря-
ния и под засилена охрана. Вероятно
бил пристигнал от Саудитска Арабия.
Но това съобщение бе опровергано от

Часове след като две ек-
сплозии разтърсиха Бостън
на финала на маратона в
града, Франс прес припом-
ня основните кървави взри-
вове в САЩ в последните
40 години:

11 септември 2001 г. - два
самолета са отклонени от мар-
шрута си от членове на “Ал
Кайда”, врязват се в кулите на
Световния търговски център в
Ню Йорк, предизвиквайки рух-
ването на двете сгради. Трети
самолет се разбива в Пентаго-
на във Вашингтон, а четвърти
- в Пенсилвания. При атента-
тите загиват близо 3000 души
и те са най-кървавите в исто-
рията на САЩ.

27 юли 1996 г. - бомбен
атентат в Сентениъл парк в
Атланта (щата Джорджия) по
време на Олимпийските игри
отнема живота на двама души
и ранява 112.

9 октомври 1995 г. - влак,

Повишени са мерките за си-
гурност както в Бостън, така и в
Ню Йорк, Вашингтон и други гра-
дове. Районът около Белия дом
е блокиран. В Бостън са евакуи-
рани хотелите. Небето над гра-
да е затворено за полети.

Американският президент
Барак Обама е наредил на ад-
министрацията да оказва вся-
каква помощ, която бъде поис-
кана.

НАЙ-КЪРВАВИТЕ АТЕНТАТИ В САЩ
В ПОСЛЕДНИТЕ 40 ГОДИНИ

полицията.
Малко по-късно Асошиейтед прес

публикува изявление на Мохамад ал
Чалаби, шеф на йорданска салафистка
групировка, който заявил, че е “радос-
тен да види ужаса в Америка”. “Нека
американците усетят страданието, кое-
то ние изтърпяхме от армиите им, които
окупираха Ирак и Афганистан и убива-
ха хората ни там”, казал Чалаби.

Представител на йорданските сили
за борба срещу тероризма заявил на
свой ред, че “експлозиите в Бостън но-
сят почерка на организирана групиров-
ка като “Ал Кайда”.

Животът замря в 12 квартала, в района
на мястото на взрива. Улицата “Бойл-
стоун стрийт”, където се взривиха бом-
бите, продължава да е осеяна с парче-
та дрехи и обувки на пострадалите. По
тротоара се виждат петна кръв. За да
не се допуснат нови взривове, полици-
ята разпореди мобилните връзки да
бъдат изключени. Заради траура в гра-
да са отменени всички развлекателни
мероприятия. Националната хокейна
лига отложи срещата между местния
отбор “Бюстън брюинз” с канадския клуб
“Отава сенаторз”. Бостънският симфони-
чен оркестър отложи свой концерт.

Сега, няколко часа
след атентата, може да
се каже със сигурност,
че Америка се е поучи-
ла от старите си грешки.
Националната система
за сигурност, която бе
променена драстично
след атентатите от 11
септември 2001 година,
функционира много по-
добре, отколкото преди
няколко години. Служби-
те за сигурност в отдел-
ните щати са в постоян-
на връзка, а ФБР е мо-
ментално на мястото на
събитието, за да подпо-
мага разследването на
местните власти.

След терористичния
акт срещу маратона опу-
стелият Бостън изглеж-
да като град-призрак,
съобщават очевидци.

пътуващ от Маями до Лос Ан-
джелис, дерайлира в Аризона
след атентат, за който отговор-
ност поема неизвестната гру-
пировка “Синовете на Геста-
по”. Разследването установи,
че атентатът, при който загива
един човек, а 80 са ранени,
вероятно е свързан с драмата
в Уейко (80 убити през април
1993 г., когато полицията щур-
мува фермата в Уейко, щата
Тексас, държана от сектата на
“Давидова клонка”).

19 април 1995 г. - атентат
с кола бомба срещу федерал-
на сграда в Оклахома сити от-
нема живота на 168 души, а
над 500 са ранени. Тимъти
Маквей, симпатизант на мили-
ции и групировки, враждебни
на федералното правителство,
беше признат за виновен за
атентата. Той е осъден на
смърт през юни 1997 г. и е ек-
зекутиран на 11 юни 2001 г.

26 февруари 1993 г. - атен-

тат срещу една от кулите близ-
наци на Световния търговски
център в Ню Йорк отнема жи-
вота на шестима души, а хиля-
да са ранени. Бомбата е скри-
та в подземен паркинг. Чети-
рима ислямисти са осъдени
през май 1994 г. на общо 240
години затвор за атентата,
който след това е приписан на
египетското ислямистко движе-
ние на слепия шейх Омар
Абдел Рахман, който е осъден
на доживотен затвор през
1996 г. от американското пра-
восъдие.

16 май 1981 г. - експлозия
в тоалетните на терминала
Пан Ам на летище Кенеди в
Ню Йорк причинява една
жертва. Отговорност за атен-
тата поема групировката “Пу-
ерториканска въоръжена
съпротива”.

29 декември 1975 г. - бом-
бен атентат в багажно отде-
ление на летище Ла Гуардия

в Ню Йорк - 11 убити и 75
ранени.

24 януари 1975 г. - експло-
зия в таверна в Ню Йорк отне-
ма живота на четирима души.
Това е един от 49-те атентата,
извършени между 1974 и 1977
г. от националистическата гру-
пировка Пуерторикански
въоръжени сили за национал-
но освобождение (ФАЛН).

24 август 1970 г. - учен от
университета на сухопътните
войски в Медисън (щата Уис-
консин) е убит при взрив на
бомба, поставена от пацифи-
стки активисти.

Освен това на 16 септем-
ври 1920 г. бомба избухва в
квартал Уолстрийт в Ню Йорк,
като убива 40 души и ранява
стотици други. Полицията при-
писва атентата на анархисти.
След атентатите на 11 септем-
ври 2001 г. в САЩ са осуетени
многобройни заговори и опи-
ти за атентати.

САЩ затегна
мерките
за сигурност

Google откри страница за
издирване на изчезнали хора
след взривовете в Бостън. На
сайта на Google има два буто-
на - “Търся някого” и “Имам
информация за някого”. Още в
началото са се регистрирали
около 3000 души.

GOOGLE
ИЗДИРВА
ИЗЧЕЗНАЛИ

Снимки БГНЕС

Пред американското посолство в Москва бяха положени
цветя и запалени свещи в памет на жертвите на Бостънския терор
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Свят

С
Солнцевският районен съд

на Москва арестува с решени-
ето си ръководителя на част-
ното охранително обединение
“Карат-1” Магомедрасул Кара-
тов. Тази организация, състоя-
ща се от няколко охранителни
предприятия, според детекти-
вите и следователите е дейст-
вала в безпрецедентна по ма-
щабите си престъпна схема за
нелегална инкасация на “леви”
парични средства.

Пресслужбата на Главното
управление по икономическа
безопасност и противодействие
срещу корупцията на вътреш-
ното министерство на Русия
съобщи, че наскоро Каратов е
бил задържан на летище Вну-
ково заедно с други членове
на групата в момент на полу-
чаване на над половин мили-

Задържаха „Черния инкасатор”
Измамниците незаконно са осребрили 100 милиарда рубли

Михаил ФАЛАЛЕЕВ ард рубли. Интересно е, че
такова огромно количество
пари е било препратено от
Дагестан по оригинален начин
- като печатна продукция.

Директорът на това пред-
приятие е заподозрян, че е
член на междурегионална ор-
ганизирана групировка, чиито
участници в продължение на
седем години без необходими-
те лицензионно-разрешителни
документи са се занимавали с
незаконни банкови операции.
Те са организирали преводи по
поръчение на физически и
юридически лица, осребрява-
ли са и нелегално са транс-
портирали пари. Според пред-
варителни сметки в резултат на
тяхната дейност в сивия сектор
на икономиката са попаднали
над 100 милиарда рубли.

Между другото, за първи
път в рамките на разследва-

нето на престъплението,
свързано с незаконната бан-
кова дейност, следственият
департамент на вътрешното
министерство на Русия започ-
на наказателно дело по член
“Организиране на престъпна
общност (престъпна организа-
ция) или участие в нея” от На-
казателния кодекс на Руската
федерация.

В резултат на оперативно-
следствените мероприятия са
събрани достатъчни доказа-
телства за започване на
съдебно дело за незаконна
банкова дейност срещу Кара-
тов и другите участници в гру-
пировката.

Очевидно е, че не частните
охранители са играли главна
роля в измамническата схема.
Тяхната задача е била да до-
ставят парите по назначение.
Между другото те са били доб-
ре въоръжени - с ловни кара-
бини “Сайга” и травматични
пистолети. За някои от оръжи-
ята охранителите са нямали
лиценз.

Източник от правоохрани-
телните органи разказа пред
“Российская газета”, че опера-

тивните работници почти три
месеца са обработвали инфор-
мацията за сътрудници от град-
ската банка в Махачкала и под-
московния филиал на Инвести-
ционния съюз. Именно в тези
финансови организации се е
родила престъпната схема.

Интересното е, че в една от
частните къщи в Солнечногор-
ския район на Московска об-
ласт полицията откри, така да
се каже, таен клон на
престъпниците. На езика на
банкерите той може да бъде
наречен касов център. Но в
действителност това е била

транзитната база на парите
отишли в сивата икономика.
Очевидно, тук “черните инка-
сатори” са возили осребрени-
те пари, които после са ги ка-
рали на адресите на поръчи-
телите.

Опасност от подобен оборот
на парите има не само за рус-
ката икономика, но и за сигур-
ността на хората. Именно с
пари със съмнителен произход,
като правило, плащат на теро-
ристите. Между другото, основ-
ните поръчители на тази измам-
ническа схема се намират в
една от арабските държави.

Световните пазари отчетоха спад в първия
ден от началото на седмицата и по този начин
финишираха на червена територия за втори
пореден ден. Технологичният индекс Nasdaq
записа най-слаб резултат на Wall Street, пони-
жавайки се с 2,38% до 3216,49 пункта.

Основните индекси в САЩ записаха най-
слабото си представяне на дневна база от
началото на годината след лошите данни от-
носно доверието на строителите в страната,
както и слабите икономически данни от Ки-
тай. Борсите в Европа също записаха нега-
тивна сесия в понеделник, след като бяха
обявени разочароващите икономически дан-
ни от САЩ и Китай.

Петролът също силно поевтиня, за което
спомогна неочаквано слабият икономически
растеж на Китай, който като най-големият по-

Европейската комисия забави препоръката си за готовността
на Сърбия да започне преговори за присъединяване към
Европейския съюз, която се очакваше вчера. Така Брюксел
иска да даде повече време на властите в Белград и Прищи-
на да възобновят преговорите за Косово.
Вчера Еврокомисията представи доклада си за напредъка
на Македония в изпълнението на реформите, свързани с ЕС,
и предприетите стъпки за добросъседски отношения, както и
по въпроса за името. Комисията похвали продължаващите
усилия за реформи, въпреки скорошното политическо напре-
жение и подчерта нуждата за запазване на политическия
диалог, за да може напълно да бъдат преодолени последи-
ците от политическата криза. Като цяло изпълнението на
реформите в Македония е продължило, като е постигнат
напредък по почти всички цели и индикатори.

ЕК забави препоръката си
за готовността на Сърбия

Отново спад на световните пазари
требител на суровини е важен фактор за ди-
намиката на пазара. Петролът се срина до
нива от лятото на миналата година. Майските
фючърси на суров американски петрол тип
WTI, търгувани на нюйоркската борса NYMEX,
поевтиняха с 2,5 долара (2,8%) - до 88,7 дола-
ра за барел. Понижиха стойността си и май-
ските фючърси на северноморски суров пет-
рол тип Brent - с 2,8 долара (2,8%), до 100,2
долара за барел.

Негативизмът е видим и на фондовите бор-
си. В Азия акциите завършиха първата си сесия
за тази седмица със значителни загуби.

Златото също поевтиня рязко с 61,70 дола-
ра до 1 440,10 долара за тройунция, след като
през миналата седмица вече загуби 4,7 про-
цента и регистрира едно от най-големите си
намаления в исторически план.

Мощен трус удари Иран
Земетресението е било
усетено в Обединените
арабски емирства и в Индия,
а в Пакистан има разрушения
и човешки жертви

Силно земетресение от
7,5 степен е разлюляло
Югоизточен Иран, съобщи
сеизмологичният център
на Ислямската република.
Трусът е бил усетен в Пер-

сийския залив и Южна
Азия.

Епицентърът е бил на
дълбочина 18 км и на око-
ло 81 км северно от град
Сераван в югоизточните

провинции Систан и Балу-
чистан, където властите са
обявили бедствено поло-
жение. Според американ-
ския геологически и топо-
графски институт трусът е

бил с магнитуд 7,8.
Земетресението е раз-

люляло сгради и е причи-
нило евакуация на офиси
в Абу Даби в Обединени-
те арабски емирства, как-

то и в Северна Индия,
включително столицата
Ню Делхи. Трусът е бил
усетен в големи райони на
Пакистан, включително
столицата Исламабад и
най-големия град Карачи.
Трусът обаче не е бил
усетен в иранската столи-
ца Техеран.

Ръководителят на иран-
ския Червен полумесец
Махмуд Мозафар обяснил
пред агенция ИСНА, че
екипи на организацията са
били изпратени в засегна-
тия район, за да оценят
ситуацията и да предприе-
мат необходимите спаси-
телни действия.

Земетресението идва
седмица, след като силен
трус порази пристанищ-
ния град Бушер и отне
живота на 30 души. Ране-
ните бяха 800,

Стотици хора може да
са загинали след силното
земетресение в Иран,
предаде РИА Новости,
позовавайки се на иран-
ските власти. Телевизия
“Ал Арабия” съобщава за
най-малко 40 жертви. Рай-
онът на главния удар на
природната стихия се смя-

та за пустинен и слабона-
селен, на практика там
няма големи градове и
това е причината да няма
големи разрушение с мно-
го човешки жертви. По
непотвърдени засега дан-
ни в пограничните райони
между Иран и Пакистан са
били разрушени около
1200, предимно немоно-
литни къщи. Междувре-
менно веднага след труса
много от югоизточните
райони на страната са
останали без електроза-
хранване, сериозно са
нарушени и мобилните
комуникации.

Според представител
на Росатом първата иран-
ска АЕЦ “Бушехр” е в
пълна изправност - там
дори не са усетени и за-
фиксирани никакви трусо-
ве, съобщи РИА Новости.

Припомняме, че най-
кървавото земетресение в
последните години в Иран
стана през декември 2003
г., когато 31 000 души за-
гинаха в град Бам. През
август 2012 г. две силни
земетресения отнеха жи-
вота на 306 души близо
до град Табриз.

Хората в Карачи - най-близкият пакистански град на границата с Иран, бяха
евакуирани от сградите. При труса загинаха най-малко 5 пакистанци

Снимка БГНЕС
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Интервю

 Г-н Миков, кой носи политиче-
ската отговорност за нерегламен-
тираното подслушване, което кон-

Ген. Тончо Михайлов:

Цветанов похарчи 100 млн. лв. да
подслушва стотици за лична цел
Бившият министър лъже непочтено и съда,
в това време саботира работата му,
твърди бившият директор на областната
дирекция на МВР в Стара Загора

Интервю на Велиана ХРИСТОВА

Михаил Миков:

ГЕРБ нямат воля за промени
сметка оттук насетне прокуратурата е
тази, която трябва да се произнесе.

 Какво очаквате да се случи?
- Вече има произнасяне - образу-

ване на наказателно производство.
Очевидно са намерени достатъчно
данни за извършено престъпление.

 Има данни за престъпление в
службите, каква е ролята на бив-
шия вътрешен министър в това?

- Нека да оставим прокуратурата
да си свърши работата на спокойст-
вие.

 Как тези разкрития ще се от-
разят на предстоящия доклад на Ев-
ропейската комисия?

- Много зле. Вече са налице и

първите сигнали от Брюксел. За съжа-
ление тази тема не е нова за Евро-
пейската комисия. Големият въпрос за
върховенството на закона в България
получава своя много лош отговор с
този случай.

 Какво трябва да се промени,
за да се предотвратят в бъдеще
подобни злоупотреби и практики от
страна на службите?

- Много неща. Внасяли сме зако-
нопроект по темата, има и препоръки
от ежегодните доклади на подкоми-
сията за контрол върху СРС. Нищо
обаче не бе чуто и възприето от това
управление. Очевидно то няма поли-
тическа воля за промени.

 Г-н генерал, всичко, което раз-
казахте преди седмица пред БГНЕС за
масовото подслушване, се потвърди
от прокуратурата. Очаквате ли още
разкрития, като имам предвид, че
според вас покрай всеки човек, срещу
който законно са ползвани СРС, са
подслушвани и много странични хора,
свързани с неговия телефон?

- Не просто според мен, ами съм
сигурен, че е така. Ще ви кажа една
проста сметка. От 115 000 направени
справки на телефони са заведени 15
000 СРС-та. От тези 15 000 едва 3 про-
цента стигат до съда в качеството им на
веществени доказателства. Значи това
предприятие, казано в кавички, е с аб-
солютно отрицателен коефициент на по-
лезно действие. Кой поддържа и фи-
нансира фирма или предприятие, което
е с такъв нисък КПД и харчи 100 мили-
она лева за тази дейност? Само този,
който ги ползва по целесъоб-
разност, не по законосъоб-
разност, т.е. - за свои
цели. Това е генерал-
ният извод, който

онно предаване заяви, че не всичко,
което пада като материали от СРС-та,
бива представено в съда. Обърнете вни-
мание. Аз питам какво се прави с остатъ-
ка от тези материали, които са паднали
по СРС-тата? Знаете ли какво се прави?
Правят се интриги, използва се за изнуд-
ване, за манипулиране на опоненти, на
бизнесмени и т.н. Давам ви един пример.
Преди две-три седмици задържаха шефа
на Инспекцията по труда в Стара Загора
Камен Маринов. И понеже на него му
търсеха едни престъпления с негова
фирма, и понеже това на момента не се
оказа вярно, знаете ли какво направиха
те с остатъците от СРС-тата? Ето това е
незаконното - те извикаха жена му наст-
рани, опитаха се да я излъжат тя да ста-
не свидетел срещу него, и когато тя не
стана, те започнаха да й казват: “Ти зна-
еш ли, че той има любовница; знаеш ли,
че й е подарил такива и такива подаръ-
ци; знаеш ли, че се среща с нея в еди-
коя си квартира”. Разбирате ли какво
става в случая - едно законно СРС се
ползва за развиване на интрига. И пи-
там аз: те там отидоха да разкриват
престъпление или да разбиват семейст-
вото на този човек?

 Страшно е, което казвате. Но
да ви питам - Цветан Цветанов каз-
ва, че няма нищо общо с тази работа.
Обаче по закон министърът разпореж-
да и министърът контролира използ-
ването на СРС.

- Ха-ха, добре. Когато той критикува
съдебната система, той нали конкретно
персонифицира вината и казва: ето, еди-
коя си съдийка и еди-кой си съдия е
виновен. В случая с това, което става в

Интервю на Павлета ДАВИДОВА

може да с направи. И ви го казвам с
ясното съзнание, че това не е доказа-
телство, това е признак, че се извършва
някакво закононарушение. За да се
установи закононарушението, трябва да
се направи пълна ревизия на заявките,
дадени за СРС-та, от 2009 г. досега,
където в тези заявки ще се видят освен
телефоните на обектите, които са пода-
вани за СРС, колко други телефони са
включени заради тях. Да речем, едно
лице си има два телефна, на него са му
записали, че ползва и други 7-8 теле-
фона. Тези телефони обаче са записа-
ни на неговото име, без името на при-
тежателите им. Затова казах, че стоти-
ци ще се окажат тези, които са под-
слушвани незаконно в рамките на за-
конно разрешеното подслушване.

 Аз тъкмо щях да питам как
съдът е разрешавал толкова подслуш-
вания, но сега разбирам от вас, че
всъщност разрешенията от съда са
за много по-малко хора, отколкото
реално са подслушвани.

- Съдът в случая не е виновен. Съдът
в този случай е подведен. Съдът не може
да отиде и да провери на място колко
телефона ползва реално човекът. Всич-
ко зависи от едната добросъвестност на
човека, който прави заявката, и на чо-
века, който му разрешава тази заявка.
Ако заявката я прави, да речем, ГДБОП,
разрешава я министърът Цветанов. Ис-
кам максимално да опростя нещата, за
да може хората да ги разберат.

Има и друг дефект, който съпътства
тези СРС-та. Цветанов в едно телевизи-

МВР, анонимно ли трябва да бъде обви-
нението? Законът е казал, че той лично
отговаря за това нещо. Не бил знаел,
ами да е знаел. Ако не е знаел, какво
прави там?! Работата му е да говори по
телевизията ли, да говори за неща, кои-
то не разбира ли - което впрочем той и
прави. Борбата, която той води със съдеб-
ната система, е супернепочтена. Той
ерозира общественото мнение по отно-
шение на съдебната система и в същото
време саботира делата, саботира рабо-
тата на съдебната система. Ще ви кажа
как. Когато едно дело започне, почти
винаги адвокатите искат експертиза по
този или онзи въпрос, съдът я назнача-
ва, материалите се връщат обратно в
МВР и чакат своя ред да се извърши
експертизата. Поради неплатени на вещи
лица хонорари всяко трето дело е заси-
чало заради неизпълнена експертиза.
Тази топка е в двора на Цветанов. И в
същото време той критикува съда, че не
се произнасял. Ако ми дадете експерти-
зата и аз не ви я връщам, кога ще дойде
ред на това дело?

Второто нещо - борбата е непочте-
на, защото, да речем, Красьо Чернич-
кия оказал някакво въздействие и се
намесил в реденето на Висшия съде-
бен съвет. Това е закононарушение, то
е престъпление, срам пред Европа.
Обаче ако същият Висш съдебен съвет
и същите магистрати ги нареди лицето
Цветан Цветанов, това не е ли същият
дефект, че и по-голям, защото има зло-
употреба с власт? Хайде да съпоставим
нещата. Цветанов вика, кряка, използ-
ваха СРС-та срещу Красьо Черничкия,
обаче това, че той подрежда нещата,
нанася по-голяма вреда според мен.
Затова казвам, че е непочтена борбата,
която Цветанов води със съдебната си-
стема. Например в съда никой не се
интересува, когато се постанови присъ-
да, как се изпълнява тя. Знаете ли какво
става? Отива един човек от ГДБОП при
осъдения и му казва: “Виж какво, вместо

4 години ще лежиш две. Обаче я стани
свидетел по еди-кое си дело”. Е, че кой
няма да се съгласи! Ако е вътре, кой
няма да се съгласи две годинки да му
намалят. Питам аз: кой ерозира законно
постановените присъди на българския
съд? Цветанов, неговата политическа
воля, чрез ГДБОП. И са много подобни-
те примери. Затова казвам, че нещата
трябва да се опростят, за да ги разбере
и най-обикновеният човек.

 Прокуратурата установи, че
шефът на поделение 04 Радко Димит-
ров насред тържеството за рожде-
ния си ден хукнал да изтрива цялата
информация и всички записи в МВР, а
другият шеф на звено Кацаров издал
пък невярна справка. Какво означава
това?

- Имайте предвид системата на суб-
ординация, начин на подчиненост, под-
редбата в МВР - никой служител никога
самоволно няма да изкара автомобил и
няма да тръгне да прави такова крими-
нално подслушване, без да изпълнява
нечия воля и нечия заповед. Прокурату-
рата не е открила такива поръчки за
законни СРС-та, значи зад действията
на тези хора стои волята на висшесто-
ящ служител. Това е най-малко главен
секретар. Никой няма да си сложи гла-
вата в торбата заради някакъв по-нисш
началник да прави такива неща. Това
ви го гарантирам.

 Значи заличават следите на
висш началник?

- Ами разбира се. Вижте, това е тех-
нология на разследване, нека оставим
прокуратурата да си върши работата.
След като тя вече е намерила пътеката,
би следвало да я извърви докрай. Но
подчертавам кое е важното нещо, кое-
то трябва да се направи - ревизия от
2009 г. на всички разрешени СРС-та, на
които Цветанов се е подписал и главни-
ят секретар се е подписал. И където
има добавени освен телефоните на
обектите по още 6 телефона, тези теле-
фони трябва да се персонифицират, да
се види на кои лица са и имат ли тези
лица съпричастност към престъпление-
то, за което е искано СРС-то. И ако
нямат никаква съпричастност, тези хора
сто процента са незаконно подслушва-
ни. Ето това е доказателството.

 Завчера вечерта Цветан Цве-
танов заяви: “Ако остана пак в МВР,
трябва да продължим добрата прак-
тика, която наложихме”. Как ще ко-
ментирате?

- Разбира се, за неговата политиче-
ска воля тази практика е най-добрата,
най-изгодната и най-удобната. По това
две мнения няма. Неговата логика е
желязна. Въпросът е хората, които отст-
рани гледаме и блеем като овце, дали
на нас ни е изгодно това нещо.

‘‘‘‘‘ÑÐÑ-òàòà ñà çà èíòðèãè,
èçíóäâàíå íà ïîëèòèöè,
îïîíåíòè, áèçíåñìåíè.
Òðÿáâà ðåâèçèÿ íà âñè÷êè
ÑÐÑ-òà îò 2009 ã. íàñàì!

статира прокуратурата?
- Ясно е, че министърът на вътреш-

ните работи е отговорен за случило-
то се. Така гласи законът. А въпросът
с политическата отговорност, особе-
но в предизборна ситуация, в каквато
сме, се решава на избори, чрез вота
на гражданите.

 Говори се за нарушения на За-
кона за СРС, на Закона за МВР, в
същото време бившият министър
Цветан Цветанов прехвърли вината
върху технически лица в службите.

- Става въпрос за отговорни слу-
жители, по отношение на които са об-
разувани досъдебни производства, и
това е много тревожно. В крайна
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ГАЛИНА
МЛАДЕНОВА

АЛЕКСАНДЪР
СИМОВ

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА БОЛНИТЕ ОТ ХЕ-
МОФИЛИЯ. Отбелязва се от 1989

г. по инициатива на Световната фе-
дерация по хемофилия и Световна-
та здравна организация. Хемофи-
лията е генетично заболяване, свърза-
но със затруднено кръвосъсирване.

ПРАЗНИК НА ДИПЛОМИ-
РАНИТЕ ЕКСПЕРТ-
СЧЕТОВОДИТЕЛИ. Отбе-

лязва се от 2002 г. На 17
април 1931 г. е обнародван
Закон за института на за-
клетите експерт-счетоводи-
тели, утвърден с указ на цар Борис III.

1821 - ЗАГИВА ИНДЖЕ ВОЙВОДА,
БЪЛГАРСКИ ХАЙДУТИН (Р. ОК.
1755 Г.). Истинското му име е Сто-

ян. Води дружина из Странджа,
Сакар и Бакаджиците. Взема
участие във въстанието в Дунав-
ските княжества от 1821 г., ко-
гато геройски загива в сраже-
ние с турците край гр. Скулени
на р. Прут. За Индже войвода
има различни предания, за него са създадени
много народни песни, представящи го като за-
крилник на българите.

1879 - АЛЕКСАНДЪР I БАТЕНБЕРГ Е ИЗ-
БРАН ЗА БЪЛГАРСКИ
КНЯЗ. Делегатите на I Вели-

ко Народно събрание избират
родения на 5 април 1857 г. във
Верона, Италия, принц Алек-
сандър Йозеф фон Батенберг
измежду трима кандидати. В
изборната декларация народни-
те представители изтъкват уча-
стието му в Освободителната
война. На 26 юни с.г. князът
полага клетва в Търново и по-
ема управлението. От 13 юли
1881 до 5 юли 1882 г. България
няма министър-председател и
княз Александър I управлява при т.нар. режим
на пълномощията. По негово време (1885) се
прокламира и извоюва Съединението на Източ-
на Румелия с Княжество България.

1898 - УМИРА ИЛЬО ВОЙВОДА, БЪЛГАРСКИ
ХАЙДУТИН (Р. 1805 Г.).

Илия Марков Попгеорги-
ев, по-известен като Ильо
войвода или Дядо Ильо,
често е определян като
“последния хайдутин”.
Участник в Първата бъл-
гарска легия и в Сръбско-
турската война. Руско-турската война го завар-
ва в болница, но веднага заминава за Свищов
и се поставя в услуга на руското командване.
Участва в Западния отряд на ген. Гурко. Той е
един от българските представители при подпис-
ването на Санстефанския мирен договор. След
Берлинския договор не спира да работи за сво-
бодата на поробена Македония, води чета и
участва в Сръбско-българската война (1885).

1937 - РОЖДЕН ДЕН НА ПАТОКА ДАФИ. На
тази дата за пръв път на екран се
появява анимационният герой от
филмчетата “Шантави рисунки” и
“Весели мелодии”, продуцирани
от “Уорнър Брос”. Всеки аниматор
оставя своя отпечатък върху пато-
ка - Дафи може да е откачен за-
крилник в едно филмче, но в следващото алчно
търси слава. В България патокът се е озвучавал
от различни актьори, но двама се открояват -
Христо Мутафчиев и Георги Стоянов.

1961 - ЦРУ ПРАВИ НЕУСПЕШЕН ОПИТ ДА
СВАЛИ ФИДЕЛ КАСТРО.

Операцията в Залива на пра-
сетата започва само 3 ме-
сеца, след като Джон Кене-
ди става президент на САЩ.
Кубински имигранти са под-
готвяни дълго време в цен-
тровете на ЦРУ и са екипирани с оръжие от
американската армия. Конфликтът завършва с
погром за САЩ и Кенеди трябва да плати 62
млн. долара, за да откупи пленниците.

1999 - УМИРА НИКОЛАЙ ДОБРЕВ, ПОЛИТИК
(Р. 1947 г.). Министър на

вътрешните работи (1996-
1997), народен представител,
член на ВС и на ИБ на БСП.
Играе важна роля по време
на политическата криза в на-
чалото на 1997 г. Награден
посмъртно с медал “Правосъдие, свобода, сигур-
ност” от МВР. На негово име е учредена награда
за млад политик от БСП, която всяка година се
връчва от фондация “Институт Николай Добрев”.

ЕВА
КОСТОВА

Доизживяване

Ако някой някога е
имал съмнения, че ГЕРБ
са готвели Сотир Цацаров
като своя пионка, която да
играе в синхрон с тях, всич-
ки съмнения вече трябва
да отпаднат. Ето какво е
казал Цветанов на 9 ноем-
ври 2012 г.: “Сотир Цаца-
ров има безупречна репу-
тация в Пловдив и това
мисля, че е достатъчно, за
да бъде избран за главен

Анатолий СТАНКУЛОВ

прокурор”.
Тържествен патос, за-

поведна нотка - това са
дните, когато на хоризон-
та не се очертаваха про-
тести, а поголовното под-
слушване беше само град-
ско подозрение.

Сега вече в изнерве-
ния поглед на Цветанов
Цацаров май няма този
ореол, който се опита да
му изгради. И то само за-
ради едно нещо - главният
прокурор си свърши рабо-
тата и като никога данни-
те от толкова важна про-
верка не бяха заметени
под дебелия партиен ки-
лим на ГЕРБ.

Днес вече експреми-
ерът Бойко Борисов със
съскане обявява, че те
били давали толкова мно-
го данни на прокуратура-
та, а пък нямало никакъв
ефект. Цветанов с кисела
нотка добавя, че би сътруд-
ничил на обвинението по
всякакъв начин, ама в ду-
мите му се долавя едно по-
литическо огорчение.
Всичко това показва как
перфектният план за възся-
дане на всяка власт в
България се обръща сре-
щу своите автори.

Какво промени отноше-
нието на тандема Борисов/
Цветанов към техния пре-

дишен фаворит? Нима ка-
заната истина успя да ги
огорчи чак дотам? Защо-
то в момента зад техните
реакции прозира единст-
вено безсилие, злоба и
опит за щраусово заравя-
не на главата в пясъка.

ГЕРБ, които се славят с
това, че лесно жертват
своите кадри, днес вече
трябва да се разделят със
своя политически тартор,
ако искат да имат някакво
изборно бъдеще. Но тях-
ната партийна машина
забуксува, защото след
Цветанов цялата им пар-
тия ще се срине като кар-
тонена кула. Това е дра-

мата на всеки, който се е
изживявал като всевластен
господар на страната.

“Станишев не може да
ми вземе това - 15 години
децата ми искат автогра-
фи”, обяви тези дни Бойко
Борисов в страстната си
защита на своето протеже.

Наистина, невъзможно
е да отнемеш миналото на
някого. Виж - да му взе-
меш бъдещето обаче
може и да го лишиш от
власт. Защото след този
скандал Борисов може да
си задържи тези минали
15 години.

Но няма да получи
нищо друго.

Двата взрива по време
на Бостънския маратон
отекнаха изключително
силно в целия свят. Това
беше събитие, което от-
давна беше прогнозира-
но, смяташе се за неиз-
бежно. След атентатите
на 11 септември 2001 г. в
САЩ и подобните терори-

стични изпълнения в Мад-
рид и Лондон светът като
че ли леко се успокои. Да,
отделни “изпълнения”
имаше тук-там, в това чис-
ло не бе подмината и на-
шата страна (атентатът в
Бургас), но те бяха “слаба
работа”, и ето сега -
Бостън. Атентатът в Аме-
рика, разбира се, е не-
сравним по брой на чо-
вешките жертви с траге-
дията на 11 септември
2001 г. И тогава, и сега
обаче той припомни не
само на САЩ, но и на
целия свят, че тероризмът
не е победен. А в услови-
ята на глобализация той
винаги има междунаро-
ден характер. Междуна-
родната терористична

мрежа не изчезна заедно
с ликвидирането на Оса-
ма бен Ладен. Просто те-
рористичните ударни гру-
пи станаха по-малки, ста-
на и по-трудно проследя-
ването им, а целите - труд-
но прогнозируеми.

Американците имат та-
кова качество: почти биб-
лейска отмъстителност.
Понякога те отговарят на
удара не веднага, но отго-
варят винаги. Първо обаче
трябва да се намерят отго-
вори на въпросите: кой,
защо, как? Днес версиите
за извършителите на атен-
тата в Бостън са няколко -
това може да се ислямис-
ти, но може и да са местни
“герои”. В САЩ и без исля-
мистите е пълно с неадек-

ватни личности, способни
да извършат атентати. Пе-
риодичното разстрелване
на хора от изперкали
съграждани отдавна се
превърна в норма. Така че
вероятността сегашният
атентат да е изцяло мест-
но изпълнение, е доста го-
ляма.

Извършителите (или
извършителят) рано или
късно ще бъдат открити и
наказани. Това обаче не
означава, че тероризмът
ще бъде победен. Докато
съществува обърканост и
разочарование в едно об-
щество и няма изградени
адекватни начини за пре-
одоляване на тези настро-
ения, ще има и терористи.
Логично е!

На годишна база дохо-
дите на българина нараст-
ват с 15,3%, а разходите -
с 16,1%, съобщи официал-
ната статистика. Пита се в
задачата разликата за чия
сметка е? Хич и да не си
помислят някои да включат
мнозинството нашенци в
онези влогове, дето все

набъбвали в банките. За-
щото истината е, че раз-
ликата говори за икономи-
сване, за доизживяване,
доизносване и доизяжда-
не. Свиват се разходите за
основното - храната, за
обувки на децата, за обра-
зование, за здраве, за от-
дих, за облекло (да живее
втората употреба!), за
кино, театър, книги и т.н., и
т. н. За каквото се сетите!
Растат обаче харчовете за
жилища, вода, ток, парно,
горива и за всякакви бито-
ви сметки - все неща, кои-
то изкараха хората на ули-
цата, но така и не проме-
ниха нищо съществено
засега.

Работната заплата
продължава да бъде ос-

новен източник на доходи
и оттам идват над полови-
ната от приходите, отчита
статистиката. У нас обаче
в момента работят близо
2,9 млн. души, а трябва да
хранят 7,3 милиона. И ще
става още по-лошо, сочат
прогнозите. Защото няма
алтернатива да се изкарат
доходи извън работната
заплата - не че няма же-
лание за това, просто лип-
сват работни места. Над
заетостта сигурно още
дълго ще тегне сянката на
управлението на ГЕРБ,
когато бяха загубени над
400 000 работни места.
Без да се създадат нови.
Сигурно и затова сега
заетостта остава да виси
като дамоклев меч сред

опасностите за национал-
ната сигурност на страна-
та ни.

Ами как мърдат още
тези българи? Сигурно от
другите европейски
държави си задават този
въпрос, като ни виждат
хала. Е, не си изнасяме
ноу-хауто, което всеки
българин е измислил за
индивидуално оцеляване.
Истината е обаче, че до-
като има надцакване на
държава и поданици, от
това няма да печели нито
едната, нито другата стра-
на.

На този фон расте упо-
требата на цигари и алко-
хол, сочи още НСИ. Нищо
ново - вино дайте, пиян
дано аз забравя...
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На избори като на война
Продължават изборните манипулации

Като съвременна форма на държав-
но управление, политическата демокра-
ция изисква участие на максимален брой
граждани във всички сфери на общест-
вения живот. Неотменно условие за из-
разяване суверенната воля на народа е
провеждането на свободни и честни из-
бори и референдуми. Политическите
партии са призвани да участват без пре-
думишлени манипулации в изборния
процес: в легитимното му провеждане
на всички нива и коректното оповестя-
ване на резултатите от него.

Нормалното провеждане на изборния
процес у нас предполага стриктно съблю-
даване на конституционно защитените

Милко БОЯДЖИЕВ
Румен ВОДЕНИЧАРОВ
“Хелзинкски наблюдател”-България

индивидуални права, спазването на кои-
то обаче буди съмнения и поражда осно-
вателни резерви. Позната до болка е
ползваната от правителствата на власт
т.нар. “изборна зестра”, която осигурява
користни партийни изгоди

чрез преднамерени
законодателни решения

административни хватки, неконтролируеми
съдебни практики, както и с безцеремонно
пренебрегване на международни правни
стандарти. При провеждането на избори у
нас тези несвойствени за едно демокра-
тично общество и подриващи национал-
ната сигурност похвати са прилагани чес-
то. Изтъкваните от наблюдателите на Ор-
ганизацията за сигурност и сътрудничест-
во в Европа (ОССЕ) в официални доклади
до правителството и парламента - респ.
ЦИК, констатации и препоръки, до този
момент не са били зачитани по същество.
Приетият от НС през 2013 г. Закон за из-
менение и допълнение на Изборния ко-
декс не отразява и резонно направени от
граждански организации предложения.

Всичко това налага вниманието на об-
ществеността да бъде отново насочено
към тях.

Анализът на данните показва общоиз-
вестния факт, че в избирателните списъци
преднамерено са регистрирани

без законови основания над
един милион гласоподаватели

Според данните за проведените през
1990 г. избори за ВНС, в избирателните
списъци са включени 6.4 млн. лица с пра-
во на глас при население на страната
общо 8.65 млн. През 2001г. при 7.98 млн.
население (с 670 хил. по-малко) регист-
рираните гласоподаватели за 39-ото НС
са 6.92 млн. - 520 хил. повече! Тези ало-
гични разминавания са повод в Бюлетина
на ЦИК да се изтъкне, както за изборите
за 38-то НС (1997 г.), че “наличието на
близо 7 милиона избиратели в страната е
нереалистично”.

Впрочем през 1990 г. в доклад на на-
блюдатели е констатирана невъзможност-
та държавата да осигури пълни и точни
избирателни списъци и се препоръчва
учредяване на постоянна общинска избор-
на администрация, която целогодишно да
поддържа и актуализира списъците. До-
кладът на ОССЕ за проведените на
5.07.2009 г. парламентарни избори за 41-
то НС констатира същото: “Броят на изби-
рателите, включени в окончателните изби-
рателни списъци - над 6.9 милиона, бе

висок в сравнение с цялото население,
оценявано на 7.6 млн. Това води до опасе-
нието, че неточностите могат да доведат
до потенциални злоупотреби”. Наблюда-
телите от ОССЕ смятат за очевидна нуж-
дата да се ревизират избирателните списъ-
ци и изтъкват категорично: “Беше изразе-
но притеснение, че тази ситуация може да
доведе до злоупотреби”.

Още преди това - в доклада на ОССЕ
за президентските избори през 1996 г.,
се наблегна на факта, че в България из-
бирателните списъци са периодично из-
готвяни от административния апарат въз
основа на регистрите на населението. Във
Великобритания и повечето западноев-
ропейски страни това се извършва по-
средством напълно независими от всякак-
ви официални регистри списъци на гласо-
подавателите. Изборните списъци се осъ-

временяват текущо и се ревизират в края
на годината, когато главата на всяко се-
мейство декларира гражданското състоя-
ние на всички лица над 18 години. Акту-
алните списъци се излагат в общината с
отразяване на настъпилите промени.

Липсата на политическа воля за ко-
ректно съставяне на избирателните списъ-
ци у нас произтича, както това е диплома-
тично подсказано в докладите на ОССЕ,
от възможността за лесно

фалшифициране на
изборните резултати
на секционно равнище

в полза на имащите силно местно влияние
и административни позиции политически
партии. Това обстоятелство проличава най-
ясно при сравняване “цената” (броят на
пуснатите бюлетини) за един депутатски
мандат. Вследствие подобни машинации
политическата активност на населението
в изборния процес се занижава с 10-15%.
Това има особено значение при наличие-
то на изискване за абсолютно мнозинство,
т.е. постигане на повече от 50% от подаде-
ните гласове в сравнение с общия брой
регистрирани в така раздутите избирател-
ни списъци лица, голяма част от които
фактически дори нямат легитимни избор-
ни и въобще граждански права, нито
изпълняват конституционни задължения.

Известно е, че разграничаването на
избирателните райони и броят на манда-
тите във всеки от тях се определя въз
основа на данните от картите за пребро-
яване на населението, които в много слу-
чаи се попълват умишлено некоректно.
Защото колкото по-раздути са тези дан-
ни, толкова по-голям ще е броят на пола-
гащите им се мандати за депутати, кмето-
ве и общински съветници.  Следва при
това да се отбележи, че в последните
данни на НСИ общият брой на населени-
ето в страната е завишен с близо 400 хил.
в сравнение с други меродавни източни-
ци като Световната здравна организация,
ЦРУ и пр. Прави впечатление и отбеляз-
ваното от ЦИК устойчиво слабо участие
на регистрираните в някои специфични
региони избиратели - около 35%, спрямо
средната за страната активност от 65-70%.
Наложително е коригиране на границите
на избирателните райони и числото на
мандатите в съответствие с броя на

гласоподавателите с
постоянен адрес у нас

и пребиваващи в страната над 9 месеца
през една календарна година. Следова-

телно необходимо е анализирането на
посочените в бюлетините на ЦИК сведе-
ния за броя на регистрираните в Бълга-
рия гласоподаватели и проверка на осно-
ваните на тях оценки, характеристики и
политически изводи. Също така промени
на методиката за определяне на изборни
райони и мандати съобразно данните за
последните проведени парламентарни
избори, а не само според посочените от
НСИ нереалистично завишени данни за
броя на населението. Посочените обсто-
ятелства обосновават нуждата от проме-
ни в съответните нормативни актове.

От изключително голямо значение за
обществено-политическия живот, за на-
стоящето и бъдещето на България е на-
чинът на провеждане на националните
избори на територията на други страни.
През “преходния” период нарушаването
на суверенитета и независимостта на
държавата, пренебрегването на между-
народните стандарти и двустранните до-
говорености, неспазването на конституци-
онни норми и действащото законодател-
ство се осъществяват последователно

под натиска на външни
сили и техните лобита

у нас. Така България е третирана като
географски регион, поставен под чуждо
попечителство. Дори в Бюлетина на ЦИК
относно изборите за 39-ото НС се изиск-
ва при усъвършенстване на нормативната
уредба да се вземат предвид проблеми-
те, свързани с реда за гласуване на
българските граждани в чужбина и зако-
носъобразното отчитане на резултатите
от тези гласувания.

Проблемите са свързани на първо
място с неправомерното “запазване” на
българското гражданство на лица от
небългарска народност и техни потом-
ци, които са напуснали легално Бълга-
рия, установили са се постоянно в чуж-
бина и са придобили по своя воля и
свободен избор поданство на държава
извън ЕС. Примерно в Р. Турция, с която
имаме сключени двустранни договори за
установяване, изселване или за размя-
на на население, които изискват спаз-
ване на принципа за единственост на
гражданството. При това на територията
на страна, където не е възможен съде-
бен контрол при гласуване за органи на
властта в България. Наложително е Из-
борният кодекс да регламентира такъв
ред, който допуска право за гласуване
на едно лице

само в държавата, на която
е легален гражанин

и в която живее повече от 9 месеца през
всяка календарна година - т.е. при спаз-
ване на принципа: “един човек - един
глас”. В тази насока в доклада на наблю-
дателите от ОССЕ по проведените на 5
юли 2009 г. парламентарни избори се
препоръчва: “Процедурите в чужбина би
трябвало да бъдат допълнително регули-
рани, за да включат защитни мерки сре-
щу евентуално гласуване повече от един
път”. Би следвало да бъде изтъкнато об-
стоятелството, че понастоящем в Р. Тур-
ция до 500 хиляди лица, преобладаваща-
та част от които са на възраст над 18
години, притежават в нарушение на За-
кона за българските документи за само-
личност задгранични паспорти и/или лич-
ни карти на български граждани. Ноторно
доказуемо е, че актът на издаването и
фактът на притежаване и тяхното ползва-
не са в противоречие на международно-
то право и на националното ни законо-

дателство. Причините се коренят в угод-
ничество на стратегическите интереси на
външни сили и в липсата на политическа
воля на управляващата прослойка, пре-
следваща единствено конюнктурни цели.

Особено показателни в това отноше-
ние са данните за гласувания на терито-
рията на Р. Турция и тяхното влияние
върху обществения живот у нас. Докато
на президентските избори през 1992 г.
броят на гласувалите е нищожен (226
души), на парламентарните избори за
41-то НС през 2009 г. той достига близо
100 хиляди, т.е 2/3 от всички подадени в
чужбина гласове (156 хил.). При подоб-
рена организация и заплащане участи-
ето на притежаващи български докумен-
ти за самоличност турски граждани в
парламентарите избори на 12 май 2013
г. се очертава да достигне 130-150 хиля-
ди. В нарушение и на задълженията на
България към Европейския съюз, този
подход осигурява

повече от 12 мандата
в 42-рото НС, без Турция

да е член на  ЕС!

Колкото до условията за провеждане
на “гласувания” извън дипломатическите
представителства, следва да бъдат
изтъкнати още две обстоятелтва. С Реше-
ние №8 на ЦИК гласуване в чужбина може
да се извършва както със задграничен
паспорт, така и със зелен личен паспорт
(с лична карта), което в страни извън ЕС
е недопустимо. Към това следва да се
добави решението на Върховния админи-
стративен съд №4069/7.06.2001 г., който,
позовавайки се на чл. 23 от ЗИНП,
потвърждава, че гласуванията в чужбина
не подлежат на съдебен контрол. С това
порочният кръг се затваря. Последствията
от условията и начина на провеждане на
тази политика при осъществяване избор-
ния процес могат да се оценят само като

катастрофално ощетяване
на националния суверенитет

на България

Противно на предоставяните правно
недопустими привилегии на изселници от
небългарска народност е провежданата
от различни наши правителства политика
спрямо запазилите при най-тежки усло-
вия българската си идентичност и съзна-
ние потомци на бежанци от времето на
османското робство, които живеят в съсед-
ни или по-далечни страни и географски
области като Молдова, Бесарабия, Маке-
дония, Беломорска Тракия, Банат и пр.

На стр. 15
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Мнение

В
Вземам думата на страни-

ците на вестника по повод пуб-
ликуваната предизборна про-
грама на БСП и по-специално
за раздела здравеопазване.
Защо? Защото съм лекар, спе-
циалист по педиатрия и меди-
цинска генетика, доцент, дъл-
гогодишен ръководител на
Катедрата по педиатрия и ме-
дицинска генетика на Меди-
цинския университет в Пловдив
и началник на Клиниката по
детски и генетични болести,
Председател на Българската
педиатрична асоциация от
2001 до края на 2012 г., Пред-
седател на Българското сдру-
жение по ваксинопрофилакти-
ка, бивш член на СНС по май-
чино и детско здравеопазване
при ВАК, специализирал съм
във Франция (една година!),
Англия и, разбира се, в Бълга-
рия, участник в множество на-
ционални, европейски и меж-
дународни конгреси по педиа-
трия и инфекциозни болести.
Изминал съм професионалния
си път от главен лекар на
участъкова болница в Батак,
Пазарджишко, точно 3 години
по разпределение, ординатор
в детската клиника при Уни-
верситетската болница в Плов-
див, асистент и доцент.

Надявам се, че така очер-
таният професионален път ми
дава достатъчно основание да
бъда професионално компе-
тентен и обективен за състоя-
нието на здравеопазването у
нас и за това, което по мое
мнение е от първостепенна
важност за извършването на
реформата в това направление
от която и да е партия, дошла
на власт след изборите на 12
май. И така.

Кои са

основните пороци
на здравната система

сега

 Тя е напълно разцентро-
вана - нито доболничната по-
мощ, нито болничната, нито
спешната помощ, нито профи-
лактиката, нито финансиране-
то, да продължавам ли още...?

 Здравната система е ори-
ентирана към всичко друго, но
не и към пациента! Последният
е жертва на всевъзможни на-
правления, регулативни стан-
дарти, регламентирани и нерег-
ламентирани плащания, кли-
нични пътеки и всякакви други
административни дивотии.

 Пациентът е разглеждан
като “крачещ портфейл”, от
който могат да се измъкнат
някакви пари. И те наистина се
измъкват!

 И най-обидното за лека-
ря, който е учил 6 години и е
положил Хипократовата клет-
ва, е да бъде обявен за едно-
личен търговец (!!!), а болни-
ците за търговски дружества,
регистрирани не по Закона за
здравето, а по Търговския за-
кон!!!

Спирам дотук!
Първо. Задължително тряб-

ва да се изхожда от конститу-
ционното задължение на дър-
жавата - чл. 52 от Конституци-
ята на Република България,
където е записано, че “...здра-
вето се финансира от държав-
ния бюджет, от работодатели-
те и т.н...” и че “...държавата
закриля здравето на гражда-
ните.” От записаното, а и от
добрия минал опит следва, че
държавата и пак държавата е
тази, която трябва да провеж-
да възможно най-добрата
здравна политика в областта
на общественото здравеопаз-
ване. Всички останали структу-
ри - държавни, обществени или
частни, следва да се подчиня-
ват на държавата в лицето на
парламента и правителството.
Основен държавен орган, кой-
то е задължен и отговорен да
провежда здравната политика
на държавата, е Министерство-
то на здравеопазването (МЗ).
Не здравната каса, не разни
здравноосигурителни фондове,
не БЛС или Българският сто-
матологичен съюз и др. подоб-

крачещ портфейл,
лекарят - търговец
Неудачите в досегашната здравна реформа идваха от това,
че се прокарваха политически, а не професионални решения

ни структури. Това не значи, че
в осъществяването на здравна-
та политика на държавата няма
да участват всички структури,
които имат отношение към про-
блема, но под ръководството и
контрола на МЗ. Имам предвид
кадрите на МЗ начело с ми-
нистъра.

 Смяната на 4-ма
здравни министри

през време на управлението на
ГЕРБ и ликвидирането на оп-
ределени министерски структу-
ри, се оказа решително за за-
батачването на проблемите в
тази област.

Второ. Основна, решаваща
роля в здравеопазването иг-
раят кадрите и пак кадрите, а
не сградите и апаратурата. Без
добри лекари и сестри и най-
модерните болници представ-
ляват само и единствено сгра-
ди. Дори и натъпкани с най-
модерната апаратура, без да
има нужния медицински пер-
сонал, те не струват нищо и не
могат да свършат нищо! Ерго
проблемът, с който трябва да
се започне реформата, е под-
готовката и специализацията
на лекарите, стоматолозите,
медицинските сестри и фелд-
шерите. В този сектор ситуа-
цията е трагична и става още
по зле! Какво следва да се на-
прави?

- Всички медицински вузо-
ве следва да минат под ръко-
водството на МЗ, а не на Ми-
нистерството на образование-
то и науката. След като МЗ
отговаря за държавната поли-
тика в здравеопазването, то
трябва да има решаваща дума
и при подготовката и реализа-
цията на кадрите, които ще

Доц. д-р Евгений ГЕНЕВ

осъществяват на практика
здравната политика на различ-
ните нива - доболнично или
болнично. Някога беше така и
за тази цел в МЗ ще се създа-
де отдел “Медицинско образо-
вание”.

- Едновременно с въпроса
за кадрите следва да се ре-
шават останалите въпроси - за
структурата на доболничната
помощ, спешната помощ, бол-
ничната, санаториалната и т.н.

Длъжен съм да отбележа, че в
тази област имахме добър
опит, проверен в практиката с
постигането на съществени
резултати в качествените по-
казатели - детската смъртност
от 140 на хиляда достигна
малко под 14 на хиляда през
1989 г., с тенденция да нама-
лява прогресивно, продължи-
телността на живота на
българските граждани се до-
ближи до тази на средния ев-
ропеец, профилактиката до-
стигна забележителни резул-
тати в ликвидирането и огра-

ничаването на сериозни ин-
фекциозни заболявания, от
които годишно умираха хиля-
ди деца и възрастни, диспан-
серите ограничиха съществе-
но широко разпространени
социално значими заболява-
ния - нека да посоча само ту-
беркулозата! А поликлиники-
те, които осъществяваха ус-
пешно и на много добро ниво
цялата доболнична помощ! И
още, и още...

- Лично съм свидетел на
оценките, които даваха запад-
ни специалисти в първите го-
дини на прехода - “Не пипайте
вашата организация на здра-
веопазването! Тя е много доб-
ра и високо ефективна.”

Това казваха немски
и американски
специалисти

както и българи, работещи го-
дини на Запад. Познавам доб-
ре здравеопазването във
Франция и смея да твърдя, че
нашето, при значително по-
лошото оборудване, работеше
не по-зле!

- Защо ежегодно 400-500
български лекари и още толко-
ва медицински сестри бягат на
Запад? Проблемът е комплек-
сен и не се дължи само на
ниското заплащане на лекар-
ския труд. Въведените клинич-
ни пътеки, по които се форми-
ра дохода на болниците, вклю-
чително заплатите на персона-
ла, оборудването със съвре-
менна апаратура, ремонтите и
т.н., са пълно недоразумение и
следва да се премахнат. Сигу-
рен съм, че може да се намери
някакъв по-добър и по-справед-
лив начин за финансирането
на цялото здравеопазване,
включително и болничното. А
защо да не се вдигне здравна-
та застраховка и процентът от
държавния бюджет поне на
6%? Всички кандидати за уп-
равляващи следва ясно да раз-
берат, че съвременното и ка-
чественото здравеопазване е
скъпа дейност. Дори много
скъпа!!! Ако не са готови да
заделят нужните финансови
средства и много отговорно и
внимателно да започнат рефор-
мирането в положителна посо-
ка, а не реформа заради сама-
та реформа, по добре въобще
да не се кандидатират.

Трето. Майчиното и детско-
то здравеопазване трябва да
станат реална първа грижа на
здравната система.

Нацията загива,
раждаемостта спада

Даваме ли си реална смет-
ка закъде сме се запътили?
Проблемът е достатъчно тре-
вожен, за да се гледа на него
с пренебрежение. Експертите
на Българската педиатрична
асоциация са готови с предло-
женията, които следва да се
осъществят незабавно в систе-
мата на детското здравеопаз-
ване!

Четвърто. Правилно се иска
възстановяването на диспансе-
рите, които бяха превърнати в
някакви “центрове” - центрове
на лош професионализъм и
неразбиране ролята на диспан-
серния метод, за разлика от
останалите лечебни методи.
Диспансеризация значи актив-
на профилактика,  наблюдение
и лечение на социално значи-
мите заболявания, които изи-
скват професионално трудоус-
трояване и дават голяма
смъртност. Тази дейност не е
присъща на болничното здра-
веопазване, към което бяха
прикачени т.нар. “центрове”.

Спирам дотук с конкрети-
ката.

Последно искам да отбеле-
жа, че неудачите в досегашна-
та здравна реформа идваха от
това, че се прокарваха поли-
тически, а не професионални
решения, съобразени с наша-
та положителна практика, опи-
та на водещите национални
специалисти, след задълбоче-
на оценка и преценка на пред-
лаганите решения главно с
тяхната ефективност и положи-
телно въздействие върху сис-
темата. Налагането на едно-
лични решения, макар и обле-
чени в най-благородни (уж-
ким!) намерения, се оказват
най-често лоши, за да не ги
квалифицирам като пагубни.

Ще бъда приятно изненадан
и доволен, ако моята статия
стане повод и за други мнения
по тази важна и щекотлива
тема.
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Позиция Животописи

Тодор КОРУЕВ

ривикнахме да нари-
чаме Захарий Стоя-
нов Летописеца за-
ради “Записките”, но

това определение приляга
и на акад. Любомир Миле-
тич за книгата му “Разоре-
нието на тракийските бълга-
ри през 1913 г.” Вярно, уче-
ният не е участник в съби-
тията, които описва, какъвто
е Захарий. Но кажете ми,
колцина биха го направили
- да зарежат безветрените
университетски занимания и да тръгнат, ей така,
по вътрешно убеждение, по дирите на чудовищно
злодеяние -  етническото прочистване на бълга-
рите от Източна и Западна Тракия. Зовът на
кръвта ще да е бил по-силен от всичко друго и
Милетич, “ръководен главно от дълбоко чувство
на братско състрадание към нещастните ни едно-
родци”, грабва фотоапарат и хартия и обикаля
разорените български села в Малкотърновско,
Ортакьойско, Софлийско, Дедеагачко, Гюмюрд-
жинско и Ксантийско. И макар не “от първа ръка”,
става летописец на първия геноцид на ХХ век в
Европа - стъпва в пресни следи, тогава много от
жертвите още не са погребани, среща се със сто-
тици пострадали и ги анкетира, за да представи
пред Отечеството и пред света покъртителен до-
кумент, който му дава право да заключи, че “тра-
кийският български погром няма себеравен в но-
вата ни мъченическа история”.

Акад. Любомир Милетич е активен деец на бор-
бите за освобождението на Македония и Тракия,
приятел с водача на ВМРО Тодор Александров, един
от организаторите на Македонския научен институт
и създател на сп. “Македонски преглед”. И затуй
днес е обект на спекулации. Според Енциклопедия
“Македония” (2009) акад. Милетич е сръбски учи-
тел, а майка му - щипянка, без да се споменава
името й, а дисертацията му била на тема “Членът
в българския и македонския език”. Странно за какъв
“македонски език” става дума, съдете сами, загла-
вието на дисертацията, защитена в Загреб през
1889 г. е “O clanu u bulgarskom jeziku”. И сърбите го
придърпват към себе си - дядо му бил родом от
Бачка - размирна област между Сърбия и Унгария.
А самият Милетич посочва за свой прадядо Миле
войвода - българин от Киреч махле в Одрин, който
забягнал в Австрия “не от добро”. Внукът Георги,
бащата на Любомир, е български учител във Ве-
лес (1859-1861), където се оженва за учителката
Евтимия Наумова хаджи Попдаова, и в Щип (1861-
1863), където се ражда Летописеца преди 150
години на 13 януари 1863 г.

Не случайно след падането на Одрин през
1913 г. Любомир Милетич посещава махалата
Киреч, за да търси сведения за своя род.  Пъпната
му връзка с родните огнища Одрин и Щип обяс-
нява и страстта, с която защитава българите в
Тракия и Македония.

Младият Любомир Милетич е ученик в София,
след Освобождението учи в Нови Сад и Загреб,
завършва славянска филология в Прага и става
един от основателите на Висшето училище в Со-
фия. От 1892 г. е професор, бил е ректор на уни-
верситета (1900-1901 г. и 1921-1922 г.). Основател
е на славянското езикознание у нас, пръв чете
лекции по сравнителна граматика на славянските
езици. От 1898 г. е действителен член на Българ-
ското книжовно дружество, а председател на БАН
е от 1926 до смъртта си на 1 юли 1937 г. От
архивите на академията ще узнаете как на два
пъти науката оставала безпарична, ала автори-
тетният и мъдър неин глава намирал начин да я
избави от кризата.

Освен на “Разорението...” акад. Милетич е ав-
тор и на още изследвания за Тракия, а така и на
документални книги на български и френски език
за жестокостите на гръцките и сръбските власти в
Македония през 1912-1913 г. След погрома на
Илинденско-Преображенското въстание издава
поредица от девет книги със спомени на известни
революционери. По свой почин подпомага дей-
ността на комисията Карнеги - светът да разбере
истината за страданията на прокуденото с огън и
меч от родните си огнища българско население.
Мястото ми тук не стига само да изброя част от
неговите езиковедски, етнографски и палеограф-
ски изследвания. От часовете по диалектология
при проф. Стойко Стойков са останали в главата
ми две заглавия на акад. Милетич - “Das
Ostbulgarische” (“Източнобългарското наречие”) и
“Die Rhodopemundarten der bulgarlschen Sprache”
(“Родопските говори на българския език”). Люби-
ма негова тема е членната форма, езиковедите
казват, че това не е случайно, “тя е живецът на
българския език, неговата специфика и оригинал-
ност”. У малцина учени се съчетава така
пълнокръвно академизмът с патриотизма, както у
него. В по-ново време такъв е акад. Ангел Балев-
ски, в наши дни - акад. Георги Марков.

В последния си час на 1 юли 1937 г., малко
преди “Бог да сбере дните му”, акад. Милетич из-
рича: “За България искам аз... искам ...Добро!” Този
бележит българин отдавна си е заслужил памет-
ника. Ще се намери кой да го сложи на пиедестал.

П

tosho.koruev@abv.bg

българите е намалял с над
580 хиляди души от нача-
лото на това столетие. А
за четвърт век сме с 1,65
милиона души по-малко.
Факторите, допринасящи
за този демографски раз-
рив, са емиграцията, висо-
ката смъртност, ниската
раждаемост, влошените
параметри на живота, ан-
тисоциалната политика,
водена от управляващите,
високата безработица, чи-
ито реални нива се укри-
ват грижливо, безпример-
но ниската производител-
ност на труда и поддържа-
ният убийствено нищожен
стандарт на живот. Според
прогноза на ООН през
2050 година у нас ще жи-
веят не повече от пет ми-
лиона души.

Тази мрачна демо-
графска перспектива се
превръща все по-ясно в
неизбежна реалност. Ос-
новна причина за това е
бездарната политика, ко-
ято в продължение на 23
години се води от домо-
расли лидери, неуморно
афиширайки антикомуни-
стическите си възгледи.

Кой например би мо-
гъл да потърси отговор-
ност от Иван Костов, от
Филип Димитров и сие
седесари за провалената
приватизация на наши
добре работещи стопански
предприятия? Тези ненуж-
ни приватизационни сдел-
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Младите, останали тук, не се решават да
създадат семейство, защото или са безработни,
или получават незначителни доходиЙонко

БОНОВ
ки далече не можаха да
създадат съвременното
стопанско лице на Бълга-
рия, в което да се отразя-
ва нормалният живот на
хората. Напротив, в резул-
тат на редица неуспешни
сделки с какви ли не инве-
ститори бяха унищожени
важни стопански отрасли
- промишлеността, селско-
то стопанство, химическа-
та индустрия...

Милиони наши съна-
родници, и то от различ-
ни поколения и възрасти,
бяха лишени от перспек-
тива за нормален живот,
работа и отглеждане на
деца. За стотици хиляди
семейства оставаше една-
единствена възможност -
несигурната емигрантска
участ. Мнозина млади
хора, останали тук, не се
решават да създадат се-
мейство, да се грижат за
деца, защото или са без-
работни, или пък получа-
ват незначителни доходи.

Същевременно цените на
стоките продължават да
растат неспирно, левът
продължава да се обез-
ценява, а покупателната
възможност на хората все
повече намалява. Корум-
пираното здравеопазване
е недостъпно за все пове-
че хора. Все повече учи-
лища пустеят и се рушат,
а хиляди деца всяка годи-
на напускат преждевре-
менно класните стаи.

Неволно си спомням за
Ботевото стихотворение
“Хайдути”, където лириче-
ският герой възкликва:
Какви е деца раждала,
раждала, ражда и сега
българска
           майка юнашка...

Тези стихове в случая
звучат тъжно. Те говорят
недвусмислено, че за да
ражда една жена, трябва
да има преди всичко са-
мочувствие, да бъде сво-
бодна, да усеща сила в
себе си, за да изяви своя-

та плодовитост. Българка-
та днес все по-трудно се
решава да роди. Вината,
разбира се, не е в нея.
Вината е в онези, които ни
принуждават да водим все
по-мизерен, все по-беден
и все по-безличен живот.
Резултатът от тази прину-
да е, че ние, българите,
оставаме все по-малко.
Все по-бедни и все по-нис-
коинтелигентни според
някакво друго проучване,
но то е видно и без каква-
то и да било статистика.
Всъщност за готвещите се
да управляват отново
“Граждани за европейско
развитие на България”
единствено важната стати-
стика е тази, която ги из-
карва всеки ден в най-по-
пулярните медии неизбеж-
но първи по политически
рейтинг. Услужливи и ви-
сокоплатени социолози и
журналисти се грижат до-
бре за тяхното популяри-
зиране. Болна България!
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Това очевидно негативно и де-
магогско отношение нарушава тях-
ното право да участват активно в
изборния процес у нас. В тази
връзка е крайно време да бъде
премахнато създаденото в наруше-
ние на международните стандарти
дискриминационно отношение към
тях.  Българските власти продължа-
ват упорито да пренебрегват
утвърдения в международното пра-
во - включително в Европейската
конвенция за гражданство, принцип
на т.нар. “обосновани разлики”, кой-
то им урежда признаване на
българско гражданство по закон.
Този принцип е изложен от експер-
ти - консултантите на НС от Швей-
цария Р. Щерер и Д. Коянец от Ита-
лия. Би следвало в случая да се
прилага също императивното ста-
новище от 1955 г. на Международ-
ния съд на ООН относно същността
и смисъла на понятието “граждан-
ство”. Залегналото нормативно изи-
скване пряко се отнася и до други
жизнено важни за страната ни про-
блеми, като демографския напри-
мер. Трудно би могло при тези об-
стоятелства да се твърди, че Бълга-
рия е демократична държава, спаз-
ваща международните правни стан-
дарти, върховенството на закона и
своите интереси.

Много от страните членки на
ЕС възприемат поначало множе-
ственото гражданство за малко
желателно, тъй като създава труд-
ности в отношенията между държа-
вите и гражданите им. Повечето
прилагат стриктно Европейската
конвенция за

намаляване
случаите

на множествено
гражданство

от 1963 г., чл. 1 на която гласи:
“Гражданите, които са пълнолетни
и които по своя воля придобият
чрез натурализация, избор или
възстановяване граждансто на дру-
га страна, губят предишното си
гражданство. Те няма да могат да
запазят предишното си гражданст-
во”. Това положение води до от-
чуждаване и загубване народност-
ната идентичност на българските
емигранти и улеснява асимилация-
та им. Става невъзможно легално-
то им участие в изборния процес и
се затруднява участието на времен-
но пребиваващи в чужбина българ-
ски граждани. На основата на ев-
ропейското цивилизационо единст-
во и обща ценностна система и с
оглед развитието на интеграцион-

ните връзки, правото на Европей-
ския съюз разкрива възможности
за сключване на двустранни дого-
вори в рамките на Общността (при
съблюдаване принципа за реци-
прочност) за запазване предишно-
то гражданство. Пример в тази на-
сока са сключените от Ф.Р. Герма-
ния над 10 двустранни договора.
Няколко български правителства
обаче не зачитат обоснованите и
покрепяни от НС (писмо 153-14-
1970/19.04.2011 г.) многократни
предложения на граждански орга-
низации за придвижване по канал-
ния ред и своевременно сключва-
не на двустранни договори по тази
тема с държави членки на ЕС.

 А всяко бездействие и протака-
не на правно обоснованите и поли-
тически целесъобразни мерки по
организиране и провеждане на
гласуванията в чужбина на парла-
ментарни и президентски избори
при стриктно съблюдаване на меж-
дународното право вреди на закон-
ните интереси на българския народ
и на държавата ни.

Такива са някои накратко изло-
жени проблеми, свързани с осъще-
ствяването на изборния процес у
нас, за преодоляването на които се
изискват спешни оперативни реше-
ния в рамките на сега действащото
национално законодателство.

На избори като на война
От стр. 13

Б
ългария е стра-
ната в Европа с
най-бързо топя-
що се населе-
ние. Броят на
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Разговор

ВАЛЕНТИН БОБЕВСКИ
е роден на 5 февруари
1938 г. в София.
Завършил е хорово и
оркестрово дирижира-
не в Държавната
музикална академия.
Специализирал е в
Хумболтовия универси-
тет в Берлин. Бил е
лектор по дирижиране
в Музикалната акаде-
мия “Ференц Лист” в
Будапеща. 25 години е
главен художествен
ръководител на Ан-
самбъла на строител-
ните войски. Дългого-
дишен ръководител е
на мъжкия хор “Гусла”,
хор “Света София” и
мъжкия камерен вока-
лен ансамбъл “Бълга-
рия”, които прославят
родината ни. В дългия
си творчески път
Бобевски е осъщест-
вил премиерни изпълне-
ния на повече от 400
наши и чуждестранни
творби. Бил е предсе-
дател на Българския
хоров съюз. Член е на
Българската академия
на науките и изкуст-

Маестро Валентин БОБЕВСКИ:

Бяхме република на
хоровата самодейност

Интервю на Надежда УШЕВА

Благодаря на всички колеги, които не се
предават и въпреки лошите условия намират
сили да творят, казва известният диригент,
който отбелязва 75-годишен юбилей
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вата. Носител е на престижни наши и световни отличия, сред
които наградата “Златна лира” на СБМТД и наградата за високо
диригентско майсторство “Бела Барток”. Включен е в световна-
та енциклопедия на Кеймбридж.
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 Правите ли си равносмет-
ка за изминалия житейски и
творчески път? Често ли се
обръщате назад?

- Човек се обръща назад и то
непрекъснато, за да може да гле-
да ясно напред. Преди 55 г. за-
почна моят професионален път,
но се надявам още доста години
да имам пред себе си. Защото
имам същата енергия и желание
за работа, така както беше в на-
чалото, когато бях много млад, не-
опитен и начинаещ. Покрай юби-
лея прегледах много стари писа-
ния и хиляди снимки, някои от
които бях забравил, но погледът
ми в миналото е база, фундамент,
който ми дава опората да гледам
смело в бъдещето. Не може човек
да стои на старите лаври, трябва
да търси и новото, стига да може,
разбира се.

 Произхождате от славен
български род, който е оставил
трайни следи в историята и кул-
турата на страната. Това пома-
гало ли ви е през годините или
по-скоро пречило?

- Не ми е пречило в никакъв
случай. Помагало ми е, защото,
може би, ще прозвучи доста не-
скромно и наивно, но от малък
майка ми и баща ми са ме водили
по различни свети места - пред
паметника на Васил Левски и мно-
го други. Попивал съм неусетно
техните разкази, не всичко съм
разбирал с моя детски мозък, но
това е дало своето отражение.
Моят чичо - по-големият брат на
дядо ми Иван Бобевски, Опълче-
неца, както му бе прякорът, е ре-
ална фигура, първият пехотинец
отдясно, след Гурко. Участва в бо-
евете на Шипка и заради геройст-
вото му през последните три ре-
шителни дни е получил от Импе-
ратор Александър II сабя с диа-
манти, ордени и т.н. Прадядо ми
Никола Хаджистоянов-Бобевски,
който е родоначалник на рода ни
от Тетевен, е бил председател на
революционния комитет в Крайо-
ва, където е бил и търговец, и в
неговия дом е пребивавал Васил
Левски. А Иван Опълченеца - най-
големият му син, е бил приятел и
съратник в революционния коми-
тет в Букурещ както с Левски, така
и с Каравелов и Ботев, самият той
е участвал в четата на Панайот
Хитов. Всичко това се е запечата-
ло в кръвта ми и ме кара да се
интересувам от проблемите на
майка България. По-късно така ме
завъртя животът, че общувах в Ан-
самбъла на строителните войски с
много млади будни момчета, мно-
зина от които станаха първите ар-
тисти, композитори, диригенти, об-
щественици на България, с които
се гордея. Хубаво е човек да ра-
боти с млади хора - между 18-25
години, явно те са ми давали от
своята енергия, а аз на тях - моите
знания. Винаги съм работил в об-
ществената сфера, в културни ор-
ганизации, които са правили опит
да сплотяват редиците, не да ги
разединяват. Когато възстанових
Българския хоров съюз, станах
главен секретар, изминах после
цялата стълбичка - зам.-председа-
тел, председател, сега съм поче-
тен председател. Работил съм в
Кирковския съвет за култура, тога-
ва имаше такива хубави съвети
към районите, обикалях цялата
страна като методист... Закърмен
съм с желанието България да
върви напред.

 Ръководите хоровете “Гус-
ла”, “Света София” и “България”,
смятате ли, че има интерес към
изкуството? Радвате ли се на
концертна дейност и публика?

- Непрекъснато изнасяме кон-
цертна дейност, скоро бяхме с
“Гусла” в Стара Загора и възкре-
сихме вечните песни на България.
Издадох преди около 15 години
два албума с вечните български
песни, те се изчерпаха, след това
“Балкантон” бе закрит и никой не
ги преиздаде. Чрез хоровете “Гус-
ла”, “Света София” и “България”
продължаваме да поддържаме
този огън. В Стара Загора в опе-
рата имахме голям концерт по
случай превземането на Одрин-
ската крепост от Втора българска
армия. Хората пееха с нас и пла-
чеха, чуха някои песни, може би,
за първи път като “Тракийски ку-
мир”, която и като текст, и като
музика е разкошна. Да не говорим
за “Велик е нашият войник”, “Ро-
дино мила”... Почетохме и 140-го-
дишнината от обесването на Ва-
сил Левски... Най-хубавото беше,
че хората пееха с нас. Темата за
патриотичната българска песен ми

е присърце.
 Младите хора запяват ли

патриотичните песни?
- За съжаление, хората не мо-

гат да живеят повече от 90-100
години, отиват си прекрасни наши
певци, хористи и на тяхно място
идват младите. Слава богу, има
млади попълнения. Ето, хор “Гус-
ла” догодина прави 90 г. и все така
блести. Даже някои ме изненад-
ват, чукат на вратата и викат: Може
ли? Питам: Пял ли си някога? Не
съм - отговаря. Запява малко и раз-
бирам, че има хубав глас, ама не
е знаел за хора. Тук е ролята на
училището, за което много пъти
съм пледирал. Децата трябва да
се запалват отрано към музиката.
Аз започнах да пея още от първи
прогимназиален клас в хоровете
на 19-о училище “Елин Пелин”.
Пял съм последователно първи,
втори, трети глас и когато гласът
ми мутира, отидох в оркестъра.
Много ми е болно, че музиката в
българското училище - такава,
каквато трябва да бъде, изчезва,
дано нещо се измисли по-нататък
с тези програми...

 Защо вече няма училищни
хорове?

- Няма, за съжаление. Нещата
са много дълги и сложни, напри-
мер изведнъж в началото на 90-те
г. държавата вдигна ръце от култу-
рата и специално от художестве-
ната самодейност, бяха ликвиди-
рани хиляди самодейни състави,
които са носели слава и чест на
България. Самият аз съм печелил
около 50 международни награди,
но това, че ги имам, не ме топли.
След нас вече нашите млади ди-
ригенти няма къде да се изявят.
Освен това отпадна мощният сти-
мул - т.нар. републикански фести-
вали на художествената самодей-
ност. Ако ги дразнеше думата ре-
публикански, можеха да ги

прекръстят на национални. Те бяха
благородно състезание, в което
всеки участник измерваше себе си
с другите и показваше докъде е
стигнал в своето любимо изкуство
- дали е хорово, танцово, оркест-
рово, няма значение. Днес много
малко внимание се обръща на из-
куството, особено голямо е пора-
жението в големите градове и най-
много в София. Това е положени-
ето повече от 20 години. В малки-
те градчета все пак гледат да има
някоя и друга група, която да ги
представя на фестивали, а тук
всички ни зарязаха! Сега е място-
то да кажа, вече като доайен,
макар че се мисля още за младо
момче - дълбоко да благодаря на
всички колежки и колеги, казвам
първо колежки, защото колеги ди-
ригенти малко останаха, за това,
че не се предават и въпреки ло-
шите условия продължават да тво-
рят. Имаме все още постижения,
но не са това, което бяха едно вре-
ме, процентът е обидно малък за
една република на хоровата са-
модейност, както ни наричаха.

 Кога бяха най-добрите го-
дини за хоровото изкуство в
България?

- Веднага след 9 септември
имаше голям подем в самодей-
ността, но той беше повече стихи-
ен, неорганизиран и на доста по-
ниско художествено равнище. Бла-
годарение на създадения дири-
гентски клас по дирижиране от
професор Георги Димитров изско-
чиха много професионално под-
готвени ръководни кадри, които
изведнъж издигнаха нивото през
1958-1959 г.  И това продължи
някъде до 1988 г., със сигурност,
като пикът беше между 70-те и 80-
те г., тогава всички лаври се оби-
раха от българските хорове. Даже
понякога докарвахме чуждестран-
ните си колеги до плач... Но ние
не си раздавахме сами тези на-
гради, ние си ги завоювахме. Мно-
го са нашите победи. През 1976 г.
взех купата на БиБиСи - Лондон,
и България имаше тази голяма на-
града, въпреки съпротивата на
някои хора в журито, защото тези
награди отиваха все на Изток.
Малка България побеждаваше
най-реномирани хорове. На купа-
та, която обикаля света, е грави-
рано името ни.

 Говорите в минало време,
как е сега?

- За огромно съжаление, не е
така. Липсата на поддръжка от
държавата повече от 20 години
беше решаваща. Мисля, че много
малък процент, може би около 0,2
или 0,3 от нашия бюджет, би
отишъл за възкресяване на наши-
те прекрасни състави, защото,
колкото и да се опитваме да впе-
чатлим света с поп музика или
нещо подобно, не се получава.
Ценно е, когато наши състави
представят страната по целия свят
и карат колегите да сверяват ча-
совниците си с нас. Жалко е, че
това май остава в миналото. Но
засега, мисля, че се държим, зато-
ва отново благодаря най-сърдеч-
но на моите по-млади колеги, че
не се предават и намират време,
сили и средства да правят най-
високо изкуство.

 Намират ли се днес меце-
нати и спонсори, които да под-
помагат изкуството?

- В началото на 90-те г. се пус-
на мълвата, че ще хукнат спонсо-
рите да помагат, когато ние по-
вдигнахме въпроса защо държава-
та абдикира. Нашите мечти не се
сбъднаха... Не само няма спонсо-
ри, но хората дават пари от себе
си за всичко, включително за
членски внос, транспорт и други
работи, които в днешно време хич
не са малки пера.

 Вярвате ли, че талантът
се предава по наследство, защо-
то баща ви Асен Бобевски е бил
музикант? Сигурно от ранна
възраст сте знаели, че ще
тръгнете по неговия път...

- От 6-годишен свирех на пиа-
но, заедно със сестра ми  Марга-
рита. С татко ходех по концерти,
тогава имаше много турнета из
цяла България и явно съм се запа-
лил... Баща ми Асен Бобевски е
пял рамо до рамо с прочутия бас
Борис Христов в хор “Гусла”. Той
ръководеше и хор “Славия” 30 г.,
беше голям деятел и национален
лекоатлет. Моят вуйчо, който бе
директор на ИСУЛ, искаше да ме
прави лекар и се обърках към X
клас с какво точно да се занима-
вам. Накрая обаче надделя жела-
нието да “атакувам” музиката. А и
моята баба Маргарита, която е жи-
вяла 19 г. в Германия, свиреше
много хубаво на пиано...
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Италианските
топ музиканти
най-много
харесали
българската
шопска салата
и руския борш

Альона НЕЙКОВА

Световноизвестните звезди
на италианската музика - Ал
Бано, Тото Кутуньо и Умбер-
то Тоци, пристигнаха в
София, за да представят за
първи път пред българската
публика уникалния си съвмес-
тен концерт. Почитателите
на музикантите очакваха с
нетърпение 16 април, за да се
насладят на възможността
да чуят на живо отбрана
част от златните хитове и
композиции на тримата под
съпровода на Софийската
филхармония. Преди това
обаче изпълнителите имаха
богата и разнообразна програ-
ма, за което ДУМА писа, но
отделиха от времето си да
се срещнат и с представите-
ли на някои български медии.

Усмихвайте се на живота, каквото и да се случва, призова Кутуньо

Винаги се обръщам към себе
си с думите да бъда

по-добър, разкри Ал Бано

Вече не се пишат песни с
такъв заряд, както го

правехме ние, изрази
съжалението си Умберто Тоци

СЪДБАТА СЪБРА НА ЕДНА СЦЕНАСЪДБАТА СЪБРА НА ЕДНА СЦЕНАСЪДБАТА СЪБРА НА ЕДНА СЦЕНАСЪДБАТА СЪБРА НА ЕДНА СЦЕНАСЪДБАТА СЪБРА НА ЕДНА СЦЕНА

Един от най-обичаните авто-
ри на италианската музика - Тото
Кутуньо, дойде пръв на срещата
със столичните журналисти и фо-
торепортери. Малко по-късно го
последва и колегата му Умберто
Тоци. Двамата търпеливо изча-
каха Ал Бано, който се появи
пред представителите на меди-
ите с 10-минутно закъснение, но
бе посрещнат с искрени апло-
дисменти от присъстващите.
След като се прегърнаха за
обща снимка, тримата сопрани,
както се пошегуваха самите
изпълнители, правейки иронич-
на аналогия с тримата тенори,
споделиха своите емоции пре-
ди концерта си в София.

Ние сме красиви и млади,
плюс добри професионалисти, с
усмивка разкри тайната на успе-
ха на италианската музика по
света Ал Бано, отговаряйки на
въпрос на ДУМА. Всеки от три-
мата изпълнители има собствен
принос към популярността на
уникално красивите мелодични
песни, изключително харесвани
на Ботуша, но слушани с удо-
волствие и от хората по цял
свят. Благословени от обичта на
публиката, Ал Бано, Кутуньо и
Тоци споделиха, че между тях
няма конкуренция, а се чувст-
ват облагодетелствани от успе-
ха си, който всеки от тях е по-
стигнал самостоятелно.

Имаме голямото щастие да
бъдем събрани на една сцена,
сподели Умберто Тоци, който за
първи път пя в зала 1 на НДК
на 11 февруари 2012 г. Италия
е страна, която произвежда го-
леми артисти и композитори,
написали важни страници в ис-
торията на световната музика,
гордо подчерта изпълнителят.
Имаме много известни певци,
но фактът, че именно ние три-
мата ще направим такъв кон-
церт в българската столица, е
съдба, бе откровен Тоци. Той
не скри вълнението си от фак-
та, че Софийската филхармония
ще се включи в музикалния
спектакъл и се надява публика-
та в зала 1 на НДК да хареса
изпълненията им.

България е прекрасна стра-
на, а и знамената ни са с общи
цветове, емоционално заяви Ал
Бано, който за пореден път оча-
рова с изпълненията си нашата
публика на 11 декември 2011 г.
Тук има много рози и нямам
предвид само цветята, но и всич-
ки хора с добър вкус, с усмивка
сподели Каризи. Не съм за първи
път в България, надявам се да
не е и за последен, демонстри-
ра прочутата италианска духо-
витост изпълнителят, в чиято би-
ография фигурират 26 златни и 8
платинени албума. Ал Бано дори

си спомни как през 1974 г., кога-
то за сефте е дошъл у нас, един
от неговите китаристи е имал
проблем с документите и бил вка-
ран в страната ни с паспорта на
брат му.

За съжаление не успявам да
разгледам градовете, в които
имам концерти, бе откровен
Тото Кутуньо. Не искам да ви
лъжа, че харесвам София, про-
сто защото обикновено от лети-
щето отивам в хотела, оттам - в
залата, а после си заминавам,
уточни още любимецът на пуб-
ликата. По време на изявите ми
в България успях да усетя оба-
че, че тук атмосферата е много
добра, а присъстващите в зала-
та са изключително интелигент-
ни, не пропусна да направи
комплимент на феновете у нас
чаровният Тото.

Идеята за концерта на Ал
Бано, Кутуньо и Умберто Тоци се
роди след супер успешните са-
мостоятелни изяви в София на
всеки от тримата, уточни прези-
дентът на “Жокер медиа” Ованес
Мелик-Пашаев. Той смята обаче,
че не е най-интересното кой
първи се е сетил да събере три-
мата на една сцена. Важното е,
че световната премиера на ино-
вативния проект с уникалните
италиански звезди се случва

се развива, ще е страхотно, но
важното е какво правим от днес
за утре, смята Ал Бано. Винаги се
обръщам към себе си с думите да
бъда по-добър - същото бих посъ-
ветвал и младите изпълнители,
разкри носителят на тазгодишна-
та награда за цялостен принос,
връчена му на фестивала “Сан

налното музикално развитие и в
живота. С нашите големи проду-
центи и издатели, които са мно-
го компетентни във всичко, бях-
ме като семейство. Днес не съще-
ствува такъв тип взаимоотноше-
ния, липсва звукозаписна струк-
тура, която да се грижи за мла-
дите таланти. Последните най-
ярки звезди на италианската му-
зика, които се появиха след на-
шата генерация, са Джованоти,
Тициано Феро и... дотук. Вече не
се пишат песни с такъв заряд,
както го правехме ние, изрази
съжалението си Умберто Тоци.
Според него истинските артисти
не са в риалититата, а на улица-
та. Да си представяте Джими Хен-
дрикс в някое телевизионно
шоу?! - риторично попита Тоци.
Той също така откровено споде-

посъветва младите изпълнители
Тото. По думите му талантът
винаги пробива - рано или
късно, но винаги. Ако се задово-
ляваш с направеното, губиш
вкуса към живота и той угасва.
А животът е само един и трябва
да го изживееш на максимума.
Единственото, което не можеш
да преодолееш, е някоя болест.
Усмихвайте се на живота, как-
вото и да се случва, призова
Кутуньо. При последния си кон-
церт в София на 10 април
2011 г. той обеща на всеослу-
шание от сцената в зала 1 на
НДК, че в следващия си живот
ще се ожени за българка. На
въпрос на ДУМА как ще излезе
от ситуацията, след като преди
няколко месеца в интервю за ру-
ска телевизия се зарече да си
вземе съпруга оттам, Тото се по-
шегува, че това е класическата
лъжа на един италианец. Вина-
ги съм обичал Жената - с глав-
на буква, защото вярвам, че е
гръбначният стълб в живота на
мъжа. Тя е по-силната. Ако я
няма, мъжът е мъртъв, направи
философско заключение Куту-
ньо. Той припомни и една своя
песен, в която се разказва за
жени, представяни от петима
момчета. Те говорят за спорт и
за какво ли още не, но винаги
се връщат към представител-
ките на нежния пол. Никога
няма истински да опознаем
жените, заяви Тото Кутуньо под
бурните аплодисменти на жур-
налистите, присъстващи на
уникалната среща с италиан-
ските изпълнители.

Звездните гости, отседнали в
х-л “Даунтаун”, споделиха също,
че от вкусотиите, с които бяха
посрещнати от любезните си
домакини, най-много са хареса-
ли българската шопска салата и
руския борш.

именно в България.
Страхотно е, че ще пеем за-

едно с Умберто и Тото в София,
не скри задоволството си и Ал
Бано. Това е уникален експери-
мент, но и тримата тенори са за-
почнали по подобен начин, с
усмивка уточни изпълнителят. Той
изненада дори звездните си ко-
леги с новината, че вече има
предложения за 8 такива концер-
та във Франция, включително и в
зала “Олимпия”. Ако идеята да
сме на една сцена продължи да

Ремо”. Заради проблеми с гласа
Ал Бано напусна пресконферен-
цията по-рано, за да бъде пре-
гледан от специалист.

Ние сме от генерацията, коя-
то имаше късмета да напише
прекрасни песни, но за съжале-
ние нямаме достойни последо-
ватели, сподели Умберто Тоци.
Той не мисли обаче, че това е
по вина на младите. На новата
генерация липсва онази структу-
ра, която да й помогне със съве-
ти и добри насоки в професио-

ли, че не усеща таланта в попу-
лярните музикални формати.

Тото Кутуньо обаче му възра-
зи, като сподели впечатленията
си от гостуването в украинския
“X Factor”. Таланти има, но никой
не може да гарантира на едно
момче или момиче, което участ-
ва в телевизионно шоу, но няма
опит, че някой утре ще ги из-
стреля на върха и те ще станат
велики. Най-важното е да бъдат
себе си и да не се задоволяват
с онова, което са постигнали,

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА
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Култура
очаквайте

XXI международен кон-
курс за инструменталисти и
композитори “Музиката и
Земята” ще се състои от 22
до 26 април в залата на ги-
гантските кристали в Нацио-
налния музей “Земята и хо-
рата” в София, съобщи БТА.
Целта на конкурса е да им-
пулсира младите творци за
създаване и изпълнение на
музикални произведения,
посветени на Земята и ней-
ното оцеляване. Състезани-
ето дава начало и на изяви-
те в България и в чужбина
на млади таланти с концерти
и турнета, осъществени със
съдействието на членовете
на журито. Тържественият
концерт за откриването е

Възпоминателна
среща за Пеню Пенев

Литературна възпоминател-
на среща за поета Пеню Пенев
ще се състои на 18 април
(четвъртък) от 18 ч. в Руския
к у л т у р н о - и н ф о р м а ц и о н е н
център на ул. “Шипка” 34 в сто-
лицата. Ще бъде представена
книгата на Димо Тодоров за
живота и творчеството на по-
ета от една епоха на градеж и
обновление.

„Клер&Мадам&Соланж”
в Червената къща

“Гала филм”, “Ангелите на Ка-
сиел” и Центърът за култура и
дебати “Червената къща” пред-
ставят днес от 20 ч. в Червена-
та зала на Червената къща
“Клер&Мадам&Соланж” - игра на
Любов и Смърт, по Жан Жьоне.
Спектакъл на актьорите Касиел
Ноа Ашер, Иво Желев и Силвия
Станоева (двамата с награди
“Икар 2013” в категория “Дебют”).
Сценично пространство - Венци-
слав Занков, звуково простран-
ство - Емилиян Гацов-Елби. Вре-
метраенето на спектакъла е
80 мин. Входът е 12/8 лв.

Почина сър
Колин Дейвис

Рекс Ричардсън - виртуозът на
тромпета, свири барок и джаз
Рекс Ричардсън - виртуозът на
тромпета, свири барок и джаз
Рекс Ричардсън - виртуозът на
тромпета, свири барок и джаз
Рекс Ричардсън - виртуозът на
тромпета, свири барок и джаз
Рекс Ричардсън - виртуозът на
тромпета, свири барок и джаз

Прочутият британски дири-
гент сър Колин Дейвис почина на
14 април, съобщиха световните
медии, позовавайки се на инфор-
мация от Лондонския симфони-
чен оркестър. Колин Дейвис при-
ключи жизнения си път на
85-годишна възраст (роден е на
25 септември 1927 г.), след като
кариерата му продължи повече
от 55 години. Още миналата
година диригентът бе с разкла-
тено здраве, особено след
смъртта на неговата съпруга
(през 2010 г.). Неприятният ин-
цидент в Дрезден през май
2012 г., при който той падна от
сцената, възбуди коментари във
връзка със здравословното му
състояние и диригентът бе при-
нуден да отмени по-голямата
част от следващите си ангажи-
менти. В официалното съобще-
ние на оркестъра, който оглавя-
ваше, се казва, че кончината му
е настъпила в неделя вечерта
след кратко боледуване. Лавина
от съболезнования залива сайта
на оркестъра, а музикантите
казват, че ще го запомнят с
“огромна обич и възхищение”,
съобщава Класик ФМ радио. За
музикалния директор на Роял
опера хаус Антонио Папано,
смъртта на маестрото е “огро-
мен удар”. “Имахме общи планове
с него, казва самият той, но по-
важното е, че кончината му
представлява края на една ера...
Топлината и вълнението на не-
говото музициране ще ни лип-
сват ужасно. Той беше гигант и
това е един много тъжен мо-
мент за британската музика”, с
прискърбие казва Папано.

„Музиката и Земята”
пак търси таланти

Конкурсът за инструменталисти и композитори
ще се състои от 22 до 26 април в София

посветен на 22 април - Деня
на Земята. Творби на Хайдн
и Шостакович ще изпълни
Камерен оркестър на Софий-
ската филхармония с дири-
гент Павел Златаров. Солист
е японецът Таро Фунаяма -
пиано.

Галаконцертът на лауре-
атите е на 26 април. В
съпътстващата програма са
майсторски класове на чле-
новете на журито, които ще
изнесат и концерти заедно с
досегашни лауреати - от 23
до 30 април. Началото е
18 ч. Входът е безплатен.

В журито са проф. Шан-
тал Стилиани - пиано, Фран-
ция, проф. Йонгмок Джу -
пиано, Корея, проф. Хидеко

Кобаяши - пиано, Фумие
Фукуи - пиано, Япония, проф.
Лидия Ошавкова - флейта,
Стефан Илиев - композиция,
проф. Румен Байрактаров -
композиция, цигулка, и проф.
Жени Захариева - пиано,
артистична директорка на
конкурса. Участниците са в
три секции - солисти, компо-
зитори и камерни ансамбли.
Те се представят с по две
произведения - виртуозен
етюд или кратка виртуозна
пиеса и пиеса, свързана с
темата за земята и природа-
та. Изпълняват се музикални
премиери за България на
творби от световноизвестни
композитори. Участниците от
чужбина представят произ-

ведения на класически и
съвременни наши автори.

Изпълнения на лауреати-
те се записват на компактди-
скове от поредицата “Зеле-
ните ангели”. Всяка година те
участват с рецитали в
“Български концертни вече-
ри” в Ню Йорк. Наградени
композиции са издадени в
издателство “Henry Lemoine”,
Париж.

Патрон е министърът на
околната среда и водите. Той
връчва голямата награда -
статуетка на ангел, крепящ на
крилете си нашата наранена
планета - израз на основната
идея на конкурса, че духов-
ността ще спаси планетата.
Конкурсът е организиран от
фондацията “Земята и хората”
със съдействието на музея
“Земята и хората”, МОСВ, МК,
Столичната община.

Благотворителен танцово-му-
зикален спектакъл с участие-
то на школи по народни тан-
ци, салса, танго, индийски,
ориенталски и африкански
танци ще се състои днес от

19 ч. в Модерен театър в Со-
фия, научи ДУМА от Вен-
цислав Ненков. Гост
изпълнители ще бъдат в
навечерието на рожде-
ния си ден - Ваня Косто-
ва, Боян Михайлов, Мими
Иванова и Развигор По-

пов, Коцето-Калки, Васил
Петров, Дидо от “Д2”, “Пим-

пам”, Жоро от “Остава”, Ми-
лена Караджова и Асен, Бо-
жидар Пенев, Раул Торрес,

“Памбос кидс”, “Laokoontango”,
Мина Паталенска, Виолета
Вълчева, Елеонора Младенова,
Милена Давидова, Мария и
Принс и клуб по народни тан-
ци “Витоша”. Приходите от би-
лети и дарения ще отидат за
подкрепата на самотни и мно-
годетни майки и бащи, акушер-
ки, медицински сестри, педа-
гози и социални работници,

които да бъдат обучени по
методите за ненасилстве-
на комуникация с деца на
световноизвестния педи-
атър д-р Харви Карп. Той
ще гостува на 1 юни в

София със семинари за ро-
дители и за професионали-

сти. Инициативата е част от
проекта “Най-щастливото дете в
България”, който цели намаля-
ване на насилието към бебетата

и децата в България. В Модерен
театър ще има и базар на ръчно
изработени сладкиши, вегетари-
ански вкусотии и творби. Биле-
тите за проявата са по 10 лева.

родажбата на билети за
среднощната премиера
на “Железният човек 3” у
нас в IMAX и всички кина
Cinema City - на 25 срещу
26 април, започна на
12 т.м. За най-запалени-
те фенове на Тони Старк,
Cinema City организира
киномаратон от 18.30 ч.
същия ден. В него един
след друг ще бъдат про-
жектирани “Железният
човек 2”, “Отмъстителите”
на 3D и в полунощ - нова-
та мегапродукция на Мар-
вел - “Железният човек 3”.
Билетите за маратона и
цялата премиерна седми-
ца на филма също са в
продажба, научи ДУМА
от Стойка Йорданова.
Преди киномаратона, на
20 април, феновете ще
могат да си припомнят и
първия филм “Железният
човек”, който ще бъде
излъчен от 20 ч. по Нова
телевизия.

Навръх рождения си
ден - 4 април, актьорът
Робърт Дауни-младши
посети столицата на
Южна Корея - Сеул,
където даде пресконфе-
ренция, срещна се с по-
читатели и разряза спе-
циално направената за
него триетажна торта с
фигурка на Железният
човек. Два дни по-късно -
на 6 април, турнето
продължи с посещение и

представяне на филма
пред отбрана публи-
ка в храма Тиамиау, в

Забранения град в
Пекин, Китай.

Изпълнителите на главните роли
във филма “Железният човек 3” пред-
ставиха в кино-театър “Октомври” в
Москва 20-минутен откъс от новия
филм, който на 2 май тръгва по екра-
ните в Русия. Руските фенове на фил-
ма устроиха ефектно посрещане на
актьорите. Стотици хора се появиха с
маски на Железният човек и напълни-
ха огромния киносалон, а самият
Робърт Дауни-младши (Тони Старк)
получи уникално изработен шлем на
своя популярен герой с традиционни
руски мотиви, каквито се ползват при

Железният човек пристигна в Москва
Христо СЪБЕВ, Москва изработването на знаменитите мат-

рьошки.
Пресконференцията се състоя в хо-

тел “Метропол”. Най-напред Бен Кинг-
сли разказа за героя, който пресъзда-
ва във филма - Мандарина, враг на
Старк с безгранична власт.

- Трябва да се помни, че всеки не-
годник има мощно чувство на право-
та, те са уверени, че постъпват пра-
вилно. Макар че моят принос в светов-
ното зло е малък, аз винаги помня, че
всеки човек има вътрешна сила, която
оправдава неговите постъпки.

А Робърт Дауни-младши продължи:
- Във филма “Железният човек 3”

има зимна сцена с изкуствен сняг.
Снимките правихме в Северна Каро-
лина, където нощната температура
беше +30 и бяхме облечени с топли
дрехи - представяте ли си как се чув-
ствахме при такава горещина... Тук, в
Русия, няма такъв проблем.

Веднага след пресконференцията
двамата актьори заминаха за хотел
“Риц-Карлтон” за традиционната фо-
тосесия на звездите на покрива. Два-
мата набързо се договориха и пози-
раха, като импровизираха сцени от
филма. Показаха няколко схватки,
също като непримиримите врагове,
чиито образи пресъздават.

Звезди пеят и
танцуват срещу
насилието към деца

Билетите за българската
премиера вече са в продажба

Сър Бен Кингсли
и Робърт Дауни-
младши по време
на фотосесията
на покрива на
“Риц-Карлтон”
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ад страната днес ще бъде предимно слънче-
во с временни увеличения на облачността.
Без валежи. В Източна България ще
продължи да духа север-североизточен

вятър, вече умерен, а до края на деня още ще
отслабне. Сутрешните температури ще са по-ниски
в сравнение с предишните дни - минималните меж-
ду 2o и 7o, в София - около 3o. Дневните ще се
повишат и ще достигнат 14o-19o, в София - около
15o. Атмосферното налягане ще се задържи по-ви-
соко от средното за месец април. Над планините
ще има разкъсана облачност, намаляваща и до
слънчево. Силният североизточен вятър малко ще
отслабне, за кратко ще бъде от север. Максимална
температура на 1200 метра - около 8o, на 2000 ме-
тра 1-2 градуса над нулата. Над Черноморието ще
преобладава слънчево време. Ще остане ветрови-
то, но вече вятърът ще е умерен, от север-северо-
изток, а до края на деня съвсем ще отслабне.
Максимални температури между 11o и 16o. Темпе-
ратурата на морската вода е около 9o. Вълнението
на морето ще бъде 3-4 бала.

Н Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1,49987

GBP
2,29625

CHF
1,60314

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

В четвъртък на места все още ще има прева-В четвъртък на места все още ще има прева-В четвъртък на места все още ще има прева-В четвъртък на места все още ще има прева-В четвъртък на места все още ще има прева-
лявания, но те постепенно ще спират и надлявания, но те постепенно ще спират и надлявания, но те постепенно ще спират и надлявания, но те постепенно ще спират и надлявания, но те постепенно ще спират и над
страната ще се установи слънчево веме. Презстраната ще се установи слънчево веме. Презстраната ще се установи слънчево веме. Презстраната ще се установи слънчево веме. Презстраната ще се установи слънчево веме. През
втория ден температурите ще се повишат свтория ден температурите ще се повишат свтория ден температурите ще се повишат свтория ден температурите ще се повишат свтория ден температурите ще се повишат с
още градус два.още градус два.още градус два.още градус два.още градус два.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

15°/16°15°/16°15°/16°15°/16°15°/16°

18       19
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

16°/17°16°/17°16°/17°16°/17°16°/17°

“≈À≈÷
ÕÓ‚ÓÚÓ ‚Ë ÔË‚ÎË-
˜‡ Ë Í‡ÚÓ ıÓ‡ Ì‡
ÔÓ„ÂÒ‡ ˘Â ÒÂ
ÒÚÂÏËÚÂ ‰‡ „Ó ÔË-

Œ¬≈Õ
»Ï‡ÈÍË ÔÓÙÂÒËÓ-
Ì‡ÎÌÓ ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ
Í˙Ï ÔÓ·ÎÂÏËÚÂ,
Ò˙Á‰‡‚‡ÚÂ ‰Ó·Ó

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ŸÂ ÔÓÒÚË„ÌÂÚÂ Â-
ÁÛÎÚ‡ÚËÚÂ, Ò ÍÓËÚÓ
˘Â ËÁÌÂÌ‡‰‡ÚÂ Ë
Ò‡ÏËÚÂ ÒÂ·Â ÒË.

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ŸÂ ‚Ë Á‡ÌËÏ‡‚‡Ú
Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌË Ë ÒÂ-
ÏÂÈÌË ÔÓ·ÎÂÏË Ë
˘Â Ú̇ ÒËÚÂ Ú̌ ıÌÓÚÓ

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ŸÂ ‚Ë Á‡ÌËÏ‡‚‡Ú
‚˙ÔÓÒË, ÔˇÍÓ
Ò‚˙Á‡ÌË Ò˙Ò Ò‡ÏË-
ÚÂ ‚‡Ò. »ÁÏÂÊ‰Û Ú̌ ı

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
—ÔÓ‰ÂÎÂÌËÚÂ ÔÓ-
·ÎÂÏË ˘Â Ì‡ÏÂˇÚ
·˙ÁÓ Â¯ÂÌËˇÚ‡ ÒË
ÌÂ Ë ·ÂÁ ÔÓÏÓ˘Ú‡

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
”‚ÂÂÌË ÒÚÂ ‚
ÒÂ·Â ÒË Ë ‚ÒË˜ÍÓ
ÓÌÓ‚‡, Ò ÍÓÂÚÓ ÒÂ
Á‡ÌËÏ‡‚‡ÚÂ. “Ó‚‡

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
¬ ‡ÁÏËÒÎË Á‡ ÊË-
‚ÓÚ‡ ‚Ë Ë ‰Û„ËÚÂ ‚
ÌÂ„Ó ˘Â ÔÂÏËÌÂ
ÔÓ-„ÓÎˇÏ‡Ú‡ ˜‡ÒÚ

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ƒÓÒÚ‡ ÌÂ˘‡ Ò‡ ‚Ë
ÒÂ Ì‡ÚÛÔ‡ÎË ÔÂÁ
Ò Â ‰ Ï Ë ˆ ‡ Ú ‡ .
œÓÚ˙ÒÂÚÂ ÒË ÔÓ-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
«‡Ô‡ÁÂÚÂ ‰Ó·Ó-
ÚÓ ÒË ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ
Í˙Ï Ò‚ÂÚ‡ Ë ˘Â
ÔÓÎÛ˜ËÚÂ ‚ Á‡Ïˇ-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

‚ÔÂ˜‡ÚÎÂÌËÂ Á‡ ÒÂ·Â ÒË Ë ÚÓ‚‡
‚Ë Í‡‡ ‰‡ ÒÂ ÒÚ‡‡ÂÚÂ.

Â¯‡‚‡ÌÂ. —ÎÛÊÂ·ÌËÚÂ Á‡‰‡˜Ë
˘Â ÔËÚËÒÌ‡Ú ÌˇÍÓË ÓÚ ‚‡Ò.

Ò‡ ÔÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌËÚÂ ÚÂÏË Ë
Ô‡ÚÌ¸ÓÒÍËÚÂ ‚Á‡ËÏÓÓÚÌÓ¯ÂÌË .̌

Â ÔÂ‰ÔÓÒÚ‡‚Í‡ Á‡ ÛÒÔÂı, ÍÓÈ-
ÚÓ ÔÂ‰ÒÚÓË.

ÓÚ ‰ÂÌ  ̌ ‚Ë. “˙ÒËÚÂ ı‡ÏÓÌËˇ
‚˙‚ ‚ÒË˜ÍÓ.

¬ÒË˜ÍÓ, ÍÓÂÚÓ ·ËıÚÂ ÊÂÎ‡ÎË,
ÏÓÊÂÚÂ ‰‡ „Ó ËÏ‡ÚÂ.

Ì‡ ‚ÂÂÌ ÔËˇÚÂÎ. ÕÓ ÌÂ ÒÂ
‡Ì„‡ÊË‡ÈÚÂ Ò ÏÌÓ„Ó Á‡‰‡˜Ë.

ÏÓ˘ÌËˆË, ÌÂ ÒÂ Ì‡„˙·‚‡ÈÚÂ Ò
‚ÒË˜ÍÓ Ò‡ÏË.

Ì‡ ÛÒÍÓÂÌÓ ÔË‰‚ËÊ‚‡ÌÂ
Í˙Ï ˆÂÎÚ‡ ÒË.

¬ŒƒŒÀ≈…
¬‰˙ıÌÓ‚ÂÌË ÓÚ Î˛-
·Ó‚Ú‡ Ì‡ ˜Ó‚ÂÍ‡,
ÍÓ„ÓÚÓ Ó·Ë˜‡ÚÂ,
˘Â ‡·ÓÚËÚÂ Ë ˘Â

Ì‡‰ı‚˙ÎËÚÂ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌËÚÂ ÒË
Ó˜‡Í‚‡ÌËˇ.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
07.35 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË

ËÁ·ÓË 2013
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
09.05 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË

ËÁ·ÓË 2013
09.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
11.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.20 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË 2013
12.25 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
12.55 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/
13.55 —ÂÌ “ÓÔÂ - /265 ÂÔËÁÓ‰/
15.05  ÓÌ˙ ÔÓ‰ ÔËÍËÚËÂ - Ú‚

ÙËÎÏ /19 ÂÔËÁÓ‰/
15.45 ƒÌÂÒ Ë ÛÚÂ/Ô/
15.55 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË 2013
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 –ÂÚÓ ÒÎÂ‰Ó·Â‰: ìflÈˆÂÚÓî
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/3155 ÂÔËÁÓ‰/
17.25 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË 201
17.30 —ÚÛ‰ËÓ ‘ÛÚ·ÓÎ
17.45 ‘ÛÚ·ÓÎ: ìÀÂ‚ÒÍËî - ìÀÓÍÓ-

ÏÓÚË‚î/—Ù/, ÔÓÎÛÙËÌ‡ÎÌ‡
ÒÂ˘‡ ÓÚ ÚÛÌË‡ Á‡  ÛÔ‡-
Ú‡ Ì‡ ¡˙Î„‡Ë  ̌ - ÔˇÍÓ

19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
20.50 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË 2013
21.00 ÿÂÎÓÍ: ì—Í‡Ì‰‡Î ‚ ¡ÂÎ„‡-

‚Ëˇî - /1 ÂÔËÁÓ‰,
21.55 ¬ËÊ ¡Ë¡Ë—Ë - ‰ÓÍ. ÔÓ-

Â‰Ëˆ‡
22.25 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË 2013
22.30 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË 2013
23.15 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË

0 5 . 4 0
ìœÂÒÚ˙ÔÎÂ-
ÌËˇ Ë ÒÚ‡-
ÒÚËî /Ô./ -
Ò Â  Ë ‡ Î ,

ÂÔ. 27
06.30 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìƒË‚Ó Ò˙ˆÂî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 37
15.00 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 59
16.00 ìœÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇ Ë ÒÚ‡Ò-

ÚËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 28
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘Ë ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë
ƒËÏËÚ˙ ÷ÓÌÂ‚

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡Î-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ìŒ„ÎÂ‰‡ÎÂÌ Ò‚ˇÚî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 54

21.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂÁÓÌ 5, ÂÔ. 6

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â-
˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ì¡ÂÁ ÔÛÍÌ‡Ú‡ Ô‡‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 6

00.00 ìœ‡‰Ì‡Î‡ ÓÚ ÌÂ·ÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 8

01.00 ì ÓÒÚËî - Ò. 4, ÂÔ. 9
02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 4 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ì ÓÏËÒ‡ –ÂÍÒî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 9 ÒÂÁÓÌ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡: “Ë

ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡î - Ú‚ ¯ÓÛ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì ‡ÚÓ ‰‚Â Í‡ÔÍË ‚Ó‰‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
23.00 ì’‡‚‡È 5-0î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ,

2 ÒÂÁÓÌ
00.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
00.15 ìŒÒÏÓ ˜Û‚ÒÚ‚Óî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 5 ÒÂÁÓÌ
01.15 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/
01.45 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡: “Ë

ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡î - Ú‚ ¯ÓÛ /Ô/
03.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 4 ÒÂÁÓÌ /Ô/

 Œ«»–Œ√
Œ„‡ÌË˜ÂÚÂ ÙËÁË-
˜ÂÒÍÓÚÓ Ì‡ÚÓ‚‡-
‚‡ÌÂ, Ì‡·ÎÂ„ÌÂÚÂ
Ì‡ ËÌÚÂÎÂÍÚÛ‡ÎÌÓ-

ÚÓ. ƒÌÂÒ Â Ë‰Â‡ÎÂÌ ‰ÂÌ ‰‡
Ì‡‚‡ÍÒ‡ÚÂ ÔÓÔÛÒÌ‡ÚÓÚÓ.

05.00 ÕÓ‚ËÌË
0 5 . 0 5  ì ƒ Ó ·  Ó

ÛÚÓî
08.00 ÕÓ‚ËÌË
0 8 . 1 5  ì ƒ Ó ·  Ó

ÛÚÓî

ÎÓÊËÚÂ Ì‡ Ô‡ÍÚËÍ‡. ÕÂ ÒÂ ÓÚÍ‡Á-
‚‡ÈÚÂ ÌËÚÓ Á‡ ÏË„.

09.00 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
09.30 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚-

ÌÓî
1 0 . 2 5  ì ƒ ‡   ‡ Á · Â  Â ¯ .  ƒ ‡

ÔÓÒÚË¯î
11.00 ÕÓ‚ËÌË
11.15 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
12.10  —ÂË‡Î :  ì“˙„Ó‚ÒÍË

ˆÂÌÚ˙î
13.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
13.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
14.00 ÕÓ‚ËÌË
14 .20  ì ÂÔÍÓ  Á‰‡‚Âî  Ò

√ÂÌ‡‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚
1 5 . 1 5  ì ƒ Ó Í ‡ Ú Ó  Ó ˘ Â  Ì Â  Â

Í˙ÒÌÓî
16.05 ì»ÒÍ‡Ï ‡Á‚Ó‰î
17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË
1 7 . 4 0  ì ƒ ‡   ‡ Á · Â  Â ¯ .  ƒ ‡

ÔÓÒÚË¯î
18.10  ì’‡È‰Â  ‰‡  ÒÂ  ÓÊÂ-

ÌËÏî
19.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
20 .00  ¬ÂÏÂ
20.30  —ÂË‡Î :  ìÀ˛·Ó‚ Á‡

Î˛·Ó‚î
22.20 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ  ”„‡ÌÚî
23.00 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
23.15 —ÂË‡Î:  ì“ÓÂÌ ÊË-

‚ÓÚî
00.05 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
01 .00  ì’‡È‰Â  ‰‡  ÒÂ  ÓÊÂ-

ÌËÏî
01.50 ì»ÒÍ‡Ï ‡Á‚Ó‰î
02.40 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ  ”„‡ÌÚî
03.10  —ÂË‡Î :  ì“˙„Ó‚ÒÍË

ˆÂÌÚ˙î
04.00 ÕÓ‚ËÌË
04.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
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- Скъпи, пожелай ми нещо
хубаво за през нощта.

- Бон апети!

АНГЕЛИНА СЛАВОВА, актриса
АННА ТУЗСУЗОВА, художничка
АННА ЦОЛОВА, тв водеща
Доц. ВАЛЕНТИН КУЛЕВ, художник
ВЕНЦЕСЛАВ ДИМИТРОВ, икономист
КАМЕН АЛИПИЕВ, спортен журналист
ЛИЛЯНА СТЕФАНОВА, поетеса
МАРТИН ГЯУРОВ, актьор
Проф. д.ик.н. НАНСЕН БЕХАР,
икономист
ЯНИЦА НЕШЕВА, оперна певица

www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

17
Св. преподобни Симе-

он в Персида (Симеон Персидски, IV век)

Преподобният Симеон бил убеждаван
да се отрече от Христа и да се поклони
на слънцето, както правели жителите
езичници в Персия. Обещавали му голя-
ма награда, ако изпълни волята на вла-
детеля, а в случай на непослушание бил
заплашван, че всички християни в цар-
ството ще бъдат избити. След като мно-
зина пострадали пред очите на Симеон,
и той преклонил главата си, като бил
посечен с меч.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÊÊÊÊÀÀÀÀÀËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐ

Български звезди
с общ джаз концерт
Български звезди
с общ джаз концерт
Български звезди
с общ джаз концерт
Български звезди
с общ джаз концерт
Български звезди
с общ джаз концерт

алки и големи
яйца уникати ще
бъдат продадени
на търг по време
на благотворите-
лен великденски

EДНОМЕТРОВИ ЯЙЦА
се продават на търг
Деца помагат на деца в благотворителната кампания
„Сподели доброто”, чийто патрон е Тити Папазов

лите стиропорени модели
чрез няколко различни тех-
ники - като декорация с фа-
садна мазилка, украса от
прежда, декупаж, облицова-
не с метал и с плат, иконо-
пис, при който е използвана
златна боя за икони, и др.

В благородната инициати-
ва “Сподели доброто” тради-
ционно се включиха и възпи-
таници от училищата и дет-
ските градини в район “Сер-
дика” в София, за което съдей-
ства кметът му Тодор Кръстев.
През март малчуганите изра-
ботиха мартенички и картич-
ки, които бяха продадени
благотворително в подкрепа
на тазгодишните абитуриен-
ти от домовете за деца, ли-
шени от родителски грижи.
И тъй като събраните средст-
ва не бяха достатъчни, за да
подпомогнат всички завър-

шващи ученици от домовете,
благотворителната инициати-
ва продължава.

В настоящата кампания
дечицата отново вложиха
много усърдие, изобретател-
ност, талант и желание в ук-
расяването на малките стиро-
порени яйца, с които ще по-
могнат на младежите, които
вече няма да бъдат под опе-
ката на държавата и ще тряб-
ва да поемат сами по своя път
в живота.

“Децата помагат на деца,
изразявайки таланта си. Това
е чудесен начин да научим
подрастващите да правят
нещо хубаво за други хора.
Фондацията пък се стреми да
популяризира различни твор-
ци и така всички ние споделя-
ме различни добри каузи”,
уточни Ива Владимирова, на-
стоятел на “Сподели доброто”.

“Много се надявам кампа-
нията ни да успее да събере
средства навреме, за да по-
могнем на всички абитуриен-
ти, израснали в домове”, спо-
дели Тити Папазов.

М
бал, организиран от фондация
“Сподели доброто”, съвместно
с Виза клуб. Тити Папазов е
патрон на благотворителната
инициатива, която е в полза
на абитуриентите випуск 2013
от домовете за деца, лишени
от родителски грижи, от цяла-
та страна.

Еднометрови и половин-
метрови великденски яйца
красят централното фоайе на
Сити център София. Експона-
тите са дело на различни
артисти, художници и при-
ложници, които безвъзмезд-
но създадоха истински про-
изведения на изкуството.
Творците преобразиха семп-

илетите за концерта на финландските дет
метъл легенди “Children of Bodom”
(Чилдрън ъв Бодъм) вече са пуснати в
продажба, съобщи за ДУМА Павел Атана-
сов от Loud Concerts. Алекси Лайхо и ком-
пания ще се срещнат отново с български-
те си фенове на 13 ноември (сряда) в зала
“Универсиада”. Пропуските за събитието
може да се купят ексклузивно в мрежата
на Ticketstream в цялата страна и онлайн.
Първите 100 билета са на специална про-
моционална цена от 35 лв. След изчерп-
ване на количествата пропуските ще се
продават по 40 лв., а в деня на концерта,
както и на място ще струват 50 лв.

Музикантите от “Children of Bodom” ще
пристигнат в София по покана на Phoenix
Entertainment, със съдействието на Loud
Concerts. Концертът в българската столица
е част от предстоящото турне на групата
“Halo Of Blood Over Europe 2013” в подкрепа
на дългоочаквания си осми студиен албум
“Halo Of Blood”, чиято премиера ще бъде в
началото на лятото. В метъл празника ще
се включат и специални гости, детайли за
които ще бъдат разкрити скоро.

рганизаторите на “ReporTeen
2013” от Центъра за образовател-
ни инициативи тръгнаха по учили-
щата на страната. Те ще дискути-

Уникална сграда с водорасли построиха в Хам-
бург. В слънчево време панелите от микроорга-
низми ще защитават къщата от излишната свет-
лина. Плановете за изграждане на концептуална-
та сграда BIQ house бяха обявени миналата
година, като бе планирано къщата да се издигне
на изложбата International Building Exhibition в
Хановер тази пролет. Необичайната сграда дейст-
вително е построена. Тя се отличава с това, че
фасадата й е снабдена с “прозорци” от водорас-
ли. Те ще се използват като биогориво, съобщи
Design Boom.
BIQ house е съвместен проект на няколко фирми.
Обектът е изграден от австрийската компания
Splitterwerk в сътрудничество с Arup, Colt
International и Strategic Science Consult of Germany.

Бени Андершон и
Бьорн Улвеус - бившите
членове на световноизве-
стната група “АББА”, ще
напишат химн за тазго-
дишния конкурс “Еврови-
зия”, информираха орга-
низаторите на проявата.
Двамата работели с
шведския диджей и про-
дуцент Ависи по тематич-
ната песен за събитието,
което ще се състои в Мал-
мьо. Композицията “We
Write the Story” ще бъде
изпълнена за първи път в

„REPORTEEN 2013”
ТРЪГНА НА ТУРНЕ

Пуснаха билетите за
финландските метъли

Б

„СЪБУДЕТЕ СТЕНИТЕ СИ!”
С ФРЕНСКИ ШАНСОНИ И
ЖИВОПИСНИ ИНТЕРПРЕТАЦИИ

Ч
Четвъртото издание

на проекта “Събудете
стените си!” ще пока-
же интерпретациите
на български художни-
ци по произведения на
световноизвестни ав-
тори. Галерията на Арт
рентал в Софарма шо-
пинг център ще се
превърне днес от 19 ч.
в бохемски квартал от
Париж. От Wonderland
Events са се постара-
ли декори и атмосфе-
ра тип “Мулен руж” да
разчупят обичайното
пространство. Худож-

ниците, включили се в
проекта, са Георги Ян-
чев-Графа, Пламен
Господинов, Любомир
Кацаров, Иван Русев,
Веселин Вакрилов,
Стоян Павлов, Силвия
Павлова, Аменун Же-
нева, Илиана Иванова,
Симеон Халачев,
Петър Чиновски, Симе-
он Кръстев и Алек-
сандър Константинов,
научи ДУМА от Мире-
ла Караджова.

Специалната изне-
нада на вечерта ще
бъде коктейлът от

френски шансони, под-
несен от трио Ginger
Groove, сформирано
преди година, но успя-
ло да привлече много-
бройни фенове на аку-
стичната музика. Пи-
кантната комбинация
от суинг, акустичен поп
и модерна боса нова се
превръща в запазена
марка на групата. Пре-
чупени през ярка инди-
видуалност, тези стило-
ве се обединяват в спе-
цифичния “джинджър”
звук. За себе си музи-
кантите казват, че са
пристрастени към джа-
за, вдъхновени от боса
нова и изкушени от
възможността да при-
дават различно джази
звучене на музиката.
Групата има зад себе
си редица участия в
фестивали, концерти и
редовни изяви на со-
фийската клубна сцена.

Почитателите на
френските шансони
могат да се запознаят
отблизо с Ginger
Groove днес в Тауърс
галери при вход свобо-
ден, а в петък, 19 ап-
рил, ще имат възмож-
ност да чуят целия
концерт “Музика под
небето на Париж” в
“Студио 5”.С
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Бивши членове на „АББА”
с химн за „Евровизия”

началото на големия фи-
нал на 18 май.

Швеция ще бъде дома-
кин на конкурса за пети
път, след като поп певи-
цата Лорийн спечели ми-
налата година с песента
си “Еуфория”.

“Много сме щастливи
да обявим, че Бени, Бьорн
и Ависи приеха да компо-
зират уникално музикално
парче за песенния конкурс
“Евровизия 2013”, съобщи
изпълнителният проду-
цент Мартин Остердал.

“АББА” е най-успешна-
та група, излязла от кон-
курса, след като печели
“Евровизия” с песента
“Waterloo” през 1974 г.

Това е първата победа за
Швеция на музикалната
надпревара и началото на
възхода на легендарния
квартет по света.

Сграда с водорасли
издигната в Хамбург

О
рат с младите хора темата на конкурса
за късометражно кино през тази година
- “Толерантността е...”, и ще им дават
съвети и ноухау за снимането на филми
в избрания формат - с продължителност
до 3 минути. В залата на Гимназия с пре-
подаване на английски език “Гео Милев”
в Бургас от “ReporTeen” ще гостуват днес,
17 април, от 11 ч. На следващия ден
срещата ще е в залата на ГПЧЕ “Ромен
Ролан”, Стара Загора, от 12.30 ч.

“ReporТeen” насърчава тийнейджъри-
те да споделят чрез кратки клипове своя
опит и идеи като реални носители на
позитивното мислене и иновациите. Из-
ключителното изискване на конкурса е
всяко видео да бъде позитивно.

Първите участници в инициативата
вече представиха своите проекти. Това
са Юзлем Мустафа, Хатидже Уручева и
Фатме Исмаилова. Техните филми може
да се видят на http://reporteen.bg/vote.
Всички тийнейджъри на възраст между
13 и 19 години имат шанса да изпробват
своите сили като режисьори на късомет-
ражно кино в конкурса. Филмчетата тряб-
ва да бъдат изпращани на сайта
www.reporteen.bg до 20 май.

Children of Bodom

Ginger Groove

Бени
Андершон

и Бьорн
Улвеус
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Памет

К

овите български
“историци” Йордан-
ка Бибина, Антон
Георгиев и Божи-
дар Алексиев в
книгата си “Турците

“... Гиганти тръгнале по купищата и събират
мъниста, за да нанижат наниз слава на майка си, а
пигмеи се покачиле на необозрими конкили и посягат
с своите къси умове да уловят месеца за рогата!”

(Из писмо на Христо Ботев до Тодор Пейов)

Вяра ДЯНКОВА отнети от родителите им и
възпитавани в духа на мюсюл-
манското учение! Правомерно
е Баташкото клане (отречено
през ХХ век от европейски уче-
ни) с 30 000 убити български
деца, жени, мъже, старци!

Априлското въстание бе
подготвено от цялостното раз-
витие на националноосвободи-
телното движение и беше не-
гова най-ярка изява. То дойде
като резултат от дългогодиш-
ната революционна дейност,
организаторски талант и ре-
волюционно-демократичната
идеология на такива бележи-
ти българи като Раковски, Лев-
ски, Каравелов, Ботев и още
много други техни съратници,
които пробудиха и утвърдиха
националното самосъзнание
на народа, въодушевиха го и
го вдигнаха на борба.

Из писмо на Апостола до

Филип Тотю в Одеса. Март
1871 г.:

“...Приятелю и брате Фили-
пе! Ние, дейците, сме си посве-
тили живота за отечеството, да
работим за толкова милиона
народ... Историята ни няма да
прикачи заслугите другиму...
Щял да дойде някой си, по ня-
какво вишегласие, право или
криво, да ми вземе онова, кое-
то съм заслужил. Да му е про-
сто. Аз съм се обещал на оте-
чеството като жертва за осво-
бождението, а не да бъда кой
знае какъв. Това е презряно от
човещината за глупаво и най-
просто нещо. Какво искам по-
вече, като гледам отечеството
си, че ми е свободно. Такова
нали е предначертанието днес
за него. Не да видя себе си на
голям чин, но да умра, братко...
Това трябва на всеки работник
български, да даваме такова
предначертание. И тогава ра-
ботата ни ще свети и Българ-
ско ще гърми най-бляскаво като
едничка държава в цяла Евро-
па... Да бъдем до край в едино-
мислие.

С вас единоборний В. Лев-
ски”

В писмо до родолюбив
българин във Влашко от
6.Х.1871 г. пише:

“...Роби сме и ние българи-
те. В нашата татковина върлу-
ват турски золумляри и яниче-
ри. Нашите долини ечат от роб-
ски ехтения и въздишки. Но и
ние търсим случай да разкъса-

мо робските вериги, да изгони-
ме далече от земята си турски-
те кеседжии, да подигнеме и
съградиме храм на правата
свобода и да дадем всекиму
своето.

От никого, странаго, нищо
не се надяваме. Никому за нищо
не се молим. Всичко се състои
според нас в нашите задружни
сили. Против тях не може про-
тивостоя и най-силната стихия.

Защото туй дело е дело за
народното освобождение. Дело
българско.”

Из дописка до в. “Свобода”
от 28 януари 1871 г.:

“Ние досега очаквахме от
европейските сили помощ и
поддръжка; но праговете на
консулатат се обливат всеки ден
с кървави сълзи, а нашето по-
ложение става по-тежко и по-
тежко: отникъде никаква помощ.
Но още по-горчиво ни става на
сърцето, когато видиме, че тия
хора, от които ние очаквахме
помощ и спасение, са станали
днес Алипашови учители и Фа-
зилпашови хазантари и възпи-
тават нови вълци за Христовото
стадо!...

Ние се вече уверихме, че
европейската ингелизка циви-
лизация, човеческите немски
идеи, християнските пропове-
ди на протестантите и пр. са
нищо друго освен “стани куме,
да седна...”

Из писмо до Любен Караве-
лов от 30.Х.1872 г.:

“...Времето е в нас и ние сме

в времето. То нас обръща и ние
него обръщаме...”

Такива думи, с такова
съдържание може да каже
само една истински човешка
личност като Апостола: скро-
мен, честен, добродушен, с
благородно сърце, неустрашим
и смел до безумие, добър по-
знавач на народа и условията,
вещ организатор, сладкодумен
и убедителен оратор, делови и
разпален бунтовник срещу по-
тисниците на народа. Той вяр-
ваше в успеха на организира-
ното общо въстание, затова в
три години време обходи цяла-
та страна от Дунав до Родопи-
те, от Сърбия до Черно море и
покри робската тогава земя с
двеста революционни комите-
ти с родолюбиви българи. За-
това всяко поколение след
него трябва да гради живот
такъв, за какъвто Левски рабо-
ти, бори се и загина. Това ще
зависи от всички българи, сти-
га да сме усърдни, съзнателни
и добри негови последователи
на всяка стъпка, във всяка ра-
бота, в личния или обществен
живот.

И само този, който знае и
почита отминалата истина на
своя народ, ще може по-леко
да прекрачи в мечтаното си
бъдеще! Ето защо в името на
тази истина трябва да проучва-
ме значението й в съзнанието
на човека тогава и сега, като я
потърсим в делата на
безсмъртните.

Н
в България” откриват,  че
“присъствието” на Османска-
та империя е било истинска
благодат за българите цели
петстотин години!

За тях обаче е правомерно
насилственото потурчване на
100 хиляди български христия-
ни да приемат мюсюлманската
вяра от турските поробители по
време на робството - това са
ПОМАЦИТЕ от Родопския край
и Северна България! Право-
мерно е създаването на ЕНИ-
ЧАРИТЕ - новата турска войска,
събирана изключително от
българските християнски деца,

Китното градче Клисура е закътано в
пазвите на Средна Стара планина, къде-
то река Стряма тръгва на Изток. Запази-
ло се е едно предание, според което
някога това градче се намирало на око-
ло 4 км в местността “Старата клисура”
или “Селището”. Османлиите преселили
жителите на някогашното селище на това
място, за да охраняват прохода. В източ-
ниците се съобщава, че по големите
пасища са пасяли над 50 000-60 000
овце, кози и едър рогат добитък. Трудо-
любивите клисурци годишно произвеж-
дали по 130 аршина шаяк, шиели дрехи.
Годишно търговците тръгвали из преде-
лите на османската империя с 20 керва-
на по 15-30 коли, натоварени със стока.
През 1856 се открива мъжкото, а през
1857 женското класно училище. През
1869-а се създава и читалището. Тук
работи известният български просвети-
тел и родолюбец Христо Г. Данов.

Не случайно апостолите на 4-ти ре-
волюционен окръг Панайот Волов и Ге-
орги Бенковски се отправят към това
будно селище, пристигат още на 15 яну-
ари 1876 г. и основават таен революци-
онен комитет. Източниците съобщават, че
в състава на комитета влизат млади буд-
ни младежи патриоти; Петър Павурджи-
ев, Хр. П. Попов, Хр. Г. Труфчев, Стоян
Почеков и Хр. Драганов. Не след дълго в
комитета се включват и завърнали се
младежи от революционната емиграция:
Никола и Харалампи Караджови, Филип
и Григор поп Божкови, Андон Балтов,
Власаки Иванов и др. Започва активна

Пустите клисурци...
Д-р Богомил КОЛЕВ пропаганда и трескава подготовка за

въстанието. В народното дело се включ-
ва почти цялото население на Клисура.
Клисурци участват в работите на първо-
то Велико народно събрание в Оборище
чрез своите делегати Никола Караджов
и Антон Балтов - влиятелни и уважавани
младежи. Никола Караджов е избран за
член на комисията, натоварена да съста-
ви плана на въстанието и възванието към
българите.

Преждевременното избухване на
въстанието поради предателство на де-
легата от село Балдово Ненко Терзий-
ски, който издава решенията на събра-
нието на османлиите, заварва Никола
Караджов в Копривщица. Той е свидетел
на събитията, свързани с избухването на
въстанието, атаката на конака, възторга
и опиянението на копривщенци от жаду-
ваната свобода. Той е първият делегат от
събранието в Оборище, който се подпи-
сва под текста на “кървавото писмо” на Т.
Каблешков. Веднага тръгва за Клисура.
Пристигнал в дома си, още от вратата
той извиква;” Майко, жено, елате да ви
прегърна. Днес е свят и най-големия ден
за българския народ. Видях как досега
мирният народ дигна ръка да се бие про-
тив многовековния народен враг, видях
как се проля вражеска кръв. Минутите са
усилни и славни и колкото по-крепко и
по-горещо ви прегърна, толкова по-скъп
спомен ще остане от този свят. Приготве-
те се за големи изпитания. Жребият е
вече хвърлен. Ако злата съдба не ми
позволи да изляза жив из великата бор-
ба, която се захваща, погрижете се да
ме замести това малко дете. Не плачете,

ако умра, не ще умра само аз. Делото е
велико и иска много жертви...” След това
отива в училището и обявява въстанието
за избухнало. Когато влиза сред насъ-
бралото се множество, запява с пълен
глас широко популярната днес револю-
ционна песен: “Боят настана, тупкат сърца
ни”. Веднага след събранието е сформи-
ран военен съвет от 11 души с председа-
тел Н. Караджов. Въстаниците от Клису-
ра първи последват своите братя от Ко-
привщица. Около 300 души предани на
делотo патриоти се зaемат с организа-
цията на отбраната на града. От 20 до 25
април клисурските въстаници изживяват
възторга и опиянението от свободата,
както в столицата на въстанието Панагю-
рище и други въстанали селища в 4-ти
революционен окръг. На огневата пози-
ция в “Зли дол” е разположена батарея-
та от черешови топчета. Взема се реше-
ние за изпробване на оръдията. Иван
Танков - с прозвището Боримечката, с
висок гърлест глас предупреждава жите-
лите на Клисура, че топчето ще пукне
(за да не се изплашат жените и дечурли-

гата). В същото време в Карлово Тусун
бей събира и организира своите пълчи-
ща от башибозуци и на 26 април се
насочва към Клисура. Зашитниците на
града изпращат куриери до Копривщица
да искат подкрепления. Към обяд Тусун
бей организира своите сили за среща с
въстаниците от “Зли дол”. Въстаниците
откриват огън. Близо час и половина
продължава ожесточеното неравностой-
но сражение, както по отношение на
живата сила, така и по качеството на
въоръжението. Гордите и смели клисур-
ци проявяват върхов нечуван героизъм,
чест и достоинство. Източниците събща-
ват за героизма на една жена - Цана
Козинарова. Мъжът й е на бойните пози-
ции на “Зли дол”. Тя е без оръжие, но е
запомнила неговата заръка - да не се
предава жива в ръцете на османлиите.
Башибозуците се насочват към нейната
къща. Като лъвица тя е събрала край себе
си четирите си невръстни дечица, а те,
изплашени и в плач, се притискат в сво-
ята закрилница. А гордата българка със
сълзи на очи, подобно на Кочо Чисте-
менски, милвайки и целувайки за после-
ден път свидните си рожби, едно по едно
ги пуска в кладенеца. Накрая с най-мал-
кото - пеленачето, притиснала го до
гърдите си, скача в студените и дълбоки
води на кладенеца... Всички останали в
селището били посечени живи по най-
жесток и зверски, неприсъщ на човеци
варварски начин. Клисура с всичките
нейни 300 къщи е изпепелена и разру-
шена до основи. Клисура е подходящо
място за туризъм и за уроци по родолю-
бие за всички възрасти. Всяка година на
1 май в града се чества годишнината от
избухването на Априлското въстание с
концерт-заря и възпроизвеждане на бит-
ката при “Зли дол”.

Паметникът на Боримечката

Да уловят
месеца за
рогата...

Да уловят
месеца за
рогата...

Да уловят
месеца за
рогата...

Да уловят
месеца за
рогата...

Да уловят
месеца за
рогата...



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

22 СРЯДА 17 АПРИЛ 2013

Губивреме



23 СРЯДА 17 АПРИЛ 2013

Спорт www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

гледайте

ФУТБОЛ

ПО БНТ 1 И
БНТ СВЯТ

КУПА
БЪЛГАРИЯ

17.45 Левски
- Локо Сф

ПО НОВА СПОРТ
21.45 Уест Хем -
Манчестър Юн

ПО ДИЕМА
22.00 Фулъм - Челси

ПО НЮЗ 7
21.45 Интер - Рома
ПО ЕВРОСПОРТ 2

Купа на Африка (до 17 г)
18:00 Кот д’Ивоар - Нигерия

21.30 Гана - Конго

кратки

XXIII Í˙„, Ò˙·ÓÚ‡, 15.00 ˜: ÀËÚÂÍÒ - ÀÂ‚ÒÍË
(T¬7); 17:00 ˜: ¡ÓÚÂ‚ ¬ - ◊ÂÌÓÏÓÂˆ; ÀÓÍÓ —Ù
- ¡ÓÚÂ‚ œ‰ (Õ˛Á 7); 19.45 ˜: ÀÓÍÓ œ‰ - ≈Ú˙;
ÌÂ‰ÂÎˇ, 14.00 ˜: ÃËÌ¸Ó - ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ (Õ˛Á 7);
15.45: ÷— ¿ - —Î‡‚Ëˇ (¡Õ“1); 17.00: œËËÌ √ƒ
- ÃÓÌÚ‡Ì‡; 19.00: ¡ÂÓÂ - ◊ÂÌÓ ÏÓÂ

ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ - ÀÓÍÓ œ‰
1:0  Ë¯‡‰‡ (88); ◊ÂÌÓ-
ÏÓÂˆ - ◊ÂÌÓ ÏÓÂ 3:3;
—Î‡‚Ëˇ - ÀËÚÂÍÒ 2:1;
≈Ú˙ - ÷— ¿ 0:4; ¡ÓÚÂ‚
¬ - ÃËÌ¸Ó 0:0; ÃÓÌ-
Ú‡Ì‡ - ¡ÂÓÂ 1:3; ÀÂ‚-
ÒÍË - ÀÓÍÓ —Ù 2:1; ¡ÓÚÂ‚
œ‰ - œËËÌ √ƒ 5:0.

XXII  –⁄√

 À¿—»–¿Õ≈

резултати

ФУТБОЛНО
ПЪРВЕНСТВО

 1. ЛУДОГОРЕЦ 22 14 6  1 37:8 51
 2. ЛЕВСКИ 22 15 4  3 44:15 49
 3. ЦСКА 22 12 6  3 39:12 45
 4. Ботев Пд 22 13 5  4 38:17 44
 5. Литекс 22 13 4  5 49:16 43
 6. Черноморец 22 10 4  8 23:21 34
 7. Локо Пд 22  8 8  6 28:24 32
 8. Славия 22  8 5  9 24:26 29
 9. Берое 22  8 4 10 28:34 28
10. Пирин ГД 22  7 3 12 19:43 24
11. Ботев Вр 22  5 6 11 13:33 21
12. Черно море 22  5 6 11 19:33 21

13. Локо Сф 22  4 8 10 17:27 20
14. Миньор 22  4 5 13 13:34 17
15. Етър 22  4 4 14 18:50 16
16. Монтана 22  3 4 15 19:35 13

Гришо отвя №10
в света

Григор Димитров поздравява публиката на корта
в Монте Карло, след като победи №10 в света

Янко Типсаревич със 7:6, 6:1

Снимка TENNISKAFE.COM

П
ървата тенис раке-
та на България Гри-
гор Димитров запи-
са една от най-цен-
ните победи в кари-

Хасковлията показа страхотна
класа и фамозни отигравания
в Монте Карло и за първи път
би Янко Типсаревич

ерата си. 21-годишният хас-
ковлия разби със 7:6 (3), 6:1
поставения под №8 в основ-
ната схема и №10 в света
Янко Типсаревич (Сър) и се
класира за III кръг на турнира
от “Мастърс 1000” сериите в
Монте Карло. Това беше
четвърти сблъсък между два-
мата, а Гришо взе първа по-
беда над съперника си и вто-
ра над тенисист от Топ 10 в
света. За 93 минути на корта
Димитров не само надигра
сърбина, но бе и автор на
почти всички красиви разиг-
равания, а освен това успя да
спечели почти всички важни

точки. Не липсваха и типич-
ните за хасковлията красиви
уинъри, а към тях той добави
и отлична защита и здрава
психика, която му позволи да
спечели и куп къси топки, как-
то и да разиграва стабилно
от дъното на корта. Гришо до-
пусна да бъде пробит още в
първия гейм, но при 4:5 спаси
2 поредни сетбола, като при
втория сърбинът допусна
двойна грешка и това тотал-
но го срина. Той отстъпи в тай-
брека с 3:7, а във втория сет
Григор беше повече от убе-
дителен, като на моменти
сърбинът просто клатеше гла-
ва невярващо.

Така Григор в 20-ия си мач
срещу тенисист от Топ 10 на
света взе скалпа и на Типса-
ревич. Първата му престижна

жертва бе чехът Томаш Бер-
дих (тогава №7) на Мастърса
в Маями през 2012 г.

С успеха Димитров си оси-
гури 32 700 евро от наград-
ния фонд и 90 т., които веро-
ятно ще го изкачат до №30 в
света в следващата ранглис-

та. В III кръг той ще срещне
по-добрия между Роберто
Баутиста Агут (Исп, 59-и в
света) и Флориан Майер (Гер,
№30). При нов успех на Гри-
гор в IV кръг той ще срещне
8-кратния шампион в турнира
Рафаел Надал.

Александър Тонев в акция
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Александър Тонев с гол,
греда и жълт картон

Б
ългарският национал Александър Тонев вкара гол,
удари греда и получи жълт картон в мача срещу
Пяст Гливице от 22-рия кръг на полската Екстра-
класа. Тимът му Лех Познан спечели с 3:0 като

гост. Юношата на ЦСКА се разписа след самостоятелна
акция в 49-ата минута за 2:0. Преди това Герго Ловрен-
цикс (30) откри. В 15-ата мин. пък Тонев пропусна да
вкара, като улучи гредата.  Класическата победа оформи
Рафал Муравски (50).

Роденият в Елин Пелин Сашо игра до 84-тата мин.,
когато бе заменен от Войо Убипарип, а малко преди това
си изпроси жълт картон. Лех остава втори с 45 т., на 4
след лидера Легия Варшава, а в следващия кръг приема
Заглебие Любин, където играят други двама бивши фут-
болисти на ЦСКА -  Александър Тунчев и Павел Виданов.

С
Любо Пенев: Може да водя и испански отбор

елекционерът на
България Любо-
слав Пенев се
надява да про-

дължи кариерата си
като треньор на испан-
ски отбор. Той посети
страната, в която игра
дълги години, и наблю-
дава 2 мача от Приме-
ра дивисион, а после
даде интервю за мад-
ридския спортен все-
кидневник “Ас”.

“Нещата в България
вървят много добре.
Привържениците дълго
време не бяха щастли-
ви. Сега все още не

може да се каже, че са
напълно доволни, за-
щото имаме още 4
мача от квалификации-
те за световното в Бра-
зилия. Но за тази годи-
на и половина нещата
потръгнаха, защото
вървим по правилен
път”, каза Пенев. Спо-
ред думите му баражът
за участие на Светов-
ното първенство в Бра-
зилия 2014 “може да се
пипне с ръце”, но са
важни следващите 4
срещи, които са със
силни съперници. “На-
дявам се да стигнем до

плейофите”, заяви се-
лекционерът.

На въпроса дали
някой ден ще бъде
треньор в Испания,
Пенев отговаря: “Някой
ден може би. В Испа-
ния се чувствам като у
дома. Познават ме, аз
познавам много хора
във футбола, езика...
Логично е. Там се из-
градих 100% като про-
фесионален футболист.
Но не бързам. За мен
това е важно, в съзна-
нието ми е”.

Пенев говори и за
трудния период, през

който мина, когато се
пребори с рака. “Това
е опасна болест, не е
да вдигнеш температу-
ра. Винаги съм казвал,
че най-важна е глава-
та. След това са лека-
рите, приятелите, се-
мейството”. Според
него Тито Виланова и
Ерик Абидал, които
минаха по същия тру-
ден път, са голям при-
мер за хората.

Селекционерът на
България поздрави ар-
жентинския треньор
Диего Симеоне за ра-
ботата му в Атлетико М

и изрази мнение, че
ако клубът се стреми
към големи цели, тряб-
ва да задържи Радамел
Фалкао. “Спечелването
на дубъл в Испания
може да е цел в бъде-
ще. Това е висока зада-
ча, но може да се по-
стигне. Сега Атлетико М
има сили да се пребо-
ри с Реал М във фина-
ла за Купата на Краля”,
заключи Пенев. Той е
участник в състава на
“дюшекчиите”, които
записаха последния си
дубъл досега през се-
зон 1995-1996 г.

ЦСКА ПАЗИ
ДВАМА ЗА
„ВЕЧНОТО ДЕРБИ”

тарши треньорът на ЦСКА Ми-
лен Радуканов ще съхрани си-
лите на двама играчи за “веч-
ното дерби” с Левски на 27

С
април. Централният защитник Апос-
тол Попов и халфът Марсиньо ще
отсъстват от столичното дерби със
Славия в неделя, за да могат да
бъдат използвани пълноценно сре-
щу “сините”. И двамата имат леки
травми. Вицекапитанът Попов е с
пресечен мускул от победата над
Етър с 4:0 в Сливен, когато бе заме-
нен принудително. Полузащитникът
пък се контузи на тренировка преди
дербито с Лудогорец (0:0) и не игра
срещу “болярите”. Радуканов няма
други притеснения за сблъсъка със
100-годишния столичен клуб. Само
левият бек Михаил Венков има на-
трупани 4 жълти картона и при нов
ще пропусне “вечното дерби”.

Снимка БГНЕС

Резервата в Лудогорец Жуниор Кишада вкарва след меле
победно за 1:0 срещу Локо Пд в последния мач от ХХII кръг на “А” група

Попето в Отбора
на кръга в Русия

Капитанът на националния
тим Ивелин Попов попадна в иде-
алния отбор на 23-тия кръг в
Русия. Нападателят на Кубан от-
беляза изравнителния гол за 2:2
срещу Терек в Грозни. Попадени-
ето му бе под №300 за клуба от
Краснодар в елитните дивизии
на СССР и Русия. За представя-
нето си Попов получи оценка 7. В
идеалния отбор попаднаха още
Ройстън Дренте (Алания), Хълк
(Зенит) и Ласина Траоре (Анжи).

ПСЖ оставя
Бекъм, взима
и Рууни

ПСЖ и Дейвид Бекъм са се
споразумели договорът на халфа
да бъде подновен за още 1 сезон.
Това обяви спортният директор
на парижани Леонардо. Бекс бил
първият човек, на когото бив-
шия треньор на Милан се е оба-
дил след идването си в Париж. В
момента играчът имал лидерски
функции в съблекалнята на ПСЖ.
До момента легендарният анг-
лийски национал има само 6 мача
за лидера в Лига I. От лятото в
ПСЖ очакват и друга звезда на
Манчестър Юнайтед - Уейн Руу-
ни. Според бившият спортен
съветник на “принцовете” Мишел
Мулен, юношата на Евертън вече
е подписал предварителен дого-
вор. Очаква се Юнайтед да полу-
чи около 25 млн. паунда за англий-
ския национал.
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ЦСКА пази
 2�ма за
дербито
с Левски

гледайте

кратки

ПО ФИЛМ+
ТЕНИС”

11.30 “Мастърс 1000”
в Монте Карло

(мъже)
ПО ЕВРОСПОРТ

КОЛОЕЗДЕНЕ
15.00 Обиколка на
Трентино (I етап)

Българският старши треньор на сен-
зацията в руското волейболно първен-
ство Губерния Нижни Новгород Пламен
Константинов призна, че мечтата му е
да води националния отбор. “Не мечтая
да водя някой конкретен клуб в света.
Мечтая си обаче някога да бъда начело
на националния отбор на България, но
не бих отказал, ако получа предложе-
ние да водя и някой от най-силните на-
ционални отбори в света”, обяви Гибона
в интервю за местния вестник “Нижего-
родский рабочий”. До преди месец той
се спрягаше и за бъдещ селекционер
на Русия, но Андрей Воронков бе на-
значен да смени легендата Владимир
Алекно, извел “Сборная” до олимпий-
ската титла в Лондон 2012.

“Никога не бих си представил, че

16.00 Флеш Валон
СНУКЪР

11.00 Уелш Оупън (финал)
12.00 Уърлд Оупън (финал)

Старши треньорът на Локо Сф Емил Велев се
подигра с назначението на Христо Ристосков да
ръководи първия 1/2 финал за Купата на Бълга-
рия на тима му с Левски днес. Пред ТВ7, дни след
като Стефан Спасов бе изваден от съдийските
наряди след скандално ръководения двубой за
първенство, Кокала коментира и избора на Рис-
тосков за рефер на срещата.

“Наистина ли той ще свири? Доколкото знам,
той е бил на дебелариум в Австрия, но това явно не
му е помогнало, защото като го гледам доста се е
поосвинил. На всяка цена ще излезем на “Герена”

 Живеещият от осем години в САЩ Пламен Мангаров ще
играе в юношеския национален отбор на България. Халфът се
подготвя в академията на бившия национал Велко Йотов, нами-
раща се в град Атланта. Юношите, родени след 1 януари 1997
г., са домакини на турнир за развитие на таланти на УЕФА, който
започва днес в Брестник и Пловдив. В него ще участват и връстни-
ците им от Грузия, Кипър и Турция. 4-те тима ще играят “всеки
срещу всеки”, а купата ще отнесе съставът с най-много точки.
Миналата година нашите участваха в такъв турнир, организиран
от УЕФА в сръбския град Стара Пазова, но тогава схемата се
проведе по формула с полуфинали и финал, а България беше
представена от юноши, родени след 1 януари 1996 година, с
треньор Методи Деянов.

Селекционерът на България (до 16 г.) Петър Пенчев ще раз-
чита на група от 20 момчета за предстоящите 3 мача, които
възпитаницте му ще играят в Брестник на стадион “Беркут” с
Кипър (днес от 14.30 ч.), с Грузия (утре по същото време) и в
очакван финал с Турция (в неделя от 11.00 ч.).

Групата на България (до 16 г.):
Вратари: Димитър Митов (Чавдар Етр), Михаил Михайлов (Бе-

рое); защитници: Георги Купенов (Черноморец), Самер Ал Хусе-
ин (Ботев Пд), Галин Ташев и Димитър Буров (Левски), Борислав
Цветков (ОФК Пирин), Кристиян Джамов (Чавдар Етр); полуза-
щитници: Ангел Максимов, Стефан Аличков и Божидар Краев
(Левски), Николай Минков (Спартак Вн), Йордан Атанасов (Чав-
дар Етр), Виктор Пенчев (Ботев Пд), Пламен Мангаров (Юнайтед
Футбол Академи, Атланта, САЩ); нападатели: Александър Геор-
гиев и Динко Митрев (Литекс), Даниел Димитров (Спартак Вн),
Йоан Пеев (Чавдар Етр), Стефан Терзиев (Неврокоп).

ТАЛАНТ ОТ САЩ ЩЕ
ИГРАЕ ЗА БЪЛГАРИЯ

Левски иска „суха мрежа” срещу Локо Сф
Треньорът на Левски Нико-

лай Митов разкри, че отборът му
ще играе с мисълта да не допус-
не гол срещу Локо Сф в първия
полуфинален мач за Купата на
България днес. Двубоят е от
17.45 ч. и ще бъде предаван по
БНТ1. Според Митов, който за-
писа успех при дебюта си наче-
ло на “сините”, но с 2:1 пак сре-
щу Локо Сф в събота, тимът му
трябва и може да направи дубъл
заради феновете, които са

Кокала захапа рефера Ристосков

“уникален фактор”. Така Митов
усетил подкрепата им по време
на шампионатния мач с Локо.
Той допълни, че всеки треньор
трябва да вдъхва увереност на
играчите си и ако е несъстояте-
лен, лесно ще бъде разкрит от
тях. Митов заяви, че за назначе-
нието си е получил пълната под-
крепа на Илиан Илиев, когото
смени. Той недоумява защо в
България се подценяват родни-
те треньори, при положение, че

повечето от тях били отлично
подготвени и с нищо не
отстъпвали на чуждестранните
си колеги. За първия полуфинал
с “железничарите” отпада гол-
майсторът Базил де Карвальо и
титуляр ще почне Жоао Силва.
Ще осъстват още Рене Михалич
и Владимир Гаджев.

За мача билетите ще бъдат
по 6 лв. за сектор “В” и по 4 за
“Б” и “Г”, а касите ще бъдат отво-
рени от 13.00 ч.

отново за купата. Явно много насериозно ни взимат
и някои хора”, заяви бившият треньор на Левски,
обвинен в медиите, че тимът му ще се пести за
купата срещу “сините”, за да се бори за оцеляване
в шампионата. Той обясни също, че не е избрал
нарочно да носи червена шапка на “Герена”, за да
дразни феновете на Левски.

“Нямаше как. Горе в журналистическата ложа е
+70 градуса и има над 700 човека. Сектор “В” може
всеки момент да падне. Избрах си най-добрия сек-
тор. Случайно стана с тази червена шапка. По прин-
цип не обичам да нося червено”, призна Кокала.

Гибона мечтае
да смени Плачи
Не мога да тренирам
женски отбор, защото
девойките още ме
вълнуват силно,
призна Пламен
Константинов

мога да тренирам женски отбор. Не, не
и не. За да правиш това, трябва да си
абсолютно безпристрастен към всички
свои състезателки. При мен това няма
да се получи... Момичетата до този мо-
мент твърде силно вълнуват моята кръв
(смее се). Русия се слави със своите кра-
савици, но и в моята родина България
живеят много привлекателни момичета.
Смятам че и в Русия, и в България жи-
веят много красиви девойки - 50 на

50%”, каза още Константинов.
“Като бивш посрещач смятам, че най-

добрите волейболисти в света в момен-
та са моите колеги на пост - Сергей
Тетюхин, Матей Казийски и Османи Ху-
анторена. По моето време най-добри
бяха Жиба и Карч Кирали, но не мога
да не отбележа и Лой Бол. За него
нямаше тайни сред разпределителите”,
заяви Пламен Константинов. Според
него в България има дълбоки традиции
във волейбола и националният отбор
играе на много високо ниво от години и
затова почти винаги е заемал водеща
позиция.

“Другите близки спортове като бас-
кетбола в момента не са толкова добре
развити и затова много деца предпочи-
тат да тренират волейбол. Този спад в
спорта започна с началото на 90-те го-
дини. Малко преди това националният
ни отбор за мъже зае 7-мо място на
Олимпиадата в Сеул 1988. Разликата в
подготовката на млади волейболисти в
България и Русия не е значителна. Един-
ствената е в това, че в България се ста-
раят да наблегнат повече на техниката,
докато в Русия повече наблягат на физи-
ката”, отбеляза Константинов.

Българският треньор Мар-
тин Стоев изведе Томис до
шампионската титла във волей-
болното първенство на Румъ-
ния. Отборът от Констанца с
Костадин Стойков в състава си
се наложи с 3:2 гейма (21:25,
25:21, 33:35, 25:22, 15:9) срещу
СКМ У (Крайова) като гост. То-
мис спечели убедително фи-
налната серия с 3:0 победи и
стъпи на върха за четвърти път
в историята си след 2007, 2008
и 2009 г.  Така възпитаниците
на Мартин Стоев прекъснаха
3-годишната шампионска до-
минация на Рамат (Залъу). Ко-
стадин Стойков и съотборни-
ците му спечелиха титлата на
Румъния като допуснаха само
две загуби в редовния сезон,
а в срещите от плейофите за-
писаха 8 победи в 8 мача.

Стоев и
Стойков
шампиони
на Румъния

Снимка БГНЕС

Президентът на САЩ Барак Обама позира с фланелка с №15 и името му, която получи от
спечелилия 15-а титла в университетското първенство на Щатите по американски футбол

от отбора на Алабама Кримсън Тайд. По традиция Обама прие шампионите в Белия дом
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Йол не пуска Бербатов
и Манолев да гласуват

Димитър Бербатов няма да гла-
сува на предстоящите парламен-
тарни избори на 12 май. Ме-
ниджърът на Фулъм Мартин Йол
отказал да пусне за 2 часа бълга-
рина, за да пусне вота си в посол-
ството ни в Лондон. Холандецът
обяснил на нападателя, че ще раз-
чита много на него за дербито с
Ливърпул, което е от 17.00 ч. точно
на 12 май на стадион “Крейвън
Котидж” и поради тази причина
Бербатов не би могъл да отсъства.
Същото се отнася и за съгражда-
нина му Станислав Манолев.

Лош жребий на жените
за Мондиал 2015

В Нион бе теглен жребият за
квалификациите за световното
първенство за жени в Канада
2015. България попадна в група 7
с Франция, Финландия, Австрия,
Унгария и Казахстан. Французой-
ките и финландките през лятото
ще участват на Евро 2013. Унга-
рия пък беше съперник на нашите
в пресявките за европейските
финали. Квалификациите старти-
рат на 20 септември т. г., и
приключват на 17 септември
догодина. Победителите в 7-те
групи се класират директно за
мондиала, а 4-те най-добри втори
ще играят плейофи през октом-
ври и ноември 2014 г.

Иванков стана
шеф в Левски

Димитър Иванков е новият член
на Управителния севът на Левски.
Стражът, който носеше синята
фланелка от 1995 до 2005 г. и бе
капитан, заменя подалия молба за
напускане Стилиян Шишков. Вра-
тарят е бил предложен от изпълни-
телния директор Иво Тонев.

Няма да отлагат
Маратона на Лондон

Маратонът на Лондон ще се
проведе в неделя, но при изключи-
телни мерки за сигурност,
потвърдиха организаторите,
след като 2 бомби избухнаха край
финала на маратона в Бостън.
Олимпийският шампион от Лон-
дон 2012 Мо Фара (Вбр) със сигур-
ност ще бяга в маратона.


